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Dyrøy kommune 
  Den lærende kommune
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Sør-Troms kommunerevisjon IKS
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9439  EVENSKJER

Deres ref.: Vår ref.: Saksbehandler: Klassering: Dato:
2007/531 Kjell Jostein Lillegård, tlf.: 77 18 92 05 033 19.05.2014

Feil i nummerrekkefølge for formannskapets møter 2014

Som det ble påpekt av revisor er det oppstått en feil i nummerrekkefølgen for formannskapets 
møter i 2014. Til møtet 25. februar 2014 hadde siste politiske sak fått tildelt saksnummer 16/14. I 
det påfølgende møtet 3. april 2014 hadde første politiske sak til behandling fått tildelt 
saksnummer 21/14.

Saksnummer 17/14 – 20/14 for formannskapet i Dyrøy utgår. 

Med hilsen

Kjell Jostein Lillegård
fagleder IKT og Servicetorg

Ekstern kopi til:
Kontrollutvalget
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RomssaFyIkkamänni
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2013/4293 - 75 331.2
Deres ref.

Dyrøy kommune
Dyrøytunet 1
9311 Brøstadbotn

Svar på søknad om prosjektskjønnsmidler for 2014

Fylkesmannen viser til i alt tre søknader om prosjektskjønnsmidler for 2014 fra Dyrøy
kommune, mottatt 4. februar og 10. februar 2014.

Dyrøy kommune har søkt om støtte til følgende tre prosjekter/tiltak:

Skrotnisse III(Videreføre prosjektet med innsamling sentralt i kommunen og frakt til
godkjent mottak): Kr. 50 000,-
OSO Barnevern i Troms: Kr. 375 000,-
En robust landbruksforvaltning i Midt-Troms: Kr. 300 000,-

Det er ikke angitt hvilken prioritet de ulike prosjektene er gitt fra kommunens side, noe
Fylkesmannen ba om i forbindelse med utlysningen av prosjektskjønnsmidlene.

Av vårt brev av 6. desember 2013 til kommunene fremgikk det at det er satt av 7 millioner
kroner til fornyings- og utviklingsprosjekter i Troms-kommunene i 2014. Satsningsområdene
er videreføring av skrotnisseprosjektet (tiltak mot forsøpling), videreføring av «Den gode
skoleeier» og folkehelse (forebygging av psykisk sykdom og rusavhengighet, spesielt blant
barn og unge). Søknadsfristen ble satt til 10. februar 2014.

Totalt kom det inn 82 søknader om skjønnsmidler i 2014, for et samlet beløp på 19,8
millioner kroner.

Kommunens søknader har blitt vurdert av Fylkesmannens fagavdelinger. Vi viser til e-post
sendt til alle kommunene 24. mars 2014 med link til vår hjemmeside med informasjon om
prosjekter som er tildelt skjønnsmidler for 2014. Her fremgår det at Dyrøy kommune totalt
sett er tildelt kr. 200 000,- i skjønnsmidler:

Kr. 50 000,- til «Skrotnisse III»
Kr. 150 000,- til «En robust landbruksforvaltning i Midt-Troms»

Fylkeshuset, Strandvegen 13 Telefon: 77 64 20 00 Avdeling fmtrpostmottak@fylkesmannen.no
Postboks 6105, 9291 Tromsø Telefaks: 77 64 21 39 Justis- og www.fylkesmannen.no/troms

sosialavdelingen
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Det er ikke funnet rom for å støtte prosjektet «OSO Barnevern i Troms». Antall søknader i
2014 og totalt omsøkt beløp var høyt sett i forhold til midlene som er avsatt til fordeling, og
Fylkesmannen har derfor måttet foreta en streng prioritering av de innkomne søknadene.

Skjønnsmidlerer en del av rammetilskuddettil kommunene.De tildeltemidlene,kr.
200000,-,er utbetaltoverkommunensrammetilskuddfor april2014.

Følgende generelle forutsetninger gjelder for tildelingen:

Fylkesmannen skal holdes orientert om arbeidet med prosjektet. Dersom prosjektet
skal videreføres i 2015 og evt. utover dette skal det sendes en statusrapport til 
F lkesmannen innen ut an en av 2014. Mal for statusrapport ligger på våre
hjemmesider under «kommunal fornying».
Dersom prosjektet ikke skulle ha den fremdrifi som opprinnelig er forutsatt, slik at det
ved utgangen av 2014 gjenstår prosjektskjønnsmidler som skulle vært brukt i 2014,
kan disse settes av på bundet fond i kommuneregnskapet slik at prosjektet kan
fortsette i 2015. Det er ikke nødvendig å søke Fylkesmannen om slik overføring av
midler til påfølgende år, men det må fremgå av ovennevnte statusrapportering til
Fylkesmannen.
Prosjektet må dokumenteres gjennom sluttrapport etter at prosjektet er gjennomført.
Rapportmal finnes på våre hjemmesider. Dersom prosjektet avsluttes i 2014 er det
ikke nødvendig å sende statusrapport som nevnt over i tillegg til sluttrapport.
Sluttrapporten skal sendes seinest to måneder etter at prosjektet er avsluttet.
Rapporten skal inneholde en vurdering av om prosjektmålet er oppfylt samt en
evaluering av prosjektgjennomføringen. Fylkesmannen skal kunne offentliggjøre
sluttrapporten på våre hjemmesider, og eventuelt distribuere den på annen måte til
alle kommunene i Troms.
Fylkesmannen vil for øvrig følge opp prosjekter som er tildelt skjønnsmidler på den
måte vi finner hensiktsmessig.

Med hilsen

Jan-Peder Andreassen
avdelingsdirektør

Asle Tjeldflåt
økonomirådgiver

Dokumentet er elektronisk godkjent og har ikke håndskrevne signaturer.



Fylkesmanneni Troms
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Lill-Hege Nergård 77642127 30.4.2014 2013/6382 - 4 321

Deres dato Deres ref.

Dyrøy kommune
Dyrøytunet 1
9311 Brøstadbotn

Tilbakemelding etter kommunebesøk 19. mars 2014.

Fylkesmannen takker for et konstruktivt og positivt møte i Brøstadbotn 19. mars. Vi setter
pris på den brede deltakelsen, både fra politisk og administrativ side, samt tillitsvalgte. Vi er
også fornøyde med at den nye strukturen på møtene mellom kommunen og Fylkesmannen ble
tatt godt i mot. Fylkesmannen vurderer møtet som nyttig i utviklingen av dialogen mellom
kommunene og regional stat. Vi håper at kommunen opplevde det på samme måte.

1. Planstrategi, kommuneplan og økonomiplan
Denne delen omhandler Fylkesmannens inntrykk av kommunens status og utfordringer
knyttet til planarbeid og virksomhetsstyring. Det vil si kommunal planstrategi,
kommuneplanens samfunnsdel med handlingsdel, kommuneplanens arealdel med
næringsutvikling og forvaltning av areal- og naturressursene, årsbudsjett/økonomiplan og
økonomistyring, samt interkommunalt samarbeid.

1.1 Planstrategi og kommuneplan
Fylkesmannen vil berømme kommunen for:

Et godt og helhetlig fokus på overordnet kommuneplanlegging. Positivt at kommunen
gjennomfører parallelle prosesser med utarbeidelse av kommuneplanens samfunns- og
arealdel. Dette gir kommunen en god mulighet til å sikre en god kobling mellom ønsket
samfunnsutvikling i kommunen og disponering av arealet gjennom behov belyst i mål,
strategier og tiltak i samfunnsdelen. Det er også positivt at vedtatt planprogram for
revidering av kommuneplanen viser at hele kommunen som tjenesteyter skal synliggjøres
i planforslaget og således peke ut en retning for utvikling av Dyrøy-samfunnet og føringer
for sektorenes virksomhet.
God og bred medvirkning i tilknytning planprosesser, både i forhold til politisk nivå,
administrasjon og innbyggere.

Fylkesmannen merket seg følgende punkt for videre oppfølging:
Fylkesmannen ønsker en tidlig dialog med kommunen i forbindelse med utarbeidelse av
kommuneplanen før politisk vedtak om høring av planforslaget.
Fylkesmannen har innvilget 175 000,- i skjønnsmidler til etablering av et interkommunalt
plankontor i Midt-Troms, hvor Dyrøy skal inngå. Fylkesmannen synes dette er positivt og
støtter opp om dette samarbeidet.

Fylkeshuset, Strandvegen 13 Telefon: 77 64 20 00 postmottak@fmtr.no
Postboks 6105, 9291 Tromsø Telefaks: 77 64 21 39 www.fylkesmannen.no/troms
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1.2 Miljø
Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:

Et større fokus på forurensningssaker, da særskilt forsøpling. Kommunen opplyser om at
det ikke er iverksatt noen særskilte tiltak knyttet til forurensning. Fylkesmannen minner
her om kommunens rolle som forurensningsmyndighet og ansvaret med å følge opp
forurensnings- og forsøplingssaker i kommunen.
Gjennom «Dyrøyprosjektet», som er et samarbeid med Bioforsk, har kommunen kartlagt
tapsprosenten av beitedyr. Dette har også ført til en bedre dialog mellom bønder og
kommunen på dette området. Fylkesmannen er positiv til en videreføring av
Dyrøyprosjektet og er i dialog med rovviltnemnda tilknyttet videre støtte. Dette er et
viktig arbeid for å få mer kunnskap om tap av dyr på beite.
Fylkesmannen oppfordrer også kommunen til å tenke på hvordan en ønsker å videreføre
og forvalte ulike prosjekter (Skrotnisseprosjektet, Beitebruk i utmark, Dyrøyprosjektet)
ved prosjektets slutt. Det er viktig at resultater fra prosjektene forankres i kommunen
gjennom overordnet planlegging.

1.3 Landbruk
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
Et godt fokus på landbruk som næring med lokal matproduksjon og blant annet presentasjon
gjennom Fårikålfestivalen. Det er også positivt at kommunen vurderer deltagelse i et
interkommunalt skadefellingslag i Midt-Troms, samt at det arrangeres faste møtepunkter for
bøndene i kommunen.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Fylkesmannen oppfordrer kommunen til å synliggjøre en satsing på landbruket i
kommuneplanens samfunnsdel med handlingsdel gjennom å nedfelle mål, strategier og
tiltak for å opprettholde driften i næringa. For å sikre landbrukets interesser og
ressursgrunnlag er det også viktig å kartfeste landbrukets kjerneområder i
kommuneplanens arealdel.
Fylkesmannen oppfordrer til å bruke «Inn på tunet» i forbindelse med utvikling av
aktiviteter og tilbud innenfor demensomsorgen.

1.4 Reindrift
Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Dyrøy har noen utfordringer knyttet til trekkveier for rein i kommunen. Fylkesmannen minner
om viktigheten av å ha dialog med Hjerttind reinbeitedistrikt i arbeidet med kommuneplanen
som helhet og særskilt i forbindelse med arealdelen. Reinbeitedistriktet har ikke
innsigelsesrett, men klagerett på reguleringsplaner og dispensasjonssaker.

1.5 Samfunnssikkerhet
Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Det gjenstår en del arbeid før overordnet ros-analyse og beredskapsplan er utarbeidet i
henhold til sivilbeskyttelsesloven. Fylkesmannen stiller seg til disposisjon og bistår gjerne
kommunen med råd og veiledning i forbindelse med dette arbeidet, samt tilrettelegging av
øvelse for kommunen.
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1.6 Barn og unge, universell utforming og likestilling
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
Et godt fokus på barn og unge gjennom informasjonsdeling og fagutvalg for ivaretakelse av
oppvekst og omsorg. Arbeidet med Sjumilssteget skal forankres i temaplaner for barn og unge
og i tverrfaglig forum for barn og unge.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Fylkesmannen etterlyser en oversikt over hva som er de viktigste utfordringene for barn
og unges trivsel og helse gjennom kommuneanalysen.
Oppvekstkonferansen 2014 arrangeres av Fylkesmannen og finner sted på Rica
Ishavshotel i Tromsø 6. og 7. oktober. Konferansen vil ha særlig fokus på barn og unges
psykiske helse, og Fylkesmannen oppfordrer kommunen til å delta på denne.

1.7Helse
Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:

Fylkesmannen oppfordrer til en helhetlig strategi for arbeidet med folkehelse i
kommunen, samt klare føringer i kommuneplanen for hvordan folkehelse som tverrgående
tema skal integreres i kommunal virksomhet.
Oversikt over folkehelsetilstanden: En slik tilstand er viktig for å vite hvor de store
utfordringene ligger og hva man skal sette fokus på i planleggingen. Fylkesmannen
anbefaler kommunen å benytte tilgjengelige ressurser og informasjon gjennom Senjalegen
i utarbeidelsen av en slik oversikt.
På Folkehelseinstituttets folkehelseprofil for 2013 kan det leses at kommunen har et høyt
antall unge uføretrygdede. Fylkesmannen etterlyser konkrete tiltak fra kommunens side
for å forebygge dette. Kommunen svarer at de har et samarbeid gjennom NAV med
arbeidsgivere om å ansette unge uføre med fokus på like muligheter for alle.

1.8 Økonomi og økonomistyring
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
Kommunen har over tid hatt god økonomistyring, og kan vise til gode driftsresultat til tross
for en vanskelig demografisk utvikling med stadig nedgang i folketallet.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Kommunen har betydelige økonomiske utfordringer foran seg som er knyttet til den
demografiske utviklingen, økende pensjonskostnader samt kostnadskrevende utbygginger
innenfor vannsektoren (investering for 43,5 mill. kr. i økonomiplan 2014-2017). I følge
økonomiplan 2014-2017 er det et innsparingsbehov på 4,7 mill, kr. i 2015, 6 mill, kr. i 2016
og 6,7 mill, kr. i 2017. Det er viktig at kommunen utreder og setter i verk konkrete tiltak for å
gjennomføre disse innsparingene. Fylkesmannen vil peke på at det erfaringsmessig tar tid å
gjennomføre endringer/reduksjoner på områder der brukernes rettigheter er sterke. Dette
betinger både en skikkelig prosess mht. gjennomføringen, samt en bevissthet på at effekten
først kan oppnås over tid. Dette krever god økonomiplanlegging med et lengre tidsperspektiv
enn det ettårige budsjettet. Det er videre viktig å sikre god kobling mellom kommuneplanens
samfunnsdel og økonomiplanen.

Fylkesmannen mener at kommunen har et utviklingspotensial når det gjelder økonomiplanen
som styringsdokument, hvor det pr i dag er hovedfokus på økonomisk balanse det første året
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(dvs. årsbudsjettet). En god økonomiplan skal ikke bare sikre økonomisk balanse, men også
være et verktøy for virksomhetsstyring, både administrativt og politisk. For å forbedre
virksomhetsstyringen og fange opp utviklingstrekk i tjenesteproduksjonen kan kommunen
utforme noen få konkrete mål for de ulike tjenestene i økonomiplanperioden som knyttes opp
til ressursbruken. Mer bruk av KOSTRA-tall og annen offentlig statistikk for å beskrive status
for tjenestene i kommunen og sammenligne kommunen med seg selv og evt. andre over tid er
også et område som kommunen kan utvikle.

1.9 Interkommunalt samarbeid
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
Veldrevne og godt organiserte interkommunale samarbeid mellom Midt-Troms kommunene.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Kommunen opplyser om utfordt-ingerknyttet til demokratisk kontroll og politisk forankring
når det gjelder interkommunale samarbeid der en annen kommune er vertskommune.
Fylkesmannen understreket viktigheten av at det er nedfelt gode rapporteringsrutiner i
vertskommunesamarbeidet, som sikrer god informasjon til de folkevalgte. Det er imidlertid
opp til de folkevalgte selv å ta stilling til hvilken informasjon og rapportering de ønsker om
tjenestetilbud som en vertskommune yter.

2 Tjenesteyting og velferdsproduksjon

2.1 Barnehage
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
Veldrevet barnehagesektor med stort fokus på utdanning av assistenter. Det samarbeides godt
med andre sektorer som skole, barnevern, helsesøster og PPT, samt tverrfaglig forum for å
sikre barnets beste.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Kompetanse: I Dyrøy kommune har 2 av 4 pedagogiske ledere dispensasjon fra
utdatmingskravet som førskolelærer, mens 5 av 7 assistenter i barnehagene har utdanning
som barne- og ungdomsarbeidere. Fylkesmannen poengterer at mangelen på kompetanse
er den største utfordringen innenfor sektoren. Det er derfor viktig at kommunen har økt
fokus på utdanning av assistenter og tilrettelegging av dette.
Dyrøy har ikke tatt i bruk veilederen «Barns trivsel —voksnes ansvar» enda men skal
gjennom interkommunalt nettverk sette fokus på denne. Fylkesmannen uttrykker her
viktigheten av at tematikken veilederen bygger på følges opp i kommunen.

2.2 Grunnskole
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:

Et sterkt fokus på oppfølging av resultatene på Nasjonale prøver. Hele personalet i
sektoren jobber med dette og setter inn tiltak basert på resultatene og målet om tidlig
innsats. Dette synes Fylkesmannen er veldig positivt.
Et tett samarbeid mellom barnehage- og skolesektoren.
Sjumilssteget: Gjennom tverrfaglig forum settes det fokus på arbeidet med Sjumilssteget.
Dette fører til at tiltak blir satt tidlig inn ved behov.
En styrking av skolesektoren i budsjettbehandlingen.
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Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Kommunen opplyser om utfordringer knyttet til kommunens dobbeltrolle som eier av skolen
og ivaretakelse av myndighetsrollen, og etterlyser en annen ordning hvor en utenforstående
instans kan operere som tilsynsmyndighet. Fylkesmannen opplyser om at her kan det komme
lovendringer og at tilsynsansvaret vil kunne falle på en annen offentlig myndighet. Foreløpig
er ingenting endelig fastlagt.

2.3 Barnevern
Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:

Kommunen melder om en rekke organisatoriske utfordringer med barneverntjenesten:
Utfordrende å holde oversikt over tjenesten ettersom Sørreisa er vertskommune.
Lite tilstedeværelse i kommunen. Barnevernet har kontordag i Dyrøy 1 dag i uka,
noe som fører til mindre henvendelser fra innbyggerne, samt at barnevernet er lite
ute i felt i kommunen.
Budsjett og budsjettering.

Barneverntjenesten følger ikke lovfastsatte krav hjemlet i lov om barneverntjenester.
Dette gjelder gjennomføring av lovpålagte besøk i fosterhjem, krav til dokumentasjon og
kontroll og styring i oppfølgingen av fosterhjem. Fylkesmannen vil gjennomføre et nytt
tilsyn i 2014. Fylkesmannen oppfordrer Dyrøy kommune til å vurdere
vertskommuneavtalen med Sørreisa på nytt og vurdere behov for endringer i denne
dersom de ikke er fornøyd med samarbeidet.
Fylkesmannen minner om viktigheten av at kommunestyret blir løpende orientert om
status innenfor tjenesten gjennom møter og tilstands- og tilsynsrapporter.

2.4 Kommunehelse
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:
En god håndtering av de utfordringer samhandlingsreformen medfører gjennom ivaretakelse
av kravet om utskrivningsklare pasienter, samt en god økonomisk håndtering av tjenesten.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Utfordringer knyttet til rekruttering av arbeidskraft, mye overtidsarbeid for de ansatte, samt på
det forebyggende arbeidet. Fylkesmannen anbefaler Dyrøy å se til Harstad kommune og Safe
Community for tips om gode metoder innenfor det forebyggende arbeidet.

2.5 Pleie og omsorg
Fylkesmannen vil berømme kommunenfor:

Et veldrevet samarbeid gjennom LØKTA og et godt arbeid med Kompetanseløftet 2015,
hvor kommunen er aktiv søker av midler til satsingen.
Gjennom prosjektet Kultursykepleier er det igangsatt og gjennomført flere aktiviteter for å
skape en bedre hverdag for demente.

Fylkesmannen merket segfølgende punkter for videre oppfølging:
Det er viktig å styrke hjemmesykepleien og bruke fysioterapeuten aktiv i rehabilitering med
det siktemål at flere kan bli rakere friske og dermed bo hjemme lenge. Fylkesmannen minner
også om viktigheten av å skape og benytte seg av gode fagnettverk både interkommunalt og
internt i kommune, f. eks LØKTA.
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2.6 Sosiale tjenester i NAV
Fylkesmannen merket seg følgende punkter for videre oppfølging:

For 2013 var det ingen klagesaker etter lov om sosiale tjenester i NAV i Dyrøy.
Fylkesmannen minner om viktigheten av at kommunens innbyggere får tilstrekkelig
informasjon om klagesaksbehandling og de rettighetene som gjelder i tilknytning dette.
NAV leder opplyste om at de har god oversikt over den enkelte sosialhjelpsmottaker, og
at de derfor er flink til å gi rett hjelp til rett tid. Dette er hovedbegrunnelsen for at det er få
klagesaker på sosialhjelpsområdet.
Det er ingen deltagere i kvalifiseringsprogrammet per dags dato. Kommunen benytter seg
i større grad av statlige tiltak som arbeidspraksis og lønnstilskudd. Kommunen melder om
utfordringer knyttet til det å skaffe arbeidsplasser til de som skal ut i arbeidspraksis
ettersom det er få bedrifter i kommunen.
Kommunen melder om økt behov for gjeldsrådgivning fra kommunens innbyggere. Dette
blir en særskilt utfordring, siden det vil bli skifte av personell i denne funksjonen i løpet
av året. Fylkesmannen informerte om de kompetansetiltakene vi tilbyr til kommunenes
gjeldsrådgivere i 2014.
Når det gjelder plikten til å treffe vedtak om råd og veiledning i lovens § 17 vil
Fylkesmannen i løpet av 2014 avholde eget kurs i hvert tjenesteområde der den nye
veilederen på området vil bli satt på dagsordenen.

Med vennlig hilsen

Svein Ludvigsen
fylkesmann

Bård Magne Pedersen
ass. fylkesmann

Dokumentet er elektronisk godkjent og har ikke håndskrevne signaturer.



Hei
Kjempefint. 

Ref PNU, formannskapet og kommunestyret.

Ørjan Higraff

Sendt fra min iPhone

Den 14. mai 2014 kl. 07:56 skrev "Per Jensen" <pjensen@demas.no>:

Hei Ørjan!
Forslaget ditt til organiseringa av strukturen ser ut til å værer grei..
Jeg ønsker derfor at sekretariatet forbereder styremøteinnkallinga for behandling av 
årsregnskapet til boligstiftelsen snarest.
Ta kontakt med meg vedrørende forslag til dato da jeg er en del på reise for tida.
Mvh
Per Jensen
 
 
 

Fra: Ørjan Higraff [mailto:Orjan.Higraff@dyroy.kommune.no] 
Sendt: 13. mai 2014 22:51
Til: Per Jensen
Kopi: Frank Moldvik; Geir Fjellberg; Britt J Wangberg; Kjell-Jostein Lillegård; Dyrøy kommune 
postmottak; Randi Lillegård; Viktor K Olsen
Emne: Re: SV: Regnskap boligstiftelsen - fremtidige kjøreregler

 
Hei
Viser til e-post fra styreleder Dyrøy boligstiftelse
 
Rådmannen/daglig leder er veldig enig med styrets leder om at vi må avklare Kjørereglene 
rundt boligstiftelsen.
 
Med bakgrunn i dette vil rådmannen/daglig leder henvise til informasjon som ble gitt PNU 11.9, 
RS 72/13 og formannskapet (ref saker), høsten 2013. Følgende informasjon ble gitt;
 
Sekretariatfunksjon:
Denne funksjonen er ikke kommet på plass. Da rådmannen er daglig leder av stiftelsen må det 
være et nært samarbeid/bindeledd mellom styret og kommunen. Rådmannen mener det er 
viktig å få formalisert sekretariatsfunksjonen snarest mulig. Det mest praktiske er at dette 
tillegges enhet for teknisk, Jf at vi har felles boligutvalg og felles vedlikeholdstjeneste som 
ivaretar oppgaver både for kommunen og stiftelsen. Rådmannen vedtar derfor at 
sekretariatsfunksjonen tillegges teknisk enhet v/sekretær Britt Janne Wangberg og enhetsleder 
Geir Fjellberg. 
 
Etablering av sekretariatsfunksjonen etableres fra dags dato. Ordningen har de samme 
retningslinjene som for de øvrige kommunale utvalg i kommunen.
 
Ref saken ble tatt til etterretning, men vi var enige om at dette skulle vurderes nærmere. Da 
behovet for å tydeliggjøre retningslinjene og rollene fortsatt er til stede, etablerer 
rådmannen/daglig leder følgende retningslinjer;
- sekretariatsfunksjonen iverksettes som forutsatt ovenfor.
- mal for saksbehandling til styret blir som for de øvrige utvalg i kommunen. Kjell Jostein ordner 

Page 1 of 3

15.05.2014file://\\aspfil001\pdfserverdocproc$\EPHORTE_DYR_P\66876_FIX.HTML



denne malen. Sekretariatet ivaretar det praktiske vedr. Arkiv og protokoll m.v 
- saker som skal styrebehandles skjer via rådmannen/daglig leder. Godkjenner saken. 
- henvendelser fra stiftelsens leder skjer til rådmannen/daglig leder. Oppfølging av oppgaver 
skjer etter delegasjon fra rådmann/daglig leder, f.eks til rådgiver plan/næring, enhetsleder 
teknisk eller andre i organisasjonen avhengig av oppgaver/kompetanse. Tilbakemelding til 
styrets leder som ikke krever styrebehandling skjer direkte fra de som utfører oppgaven.
- andre forhold avklares fortløpende
 
Til de to konkrete sakene som etterspørres gjennomføres følgende. Til neste styremøte 
forberedes følgende saker:
- regnskap m/årsmelding. Deretter videre til generalforsamling (kommunestyret). Frank 
forbereder sak på dette.
- informasjon over rehabliteringsprosjektet av boliger i Stormyrveien, status fremdrift, samt 
tidspunkt for ferdigstillelse av prosjektet, økonomioversikt over hvor mye penger som er 
utbetalt til prosjektet pr. Dato. Informasjon skal fremlegges for styret i boligstiftelsen. Geir 
forbereder sak/informasjon på dette. 
 
Rådmannen/daglig leder tar sikte på at ovennevnte vil være ferdig utstedet innen utgangen av 
mai 2014. Styrets leder må deretter fastsette møtedato for neste styremøte i Boligstiftelsen.
 
Denne e-posten ref. PNU, formannskapet og kommunestyret.
 
Med hilsen
 
Ørjan Higraff
Rådmann/daglig leder Dyrøy boligstiftelse
 

Sendt fra iPad

Den 12. mai 2014 kl. 11:56 skrev "Per Jensen" <pjensen@demas.no>:

Det er fint.
Mvh
Per Jensen
 

Fra: Ørjan Higraff [mailto:Orjan.Higraff@dyroy.kommune.no] 
Sendt: 12. mai 2014 11:56
Til: Per Jensen
Emne: SV: Regnskap boligstiftelsen

 
Hei
 
Rådmann/Daglig leder følger dette opp.
 
Ørjan Higraff
 
 

Fra: Per Jensen [mailto:pjensen@demas.no] 
Sendt: 12. mai 2014 11:54
Til: Ørjan Higraff
Emne: Regnskap boligstiftelsen

 
Til daglig leder i boligstiftelsen:
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Som styreleder i boligstiftelsen forutsetter jeg at forespørsler om regnskap og 
annet som er sendt til daglig leder også besvares av daglig leder.
Jeg savner fremdeles svar på når tid jeg kan forvente et fullstendig regnskap for 
boligstiftelsen.
 
Med vennlig hilsen
Per Jensen
Styreleder i boligstiftelsen.
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Sammendrag møte arbeidsgruppe Dyrøy
13.05.2013

Til stede:

Katja Wehner   Prosjektleder ”Regionalt vertskap  Midt –Troms”
Helene Sætherskar Servicetoget Dyrøy kommune
Arne Hanssen Bibliotek ansatt / journalist
Maria Hanssen Tilflytter til kommunen, ansatt på sykehjemmet 
Marit  Alvig Espenes Enhetsleder kultur og fritid
Sverre Bergheim Inspektør Elvetun skole

Møteplass: Nordavindshagen, hver 2. tirsdag i mnd.

Møte 13.05.14

1. Presentasjon av den enkelte
 Alle har presentert seg i gruppa 

2. Mangfoldet i kommunen fra Idrett til foreninger
 Informasjon om at Dyrøy har et stort og innholdsrik fritidstilbud 
 Fra barnetrim til jakt og fiske

3. Integrering av barn og voksne
 Det bli nevnt at det finnes gode rutiner på skolen for integrering i 

klassen, tilbud til aktiviteter med mer.

4. Aktivitetskalender i kommunen
 Alle er enig at informasjon om aktiviteter kan bli bedre og 

arbeidsgruppen vil påta seg jobben til å få et bedre system på 
dette

5. Sammen arbeid mellom  frivillighetssentralen/ lag og foreninger til 
informasjon til kommunen

 Lag og foreninger må bli flinkere å informere om endring i styre/ 
leder og møte endringer

6. Informasjonsansvar i kommunen og fra kommunen, publisering på 
nettsidene

 Det skal jobbes med å finne bedre løsninger i sammen arbeid 
med kommunen til ansvarsfordeling i hht kommunen sine 
nettsider. 

7. Etater i kommunen kan være mer synlig på nettsiden med en slags års 
hjul og informasjon ut til enkelt bruker

 Ide om å lage et års hjul til de forskjellige etater som legges ut 
som informasjon til brukere av internettsiden



8. Lage en informasjonsavis til alle i Dyrøy
 Det er ønskelig å lage en informasjonsavis til alle i Dyrøy 

som deles ut i alle postkasser, dette bidra til bedre 
informasjon, tilhørighet og mer.

Til neste møte skal vi  finne ut mer om tilrettelegging av informasjon. Hvordan 
kan vi bli bedre å informere, hvilke grep skal til og hvilke muligheter har 
kommunen til å bidra med finansielt støtte.

Hvordan kan videre formidling av informasjon bli til en varig rutine.

Vi møtes neste gang tirsdag 10.juni 14 kl 09.00 på Næringshagen, påminnelse 
på dette bli send ut 

Takk for en flott møte i dag 



Lenvikkommune
RADMANNEN

Ookrir.:

Midt-Tromsregionråd 1 MAI 2011:
Postboks609

9306 FINNSNES

Deres ref.: Vår ref.: 14/937 - 7622/14 - 001 Dato: 20.05.2014

Melding om vedtak —Midt-Troms regionråd —Kommunestruktur —
Aktuelt tema i regionen

Lenvik kommunestyre behandlet i møte 08.05.2014 sak 36/14. Følgende vedtak
ble fattet:

Kommunestyrets vedtak (vedtatt mot 4 stemmer):

Lenvik kommunestyre viser til Midt-Troms regionråds behandling av sak om
kommunestruktur —aktuelt tema i regionen —og slutter seg til regionrådets planer
om utredningsarbeid knyttet til regjeringens kommunalreform, jf. vedtak i
regionrådssak 12/14.

Medhilsen

c.

net ssen
konsulent

Kopitil:
f Kommunal- og moderniseringsdepartementet

Kommunene Bardu, Berg, Dyrøy, Målselv, Sørreisa, Torsken og Tranøy

Lenvik kommune
Postboks 602
9306 Finnsnes

Telefon: +47 77 87 10 00
Faks: +47 77 87 10 81
Besøk: Rådhusveien 8

Org. nr.: 939 807 314
www.lenvik.kommune.no
postmottak@lenvik.kommune.no

8A9NEBY31V

S.bp!h.

Kopii

' Ark iwde
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Sak 36/14

Saksbehandler: Torleif Josefsen Arkiv: 001
Arkivsaksnr.: 14/937

Midt-Troms regionråd - Kommunestruktur - Aktuelt tema in
regionen

Saksnr.: Utvalg Møtedato
36/14 Lenvik kommunestyre 08.05.2014

Vedlegg:
Ingen

Andre dokumenter (ikke vedlagt):
Skriv av 11.4.2014 fra Midt-Troms regionråd til deltakerkommunene vedr.
kommunestruktur —aktuelt tema i regionen.

Kort sammendrag:
Midt-Troms regionråd har behandlet sak om kommunestruktur i møte 7.4.2014 og
oversendt dette til deltakerkommunene med anmodning om tilbakemelding på
regionrådets planer om utredningsarbeid knyttet til regjeringens kommunalreform.

Sak om dette fremlegges til politisk behandling.

Saksopplysninger:
Fra regionrådets saksutredning og beslutning hitsettes følgende:

Vedlegg:Forskjelligeartiklerfra nettsidatil Kommunal-og
Moderniseringsdepartementet(følgervedlagtsom uttryktbilag).

Det er aktueltat regionrådetsenhetersettertemaet kommunestruktur nærmerepå
dagsorden.

På Fylkesmannensjanuarmøtevar dette et innebygdtema underfølgendeoverskrift:
Hvordan skal kommunene møte framtida og utfordringene? Her var det
innledningerved kommunal-og moderniseringsministerJan Tore Sannerog
kommunestyrerepresentanti Bergkommune,Anita Sebulonsen.

Regionrådethaddedet med somett av sinepunkterpå dagsordeneni møtetmed
Tromsbenken10. februar.

Planenvar å få statssekretærJardarJensentil å deltapå regionrådsmøtet7. april.
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Det har han dessverreikke anledningtil.Vi prøvernå å få han til samlingai Midt-
Tromstinget12. mai.

På sisteforberedelsesmøtemellomregionrådsleder,AR-lederog dagligledervar det
enighetom at AR skulledrøftedenne saka nærmereog forberedenoeninnspilltil
neste regionrådsmøte.

ARs vedtak 12.03.14:

AR mener at saka om kommunestrukturer av sterkpolitiskkarakter.Regionrådetbør
derforførstta den politiskedebatteni saka forså å gi føringerpå hva som eventuelt
skal utredesog være trinni en videreprosess.AR vilda kunnebidramed
dokumentasjonog utredningsarbeid.

Som en muligstrukturfor diskusjoneni regionrådettar jeg i det følgendemed noen
stikkord.De er sjølsagtikke uttømmende.

Kommuneneso aver:
Dagensoppgaver+++?
En ny generalistkommunesom modell—ellerforskjelligheti kommunenesoppgaver
og ansvar?

Om ivelsero erfarin er:
Fylkeskommunen—bortfall—eller ny regionalenhet?
Regionalstat (spesieltFM-ene) og direktoratsstruktur.
Konkurranseutsettingav tjenester.
Interkommunaltsamarbeid.
Erfaringerfra eget og andre land.

Demokrati:
Omstillingfra demokratiskstrukturi en litenkommunetil nydemokratistrukturi en
større-nærdemokrati—behovfor overgangsordninger?

Geografi:
Sentralisertstrukturfor demokratiskordningog administrasjon—eller
nettverksstruktur?
Oppgavene—de kommunenehar nå —nye?

Demografi:
Behovfor balansertog bærekraftigdemografi

Praktiskeo 'uridiskeforhold:
Avtaleforholdenei dagens kommuner—overdragelser—reforhandlinger—
oppsigelser.Se vedlagtinformasjonhentetut fra nettsidatil Kommunal-og
moderniseringsdepartementet.

Prosess—muli e ' ulrøtter':
Se vedlegg.
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Eks ertutval et for kommunereformen
Ekspertutvalget,der MargretheHagerupsener medlem,skal på frittfagliggrunnlag
gjennomgåog foreslåprinsipperog kriterierfor en ny kommuneinndeling.Mandatet
tilutvalgetfinnesher:

htt ://www.re 'erin en.no/nb/de /kmd/ ressesenter/ ressemeldin er/2014/eks ertut
val .html?id=748785

Rapportenbliroverlevertkommunal-og moderniseringsministerJan Tore Sanner
mandag31. marsog blirderforen del av bakgrunnenfor regionrådetsbehandlingi
dennesaka.

REGIONRÅDETS VEDTAK:
Midt-Tromsregionrådvisertil klaremeldingerfra regjeringenom at det leggesopptil
en omfattendekommunereform.

Regionrådetslutterseg til målsettingenom robustekommunersom overet bredt
spekterkan gi kvalitetsmessigegodetjenestertil innbyggerne.

Regionrådetvilderfordelta aktivti utredningsarbeidetom hvorvidtendringav
kommunestrukturenbør gjennomføresfor å oppnåmålsettingen.
Regionrådetleggeropptil å søke regjeringenom prosjektmidlertildette
utredningsarbeidet,underforutsetningav tilslutningfra flere av
medlemskommunene.

Regionrådetvilbe deltakerkommunenebehandlesaken om hvorvidten slutterseg til
regionrådetsplanerom utredningsarbeidknyttettil regjeringenskommunalreform.
(Enstemmigvedtak)

Vurdering:
Det visestil saksutredningentil Midt-Tromsregionråd,samt vedtaketom at
regionrådetber deltakerkommunenebehandlesakenom hvorvidten slutterseg til
regionrådetsplanerom utredningsarbeidknyttettil regjeringenskommunalreform.

Rådmannenvisertil Midt-Tromsregionrådsbehandlingav saken ogfremleggerden
til behandlingi kommunestyretmed slik

Innstilling:

Lenvikkommunestyrevisertil Midt-Tromsregionrådsbehandlingav sak om
kommunestruktur—aktuelttema i regionen—og slutterseg til regionrådetsplanerom
utredningsarbeidknyttettil regjeringenskommunalreform,jf. vedtaki regionrådssak
12/14.

Lenvikrådhus,22. april2014

MargretheHagerupsen
Rådmann TorleifJosefsen

spesialrådgiver

Side 58 av 89



Sak 36/14

Behandling/vedtak i Lenvik kommunestyre den 08.05.2014 sak 36/14
Tilstede samtlige 31 repr/vararepr.
Vedtaket fattet med 27 mot 4 stemmer.

Ordføreren orienterte.

Kommunestyrets vedtak (rådmannens innstilling —vedtatt mot 4 stemmer):

Lenvik kommunestyre viser til Midt-Troms regionråds behandling av sak om
kommunestruktur —aktuelt tema i regionen —og slutter seg til regionrådets planer om
utredningsarbeid knyttet til regjeringens kommunalreform, jf. vedtak i regionrådssak
12/14.
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Dyrøy kontrollutvalg
v/sekretariatet Odd Olav Pedersen
Skrubbhågveien 17
9404 HARS TAD

Dyrøy kommunestyre

Melding om vedtak i kontrollutvalget den 19. mai 2014.

Sak 07/14 Dyrøy kommunes regnskap 2013
Enstemmig vedtak:

Kontrollutvalget viser til de to forbehold som fremkommer i revisors beretning,
De fremlagte kommentarer fastsettes som kontrollutvalgets uttalelse til Dyrøy

kommunes regnskap for 2013.

Gjenpart til: Sør-Troms kommunerevisjon IKS
Dyrøy formannskap

Brøstadbotn, 19. m 014 .

av Peaersen
Sekretariatet



KONTROLLUTVALGETS UTTALELSE OM DYRØY KOMMUNES
REGNSKAP FOR 2013

0. Innledning

Av forskrift om kontrollutvalg i kommuner og fylkeskommuner § 7 fremgår at når
kontrollutvalget blir forelagt revisjonsberetningen av revisor, skal utvalget avgi uttalelse om
årsregnskapet før det vedtas i kommunestyret. Uttalelsen avgis til komnnmestyret. Kopi av
uttalelsen skal være formannskapet i hende tidsnok til at det kan tas hensyn til den før dette
organet avgir iimstilling om årsregnskapet til kommunestyret.

Revisjonsberetning skal avgis av revisor uten ugrunnet opphold, og senes 15. april i det
påfølgende år. Underskrevet regnskap er datert 03.04.14 og årsmelding 25.04.14, mens fristene
er henholdsvis 15.02 og 31.03. Det er svært viktig at det jobbes med rutinene knyttet til regnskap
slik at fristen overholdes.

Når revisor påpeker forhold i årsregnskapet, jf forskrift om revisjon i kommuner og
fylkeskommuner § 4, skal kontrollutvalget påse at denne blir fulgt opp. Det skal også rapporteres
om tidligere saker som etter utvalgets mening ikke er blitt fulgt opp på en tilfredsstillende måte.
Kontrollutvalget skal gi rapport til kommunestyret om hvordan kommunestyrets merknader er
fulgt opp.

1. Regnskapet

Kommunen legger fram et regnskap med et netto driftsresultat på 2,4 Mkr.

Netto driftsresultat viser overskudd fra årets drift etter netto renteutgifter/avdrag er trukket
fra, men før det er tatt hensyn til inteme finansieringstransaksjoner. Netto driftsresultat er en
viktig indikator på kommunens økonomiske handlefrihet.

Netto driftsresultat er ikke påvirket av de inteme finansieringstransaksjonene. Øremerket
tilskudd som periodiseres v/avsetning til bundne fond vil gi et positivt tilskudd til netto
driftsresultat. Tilsvarende vil utgifter i driftsregnskapet finansiert med bundne driftsfond belaste
netto driftsresultat.

Kommunen har investert for 12,7 Mkr i 2013, mens det var budsjettert 14,7 Mkr i
investeringer. I tillegg kommer avsetninger, utlån, avdrag og egenkapitalinnskudd KLP slik at
totale utgifter i investeringsregnskapet er 16,3 Mkr.
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2. Revisjonsberetning

Konklusjon med forbehold om bydsjettet.

Det vises til årsoppgjørets regnskapsskjema. I skjemaet fremkommer relativt store budsjett avvik.
Avvikene er i noen grad omtalt i punkt 8 i rådmannens årsmelding.

Konklusjon med forbehold om registrering og dokumentasjon.

Vi savner en sammenhengende , fullstendig og tilgjengelig dokumentasjon av balansen.
Dokumentasjonen skal oppbevares ordnet og betryggende sikret mot tap og endringer på lik linje med
øvrige regnskapsdokumenter. Dette i henhold til bokforingsloven.

- 3'4. Konklusjon

Dyrøy kommune legger fram et regnskap for 2013 med overskudd på kr 797.102,88.
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Sor-Troms kommunerevisjon IKS 1 av 2
Skånland/Gratangen/Ibestad/Lavangen/Salangen/Bardu/Dyrøy Vår dato Vår referanse

Kontorsted Evens kjer 13.05.2014 1926/14/0093
Saksbehandler Deres dato Deres referanse

Til Kopi:IKontrollutvalget
Kommunestyreti Dyrøykommune Formannskapet

Rådmannen

REVISORS BERETNING

Uttalelse om årsregnskapet

Vi harrevidertårsregnskapetfor Dyrøykommune,somviserkr 78.214.135,04til fordelingdriftog et
regnskapsmessigmindreforbrukpå kr 797.102,98.Årsregnskapetbestårav balanseper31. desember
2013,driftsregnskap,investeringsregnskapogøkonomiskeoversikterfor regnskapsåretavsluttetper
dennedatoen,og en beskrivelseav vesentligeanvendteregnskapsprinsipperog andre
noteopplysninger.

Administrasjonssjefens ansvarfor årsregnskapet

Administrasjonssjefen er ansvarlig for å utarbeide årsregnskapet og for at det gir en dekkende
fremstilling i samsvar med lov, forskrift og god kommunal regnskapsskikk i Norge, og for
slik intern kontroll som administrasjonssjefen finner nødvendig for å muliggjøre utarbeidelsen
av et årsregnskap som ikke inneholder vesentlig feilinformasjon, verken som følge av
misligheter eller feil.

Revisors oppgaver ogplikter

Vår oppgave er å gi uttrykk for en mening om dette årsregnskapet på bakgrunn av vår
revisjon. Vi har gjennomført revisjonen i samsvar med lov, forskrift og god kommunal
revisjonsskikk i Norge, herunder International Standards on Auditing. Revisjonsstandardene
krever at vi etterlever etiske krav og planlegger og gjennomfører revisjonen for å oppnå
betryggende sikkerhet for at årsregnskapet ikke inneholder vesentlig feilinformasjon.

En revisjon innebærer utførelse av handlinger for å innhente revisjonsbevis for beløpene og
opplysningene i årsregnskapet. De valgte handlingene avhenger av revisors skjønn, herunder
vurderingen av risikoene for at årsregnskapet inneholder vesentlig feilinformasjon, enten det
skyldes misligheter eller feil. Ved en slik risikovurdering tar revisor hensyn til den interne
kontrollen som er relevant for kommunens utarbeidelse av et årsregnskap som gir en
dekkende fremstilling. Folinålet er å utforme revisjonshandlinger som er hensiktsmessige
etter omstendighetene, men ikke for å gi uttrykk for en mening om effektiviteten av
kommunens interne kontroll. En revisjon omfatter også en vurdering av om de anvendte
regnskapsprinsippene er hensiktsmessige og om regnskapsestimatene utarbeidet av ledelsen er
rimelige, samt en vurdering av den samlede presentasjonen av årsregnskapet.

Etter vår oppfatning er innhentet revisjonsbevis tilstrekkelig og hensiktsmessig som grunnlag
for vår konldusjon.

Postadresse Besøksadresse Telefon Telefaks Foretaksregisteret
Sør-Troms kommunerevisjon IKS Rådhuset, 9440 Evenskjer 77 08 95 30 77 08 95 32 886 767 862
Postboks 139 E-postadresse Mobil Bankkonto Kontoradresse Sjøvegan
9439 Evenskjer tkd2@skanland.kommune.no 913 18 153 4760 16 52184 Po.boks 77, 9355 Sjøvegan
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Konklusjon

Etter vår mening er årsregnskapet avgitt i samsvar med lov og forskrifter og gir i det alt
vesentlige en dekkende fremstilling av den finansielle stillingen til Dyrøy kommune per 31.
desember 2013, og av resultatet for regnskapsåret som ble avsluttet per denne datoen i
samsvar med lov, forskrifter og god kommunal regnskapsskikk i Norge.

Uttalelser om ovrige forhold

Konklusjon medforbehold om budsjettet

Det vises til årsoppgjørets regnskapsskjema. I skjemaene fremkommer relativt store budsjett
avvik. Avvikene er i noen grad omtalt i punkt 8 i rådmannens årsberetning

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, mener vi, med unntak av
forholdet som er omtalt i avsnittene ovenfor, at de disposisjoner som ligger til grunn for
regnskapet i det alt vesentlige er i samsvar med budsjettvedtak, og at budsjettbeløpene i
årsregnskapet stemmer med regulert budsjett.

Konklusjon om årsberetningen

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, mener vi at opplysningene i
årsberetningen om årsregnskapet er konsistente med årsregnskapet og er i samsvar med lov og
forskrifter.

Konklusjon medforbehold om registrering og dokumentasjon

Vi savner en sammenhengende, fullstendig og tilgjengelig dokumentasjon av balansen.
Dokumentasjonen skal oppbevares ordnet og betryggende sikret mot tap og endringer på lik
linje med øvrige regnskapsdokumenter. Dette i henhold til bokføringsloven.

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, og kontrollhandlinger vi har
funnet nødvendig i henhold til internasjonal standard for attestasjonsoppdrag (ISAE) 3000
"Attestasjonsoppdrag som ikke er revisjon eller forenldet revisorkontroll av historisk
finansiell informasjon", mener vi at ledelsen, med unntak avforholdet som er omtalt i
avsnittet ovenfor, har oppfylt sin plikt til å sørge for ordentlig og oversiktlig registrering og
dokumentasjon av kommunens regnskapsopplysninger i samsvar med lov og god
bokføringsskikk i Norge.

evit #(444—'
Finn Roar Sørensen
revisjonssjef



Hei
I budsjettet 2014 er f�lgende forutsatt:
-r�dmannen p�legges � se om det er mulighet � omdisponere midler fra rammeomr�de 1 og 4 for � kunne gi flere 
barnehageplass
- ressurser til IKT. Krever utredning.
- kommunal prising av prosjekter, kommunale AS,KF, stiftelser osv. Krever utredning.
- sekret�r/merkantile stillinger. Utredning for hele organisasjonen.

I r�dmannens ledergruppe ble dette diskutert den 29.4. F�lgende ble vedtatt:
- Barnehage: Etter hovedopptaket f�r alle plass i 2014/15. Behov for at to barn f�r plass i 7mnd i 2015. Reduksjon i 
antall barn fra august 2015 medf�rer en reduksjon fra 4 til 3 avdelinger. 3 ansatte blir overtallige.
Tiltak: ikke utredning n�, men gj�re n�rmere vurderinger i forbindelse med budsjettarbeidet 2015.

- Skogsamarbeidet med S�rreisa kommune evalueres. Eventuelle tiltak foresl�s innen 1.10.2014.

- IKT/drift: egen arbeidsgruppe jobber med dette. Kjell Jostein tar ansvar for dette. Frist 1.10. Sees i sammenheng med 
budsjettarbeidet.

- Kommunal prising av prosjekter: Frank og Viktor vurderer dette. Frist 1.10. Sees i sammenheng med budsjettarbeidet.

- Sekret�r/merkantile stillinger: Det gjennomf�res f�rt en felles kartlegging p� hvilke oppgaver som i dag utf�res. 
Eget kartleggingsskjema utarbeides (Kjell Jostein). Eventuelle endringer sees i sammenheng med 
lederutviklingsprogrammet.

Alle enhetslederne ble orientert om ovennevnte i m�te den 12.5.

Ovennevnte refereres formannskapet den 6.6 og kommunestyret den 16.6.2014.

Med hilsen

�rjan Higraff

Sendt fra iPad
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SAMARBEIDSMØTE DYRØY KOMMUNE/SPAREBANK 1 NORD-NORGE

Møtedato: 06.05.2014

Agenda:
Informasjon Dyrøy kommune, informasjon SNN

Likviditetsanalyse, SEBRA-rapport - SNN

Status e-faktura (B2B, B2C) 

Prosjekter/Satsingsområder 2014 

Eventuelt - kontantområdet, nettbank bedrift, nytt konsernkontosystem, objektfinansiering - SNN Finans

Tema

Info Dyrøy kommune

Prosjekter/Satsinger 2015-

Info SNN

SEBRA-rapport, likv.utvikling

Utfordringer avtalegiro 

Efaktura B2B, B2C

Prolongering bankavtalen

Åpningstider i lokalbanken 

Lån til idrettslaget 

Konsernkontosystem

Objektfinansiering

Nytt møte



SAMARBEIDSMØTE DYRØY KOMMUNE/SPAREBANK 1 NORD-NORGE

Deltakere Dyrøy kommune: Viktor Olsen, Ørjan Higraff, Randi Lillegård  

Deltakere SNN: Tor Ross, Merethe Forfang, Siri Lund

Informasjon Dyrøy kommune, informasjon SNN

Likviditetsanalyse, SEBRA-rapport - SNN

Eventuelt - kontantområdet, nettbank bedrift, nytt konsernkontosystem, objektfinansiering - SNN Finans

Status Frist

* Dyrøyseminaret 23.-24. september.  Prosjekt Bolyst, jobbe stedsuavh.,

Dyrøyseminarsentert - unge mødre får muligheter til utdanning med mer.

* God arbeidskraft i kommunen. Sunn økonomi. Noen utfordringer 

ref. inntektssystemer og sammenhenger. "Pensjonsbomben". Leverer 

gode kommunale tjenester på de fleste områdene. Samarbeid i Midt-

Troms (lege, barnevern med mer). Nærings- og boligutvikling. Dyrøy Mat.

Hamarøy modellen. 

Renovering gammel del sykehjem, vannverket. Etterslep på vedlikehold.

* Status lokalbank og sentralt SNN. Fokus og hovedstrategi.

* Gjennomgang. Riktig bilde av likviditet og transaksjoner SEBRA.

*Ved bytte til nytt regnskapssystem fra Xledger, ikke fått dette på plass.

Mangler info om status fra Xledger og Nets. Må få avtale om KID-bytte

fil til Nets på plass. Banken prøver å bistå videre, sjekker ut via kollega  

Ove Eivind Hagen. 

* Implementert.  Via bankens systemer? Fokus på økt volum videre. 

* Må være besluttet innen 1.10.14, felles beslutning i Midt-Troms. 01.10.2014

Befestet i avtalen, men endret ihht. kundemønster i markedet. Banken 

betjent i alle kanaler, møter med banken kan avtales.  

Kunstgressbanen, for høy rente på tilbud lån. Siri sjekker ut og gir tilbake

melding om behandling av saken.

Nytt KKS på plass høst 2014.  Kommunen vil vurdere å benytte dette. 31.12.2014

?

Felles høstmøte for alle kommuner i Midt-Troms planlegges i  31.12.2014

 begynnelsen av september, i banken på Finnsnes. 30.06.2014



Ansvarlig

Randi, Viktor, Ørjan

Siri, Merethe, Tor

Tor, Merethe

Viktor, Merethe, Tor 

Viktor, Tor, Merethe 

Kommunen/banken 

Siri 

Viktor, Tor

Merethe 

Merethe 



Ref formannskapet
 
Fra: Merethe Forfang [mailto:Merethe.Forfang@snn.no] 
Sendt: 9. mai 2014 00:38
Til: Viktor K Olsen
Kopi: Randi Lillegård; Ørjan Higraff; Tor Ross; Siri Lund
Emne: Re.: Oppfølgingsreferat fra møte med Dyrøy kommune - 6. mai

 
Hei og takk for sist, det var fint å møtes hos dere.  

Vedlagt følger forslag til referat fra møtet. Gi tilbakemelding hvis det skulle være kommentarer, endringer eller 
tilføyelser. 

Ref. spesielt utfordringen i forhold til opprettelse av avtalegiro i nytt økonomisystem fra leverandør Xledger og 
videre avtale med Nets. Det som gjenstår er at det må på plass en avtale om KID-bytte fil til Nets. Banken har 
ingen direkte rolle i dette, vi har tidligere i prosessen gjort det vi skal.  Imidlertid vil vi bidra med å sjekke ut 
status, via vår kollega Ove E. Hagen i Finnmark. Vi håper dermed å kunne bidra med få prosessen landet og 

at kommunen får dette på plass.  

To spørsmål jeg ikke fikk med meg svar på. Er e-faktura ordningen hos dere implementert via bankens 
systemer? Objektsfinansiering, eier kommunen egen bilpark eller leaser? Ref. at vi har tilbud via SNN Finans 
på dette.   

     

God helg ønskes! 

Med vennlig hilsen
for SpareBank 1 Nord-Norge
Merethe Forfang
rådgiver Offentlig marked og Cash management

Tlf. sentralbord: 02244
Tlf. direkte: 93 46 67 20

E-post: merethe.forfang@snn.no

Hjemmeside: www.snn.no
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Fylkesmannen har utarbeidet en oversikt over skatteinngangen i kommunene pr. april 2014, og hvordan 
utviklingen er sammenlignet med 2013.  
 
Se vår hjemmeside:
 
http://www.fylkesmannen.no/Troms/Kommunal-styring/Kommuneokonomi/Skatteinngangen-pr-april-i-
kommunene-i-Troms/
 
 
 
Med vennlig hilsen

 
Asle Tjeldflåt
Rådgiver, kommuneøkonomi
Fylkesmannen i Troms/Romssa Fylkkamánni
----------------------------------------------------------------------
Telefon: 77 64 20 45 / 41 20 82 60
E-post: fmtratj@fylkesmannnen.no
Kommuneøkonomi - Fylkesmannen i Troms
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TROMS fylkeskommune

ROMSSA fylkkasuohkan
Næringsetaten

Dyrøyseminarsenteret KF
v/ Randi Lillegård
Dyrøytunet 1
9311 BRØSTADBOTN

;‘,/!, ;! 701i

11c-11/S 4‘71/4/7/4
Vår ref.: Saksbehandler: Arkiv:
14/2354-2 Kristine Østrem Nordal 243 SAKSARKIV
Lopenr.: Tlf. dir.innvalg: Deres ref.: Dato:
18371/14 77 78 81 55 22.05.2014

TILSAGN OM TILSKUDD OVER INNOVASJONSINFRASTRUKTUR TIL
DYRØYSEMINARSENTERET 2014 V/ DYRØYSEMINARSENTERET KF V/RANDI
LILLEGÅRD

Tilsagnsnummer TFK2014-049 KMDs hovedkategori 0150-Nettverk-, bransje- og
klyngeutvikling

Tilskuddsbeløp 500 000,- Geografisk nedslagsfelt Troms
Kontakimrson Randi Lillegård Programområde frlkesplan kompetansepolitikk
Prosjekg,eriode 01.01.2014 - Tilsagnet er gyldig til 15.05.2015




31.12.2014




Vedtak:

Vi viser til Deres søknad innsendt 26.03.2014.

Fylkesrådssak 95/14 av 19.05.14.

Fylkesrådet har i vedtak 95/14 av 19.05.14 vedtatt å støtte Dyrøyseminarsenteret KF's prosjekt
Driftsstøtte Dyrøyseminarsenteret 2014 med inntil kr 500 000,- over Innovasjonsinfrastruktur 2014.
Støtten gis som bagatellmessig støtte.

Dyrøyseminarsenteret har etterlys ny avtale mellom senteret og Troms fylkeskommune. Det bes om at
senteret så snart som mulig sender inn forslag til innhold til en slik avtale.

Bagatellmessig støtte —om støtten og særlige vilkår
Dyrøyseminarsenteret KF tildeles kr 500 000 som bagatellmessig støtte for budsjettåret 2014.

Støtteintensitet innenfor bagatellstøtteregelverket er inntil 200 000 € innenfor et tidsrom av tre

regnskapsår. Tidsrommet for støtte er flytende, slik at hver ny tildeling av bagatellmessig støtte er

nødvendig å fastsette samlet bagatellmessig støtte tildelt i det aktuelle regnskapsåret samt de to

foregående regnskapsårene. Treårsperioden begynner å løpe fra det tidspunkt hvor støttemottaker

oppnår rett til å motta støtte, dvs, ikke fra faktisk utbetaling.

Besøksadresse Telefon Telefaks Bankgiro Org.nr.
Strandveien 13 77 78 80 00 77 78 80 01 4700 04 00064 NO 864 870 732
Postadresse Epost mottak Internettadresse
Postboks 6600, 9296 TROMSØ postmottak@tromsfylke.no www.tromsfylke.no



2

Den bagatellmessige støtten er knyttet til en bedrift og ikke prosjekt. Dette betyr at slik støtte gitt til et
prosjekt i en bedrift, vil begrense bedriftens mulighet til bagatellmessig støtte til et hvilket som helst
nytt prosjekt i inneværende pluss de to etterfølgende regnskapsår.

Ved anmodning om utbetaling må støttemottaker sende inn oversikt over samlet mottatt
bagatellmessig støte siste år og de to foregående år. Dette vilkåret kommer i tillegg til øvrige vilkår.
Støttegivere har en aktiv kontrollplikt, og kan ikke utbetale den bagatellmessige støtten før støttegiver
har kontrollert at dette ikke vil føre til at den samlede mottatte bagatellmessige støtten siste år samt at
de to foregående år overskrider beløpsgrensene for bagatellmessig støtte.

Jf forskrift om unntak fra notifikasjonsplikt for offentlig støtte § 2, Kommisjonsforordning (EF) nr.
1998/2006 av 15.desember 2006 (EUT 2006 L 379, s 5).

Prosjektmål:
Videreutvikling og gjennomføring av Dyrøyseminaret som nasjonal arena for
lokalsamfunnsutvikling. Årets tema tar for seg aktuelle tema som engasjerer og påvirker
utviklingen av landsdelen.

Aktivt dele kunnskap, erfaringer og inspirasjon med andre kommuner og prosjekt i Troms,
gjennom offensiv utadrettet virksomhet - initiert av fylkeskommunen og ihht. samarbeidsavtalen

Aktiviteter:
Dyrøyseminaret 2014
Innovasjonsprosjekter med regionalt nedslagsfelt - pågående og under utvikling

"Stedsuavhengige arbeidsplasser" - bidrag i etablering av mange nye kontorhotell i Troms
Fylke
"Sammen om en bedre kommune" - tre-parts-samarbeid med fokus på økt digital kompetanse.
Utviklingsprogram i Dyrøy kommune, for ledere, ansatte, politikere og tillitsvalgte
Utarbeidelse av kommuneplan
-"Beiteprosjektet" - I samarbeid med landbruk pågår ei satsing for å begrense tap av sau.
Videreføring av "Fårikålfestivalen" til et større, regionalt arrangement for kompetanseheving i
landbruket.
Prosjektleder i «Beitebruk i utmark», leder arbeidsgruppen «beitebruksplan i kommunene»,
med Fylkesmannen i Troms (landbruk og miljø), rovviltprosjektet, Troms sau og geit og
Troms landbruksfaglige senter som samarbeidspartnere. Prosjektet er delt inn i tre
arbeidsområder, der Dyrøy kommune har ansvar for å få beitebruk inn i kommunalt planverk i
kommuner i Troms. Målet er å dokumentere beitebruk, bidra til å synliggjøre verdiskapingen
av denne og øke forståelse for beitenæring hos politikere, forvaltning og samfunnet omkring.

Foredrag / prosessledelse / nasjonale referansegrupper / kompetansenettverk, både i Troms og i
resten av landet
Deltakelse i "Lærende nettverk" med norske og svenske kommuner
Bidrag i forskning innenfor lokalsamfunnsutvikling med artikler

Tidsplan:




Prosjektperiode: 01.01.2014 - 31.12.2014.




Budsjett




Kostnader 2014 SUM

Dyrøyseminaret 2014 900 000 900 000

Lønn ansatt, Dyrøyseminarsenteret 250 000 250 000




Sum 1 150 000
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Finansieringskilde 2014 SUM
Egenandel, Dyrøy kommune 300 000 300 000

Innovasjonsinfrastruktur (TFK) 500 000 500 000

Kommunal og moderniseringsdepartementet 200 000 200 000

Seminaravgift 150 000 150 000

Sum 1 150 000
Fylkeskommunens stotteandel 43,5 %

VILKÅR FOR TILSAGN GITT OVER INNOVASJONSINFRASTRUKTUR

1. Tilskuddsmottaker må innen 3 uker bekrefte, på vedlagt akseptskjema, at vilkår er forstått og
akseptert. Dersom akseptskjema ikke mottas innen fristen faller tilbud om finansiering bort.

2. Prosjektet må gjennomføres i tråd med tilskuddsbrevet.
3. Det skal føres eget regnskap for prosjektet, som er satt opp slik at det kan sammenlignes med

budsjettpostene i tilskuddsbrevet. Verdi av eget arbeid må føres inn i prosjektregnskapet, og egeninnsats
skal dokumenteres med timelister.

4. Tilskuddsmottaker må søke dersom det gjøres prosjektendringer i forhold til tilskuddsbrevet. Endringer
skal ikke iverksettes for Troms fylkeskommune har samtykket skriftlig. Dersom arbeidet ikke blir
utført i forutsatt omfang, eller til oppgitt kostnad, vil tilskuddet bli tilsvarende redusert.

5. Profilering: Ved omtale av prosjektet skal det opplyses om at Troms fylkeskommune har støttet prosjektet.
Fylkeskommunens logo skal synliggjøres i prosjektets presentasjonsmateriell mv. Grafisk datafil med logo
finnes på tromsfylke.no - logoer.

6. Dersom anmodning om sluttutbetaling ikke er mottatt innen 15.05.2015, vil tilskuddet bli trukket
tilbake. Troms fylkeskommune kan etter søknad forlenge tilsagnets gyldighet med inntil 1 år.

7. Det tas forbehold om adgang for Troms fylkeskommune, Riksrevisjonen og Kommunal- og
moderniseringsdepartementet til å iverksette kontroll med at midlene nyttes etter forutsetningen, jfr. forskrift
for distrikts og regionalpolitiske virkemidler (FSDRV) § 14 og Stortingets bevilgningsreglement § 10.

Utbetalin o ra orterin :
8. Tilskuddet forvaltes gjennom regionalforvaltning.no (RF).
9. Delutbetaling skal inneholde skriftlig rapport og regnskap som registreres i RF. Utbetaling beregnes på

bakgrunn av finansieringsandel (%) og medgåtte prosjektkostnader. Inntil 75 % av tilskuddet kan
delutbetales. Forskuddsbetaling av fremtidige kostnader må omsøkes særskilt.

10. Sluttutbetaling skal inneholde skriftlig rapport og regnskap som registreres i RF. Utbetaling beregnes på
bakgrunn av finansieringsandel (%) og medgåtte prosjektkostnader. Revidert og revisorbekreftet
prosjektregnskap kreves for tilskudd over 100.000 kr, unntatt fra dette er:

Ikke revisjonspliktige tilskuddsmottakere, kan fa regnskapet bekreftet av autorisert regnskapsfører.
Institusjoner underlagt Riksrevisjon er unntatt revisjonsplikt.

Regnskapsattestasjon skal inneholde følgende kontrollhandlinger:

Kontroll av at det er ført timer for egeninnsats i prosjektet, og at oppgitte kostnader tilhører prosjektet.

Kontroll av at kostnader er påløpt innenfor prosjektperioden angitt i tilsagnet, totalbeløp oppgis.

Eventuelle avvik fra budsjetterte hovedposter godkjent av Troms ftlkeskommune skal kommenteres.

Reduks'on av tilskudd o krav om tilbakebetalin av midler:
11. Tilskuddet kan bli redusert eller krevd tilbakebetalt, helt eller delvis, ved brudd på tilskuddsvilkår pkt. 1 —

10 eller om tilskuddsmottaker ikke rapporterer i henhold til andre særvilkår som fremgår av tilskuddsbrevet.
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Jfr. FSDRV § 16, kan følgende forhold også medføre reduksjon av tilskudd eller krav om tilbakebetaling:
Dersom prosjektkostnader som tilskuddet er ment å dekke er påbegynt før tilsagnet er innvilget.
Dersom prosjektet har endret seg slik at forutsetning for innvilgelse ikke lengre er til stede, eller at
tilskuddet helt eller delvis ikke er brukt etter forutsetningene.
Dersom tildelingen bygger på uriktige opplysninger fra søker eller om tilskuddsmottaker ikke leverer
pliktig rapportering
Dersom departementet, fylkeskommunen eller andre tilskuddsforvaltere finner at tilskuddet er i strid
med EØS-avtalen.

Tilskuddsmottaker har kontrollansvar i forhold til utbetalt beløp og plikter å betale tilbake tilsagnsbeløpet
helt eller delvis dersom det er utbetalt for mye eller på feil grunnlag.

Henvendelser angående tilskuddet rettes til rådgiver Kristine Østrem Nordal i næringsetaten.
Telefon: 77 78 81 55
E-post: kristine.nordal@tromsfylke.no

Med vennlig hilsen

Anne Hjortdahl
Ass. næringssjef Kristine Østrem Nordal

Rådgiver

Dette dokumentet er godkjent elektronisk og krever ikke signatur

./. Vedlegg:
- "Bekreftelse på aksept av vilkår", som skal returneres underskrevet til næringsetaten innen 3 uker.
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BEKREFTELSE PÅ AKSEPT AV VILKÅR FOR TILSAGN

Tilsagn: TFK2014-049

Prosjekt: Driftsstøtte Dyrøyseminarsenteret 2014

Prosjekteier: Dyrøyseminarsenteret KF

Organisasjonsnummer: 985 953 570

Beløp: Inntil 500 000,-

Arkivsak: 14/2354

Fmansieringskilde 2014 SUM

Egenandel, Dyrøy kommune 300 000 300 000

Innovasjonsinfrastruktur (TFK) 500 000 500 000

Kommunal og moderniseringsdepartementet 200 000 200 000

Seminaravgift 150 000 150 000

Fylkeskommunens støtteandel 43,5 %

Jeg bekrefter på vegne av Dyrøyseminarsenteret KF at det fortsatt er aktuelt å gjennomføre
prosjektet, og at tilskuddet mottas på de vilkår som er satt.

Sted og dato
Signatur







Ref formannskapet

Sendt fra iPad

Videresendt melding:

Fra: Geir Fjellberg <geir.fjellberg@dyroy.kommune.no>
Dato: 27. mai 2014 14:22:22 CEST
Til: "rune.skog@sweco.no" <rune.skog@sweco.no>
Kopi: Even Berntsen <Even.Berntsen@dyroy.kommune.no>, Ørjan Higraff 
<Orjan.Higraff@dyroy.kommune.no>

Hei.. oversender vedlagt undertegnet avtale/ordrebekreftelse vedr. prosjekteringsoppgaver 
byggetrinn II, Dyrøy Nye Vannverk
Avtalen er i samsvar med tilbud og fremdriftsplan for byggetrinn II fra Sweco AS  av 16. mai. 
2014
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Ref formannskapet

Sendt fra iPad

Videresendt melding:

Fra: Geir Fjellberg <geir.fjellberg@dyroy.kommune.no>
Dato: 27. mai 2014 14:31:38 CEST
Til: "rune.skog@sweco.no" <rune.skog@sweco.no>
Kopi: Even Berntsen <Even.Berntsen@dyroy.kommune.no>, Ørjan Higraff 
<Orjan.Higraff@dyroy.kommune.no>
Emne: Avtale prosjekteringsoppdrag byggetrinn III

 
 
Hei.. oversender vedlagt undertegnet avtale/ordrebekreftelse vedr. prosjekteringsoppgaver 
byggetrinn III, Dyrøy Nye Vannverk
Avtalen er i samsvar med tilbud og fremdriftsplan for byggetrinn III  fra Sweco AS  av 16. mai. 
2014
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Saker�til�behandling



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 223

Saksmappe: 2012/66

Saksbehandler: Kine Svendsen

Dato: 15.05.2014

Saksframlegg

Diverse tilskudd - formannskapets post

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 38/14 06.06.2014

Vedlegg
1 Søknad om støtte til Operasjon Dagsverk 2014
2 Søknad om støtte til annonse i Årboka for Dyrøy og Sørreisa

Saksopplysninger

Som orientert om i tidligere saker til formannskapet, mottar kommunen gjennom året en rekke 
søknader om støtte pr. telefon eller pr. brev. I forbindelse med formannskapet avslår rådmannen 
de fleste søknader. Søknader med direkte relevans for vår kommune, region og i noen tilfeller 
søknader fra nasjonale organisasjoner legges fram for politisk behandling.

Administrasjonens vurdering

Til dette formannskapsmøtet legges det frem 2 søknader til behandling:
1. Søknad fra Operasjon Dagsverk: Søker om støtte til gjennomføring av aksjonen på 

kommunalt nivå. Pengene vil føre til at vi kan sette internasjonale tema i fokus på 
skolene. 
Det søkes om kr. 3.000,-.

2. Søknad fra Dyrøy historielag: Søker om støtte til annonse i Årboka for Dyrøy og 
Sørreisa.
Det søkes om kr., se vedlagt annonsekontrakt.

Saken legges frem uten forslag.

Rådmannens forslag til vedtak:

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



Dyrøy kommune v/
Administrasjonen

Tromsø, 24.04.14

Søknad om støtte til gjennomføring av Operasjon Dagsverk 2014

Distriktskomiteen for Operasjon Dagsverk i Troms søker herved om kr 3 000,- til 
gjennomføring av aksjonen på kommunalt nivå. Pengene vil føre til at vi kan sette 
internasjonale tema i fokus på skolene.

Operasjon Dagsverk (OD) er en solidaritetsaksjon for norske skoleelever som i år arrangeres 
30. oktober. Pengene fra årets aksjon vil gjennom Utviklingsfondet gå til styrking av jenter og 
kvinners rettigheter i Etiopia og Malawi. Slik at de skal kunne bidra i samfunnet på lik linje 
som alle andre. For mer informasjon om årets prosjekt og OD generelt, se www.od.no. 

OD er en enestående mulighet for norske skoleelever til å lære om internasjonale tema. Vi 
setter viktigheten av utdanning for ungdom, global fattigdom og nord/sør-problematikk på 
dagsorden i skolen. Operasjon Dagsverk er en unik mulighet for å få internasjonalisert 
undervisning inn i timene, noe som er i tråd med læreplanen. Vi ønsker å sørge for at norsk 
skoleungdom begynner å se ut i verden, og engasjere seg i globale spørsmål.

I OD-Troms jobber vi hele året med planleggingen og koordineringen av denne aksjonen. 
Komiteen består av 8 skoleelever i alderen 15 - 18 år, og vi har ukentlige møter. Vi har blitt 
skolert av OD sentralt, og vi vil få videre skolering gjennom året.

I perioden august til november skal vi avholde tre seminarer hvor alle skoler i Troms 
kommune som er med på Operasjon Dagsverk vil få tilbud om å delta. Disse seminarene 
legger grunnlaget for en god gjennomføring av OD på hver skole. Til sammen varer disse 
seminarene 10 dager, og vi regner med å ha til sammen 110 deltakere. De største 
utgiftspostene er reise og mat til seminardeltakerne.

I forbindelse med de overnevnte utgiftspostene, søker distriktskomiteen for Operasjon 
Dagsverk i Troms om kr. 3 000,- fra Dyrøy kommune.

Vi håper vi får innvilget søknaden, slik at vi får arrangert OD i Dyrøy kommune på en best 
mulig måte. Vårt kontonummer er 4750 34 26036. Spørsmål vedrørende søknaden kan rettes 
til leder Marie Evensen. Tlf. 986 52 950 og e-post: troms@od.no

Håper på raskt og positivt svar!

Med vennlig hilsen 

____________________
Marie Evensen, Leder av Operasjon Dagsverk i Troms



                                                                                                                                    13. mai 2014

Kjære firmaeier i Dyrøy!

Tusen takk for din støtte ved å annonsere i Årboka for Dyrøy og Sørreisa!

Kunne du tenke deg å støtte vårt arbeid med å gi ut Årboka 2014. Det gjør du ved å kjøpe 

annonseplass i årets bok. Du kan velge mellom helsides annonse kr.2300, ½ side kr.1200, ¼ 

side kr.650 eller 1/8 side kr.400.  Om du blir med for første gang eller ønsker en annen 

utforming av annonsen enn den som ble brukt forrige år, vær så snill å sende den på mail til 

meg. Bekreftelse på at du ønsker å støtte vårt arbeid sendes også på mail til undertegnede. 

Det vil da komme en faktura på beløpet til deg fra kasserer Hermod Skogheim i Sørreisa 

Historielag når boka kommer ut i oktober.

Siste frist for svar er satt til 1 august 2014. 

Ved å støtte oss med annonse, hjelper du oss med å ta vare på lokalhistoria i Dyrøy slik at 

den blir bevart og kan gjøres kjent for Dyrøyværinger av i dag og i framtida. Vi synes det er 

viktig at fortidas historier blir bevart og håper at du mener det samme.

På forhånd takk for støtten!

Vennlig hilsen på vegne av Dyrøy Historielag

Hjørdis Svendsen

Mobilnummer 99163875.

Email: hjkr-sve@online.no 



Annonsekontrakt

For

-----------------------------------------------------------
Firmanavn

Vi inngår herved avtale om annonse i 

Årbok for Dyrøy og Sørreisa 2010.

Kryss av her for størrelsen på annonsen.

1/1 side  ( 13,5 x 18 cm )         kr. 2.300,-
1/2 side   ( 6,5 x 18 cm )                  kr. 1.200,-  
1/4 side   ( 6,5 x 8,5 cm )             kr.   650,-
1/8 side  ( 6,5 x 4,0 cm )                 kr.   400,-

Annonsene trykkes kun i sort / hvitt og er samlet bak i  boken.
Årboka skal være i salg ca. 1 november.

                          Dato  -----------------
--------------------------      -------------------------
For historielagene i                                        Annonsør
Sørreisa og Dyrøy



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv:

Saksmappe: 2013/361

Saksbehandler: Kjell Jostein Lillegård

Dato: 16.05.2014

Saksframlegg

Strømming av kommunestyremøter

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 39/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Tilbud på overføringer av kommunestyremøter på web-tv

Saksopplysninger

Dyrøy kommune kjøpte tidligere tjeneste om strømming av (politiske) møter fra Salangen 
Nyheter fra juni 2012 til og med høsten 2013. Tilbudet var godt mottatt både i sanntid og som 
opptak. Ved budsjettbehandlingen for 2014 ble ikke tilbudet videreført og møtene i 2014 har 
ikke vært strømmet.

Administrasjonens vurdering

Kommunen har mottatt nytt tilbud fra Salangen Nyheter pålydende kr. 57.500 eks.mva for 
strømming av inntil 6+1 kommunestyremøter. 

Administrasjonen vurderer en slik tjeneste som en berikelse av kommunens servicetilbud til 
befolkningen. 

Rådmannen legger saken fram for diskusjon for eventuelle finansieringsløsninger. Rådmannen 
legger derfor saken fram uten forslag til vedtak.

Rådmannens forslag til vedtak:

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



_ ›L" Sjøvegan 7.april -2014

Dyrøy kommune

v/ Ordfører Randi Lillegård

Dyrøytunet 1

9311 BRØSTADBOTN

TILBUD PÅ OVERFØRINGERAV KOMMUNESTYREMØTER PÅ WEB-TV

Etter flere henvendelser fra innbyggere i Dyrøy kommune, ønsker Salangen-Nyheter AS ved SN-

Produksjon å tilby overføringer av kommunestyremøter fra Dyrøy direkte på vår web-tv kanal

www.salan en-n heter.com.

Pristilbud: Kr.57.500,- *

Tilbudet gjelder web-tv produksjoner av inntil 6 overføringer av kommunestyremøter, etter vedtatt

møteplan i hver enkelt kommune, med en bonus på ett (1) ekstra møte.

I arkivdelen kan du se hele møtet eller "sak for sak" hvis ønskelig. Møteoverføringen vil ligge

tilgjengelig for visning i vårt arkiv i 2 år.

Hvis en sending ikke kan gjennomføres grunnet årsaker knyttet til SN-Produksjon av, feks. ved

teknisk feil på vårt utstyr, sykdom og lignende, refunderes 1/6 av avtalt beløp. Feil knyttet til

tredjepart (linje, web-tv access) inngår ikke (force majeure).

"Live"-sendingene kan sees av inntil 5000 brukere samtidig. Opptaket kan lastes ned og sees i

ettertid av ubegrenset antall brukere.

Kommunen som kunde må ordne bredbåndslinje med minimum 2 Mbit upload hastighet.

Entime før møte start må det være tilgjengelig; et bord med tilgang til strøm, samt internett

tilknytning for teknisk utstyr (mikser, kamera og monitor).

Med bakgrunn i vårt behov av planer for produksjoner av web-tv programmer, imøteser vi svar fra

dere snarest.

Med hilsen

on Henrik rsen
ler, Salangen-Nyheter AS

*Pris eks. mva.

Postadresse Org.nr: Telefon Mobil: E-postadresse
Salangen-Nyheter AS 912 115 976 77 17 16 80 957 900 86 jhl@salangen-nyheter.com
Kongsveien 79
9350 SJØVEGAN



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv:

Saksmappe: 2014/277

Saksbehandler: Ørjan Higraff

Dato: 28.05.2014

Saksframlegg

Høring: Lovframlegget om statlig godkjenning av kommunale låneopptak og 
leieavtale før iverksetting av kommunereformen

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 40/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Høyring av lovframlegg om statleg godkjenning av kommunale låneopptak og 

leigeavtalar før iverksetjing av kommunereforma
2 Høyringsnotat

Saksopplysninger

Det skal gjennomføres en kommunereform, Jf. prop. 95 S(2013-2014) 
Kommuneproposisjonen 2015. Kommunal og moderniseringsdepartementet (KMD) har 
utarbeidet et forslag til lovendring som styrker den statlige kontrollen med økonomien i 
kommunene. Framlegget går ut på at kommunale vedtak om låneopptak og langsiktige leieavtale 
for budsjettårene 2015 -2017 ikke er gyldige før de er godkjente av fylkesmannen. Forslaget er 
ute på høring med søknadsfrist 25.juni 2014.

Formålet med KMDs forslag til lovendring er å slike at kommunene ikke gjennomfører uheldige 
økonomiske disposisjoner og strategiske tilpasninger i forkant av kommunereformen. Forslaget 
til lovendring går ut på at kommunale vedtak om låneopptak og langsiktige leieavtaler ikke er 
gyldige før de er godkjente av fylkesmannen. Kravet om statlig godkjenning av låneopptak og 
langsiktige leieavtaler vil være knyttet til kommunestyret sine vedtak. Normalt vil dette være 
knyttet til investeringsbudsjettet og lovendringen vil i praksis innebære at ett vedtak per år må ha 
statlig godkjenning.

Rådmannen henviser til KMD sitt høringsnotat som utdyper kravet nærmere (se vedlegg).

Administrasjonens vurdering

For Dyrøy kommune vil en slik ordning kunne få konsekvenser for låneopptak og langsiktige 
leieavtaler. Rådmannen henviser her til nåværende og fremtidige økonomiplaner 2014/2015 -
2017/2018.

Dersom lovendringen innføres, vil disse tiltakene måtte vurderes i forhold til om de vil skape uro 
ovenfor nabokommunene, og om de vil være av strategisk karakter før de eventuelt godkjennes. I 
en slik vurdering vil det kunne ligge "føringer" om hvordan - hvilke kommuner som skal slås 
sammen og dermed komme i forkant av utredning (Anmodning fra Midt-Toms regionråd, Jf. 
egen sak) og vedtak.



Ett annet prinsipielt forhold ved en slik statlig godkjenning er at det vil kunne oppfattes som en 
innskrenking av kommunens råderett, og at prosjekter kan stoppe opp i påvente av avklaringer 
(kommunereformen). Etter rådmannens oppfatning blir alle kommuner nå Robek kommuner.

Avslutningsvis har rådmannen forståelse at regjeringen ut i fra samfunnsøkonomiske hensyn 
ønsker en slik kontroll i forkant av en kommunereform.

Da saken er av stor prinsipiell betydning bør Dyrøy kommune gi en uttalelse til Kommunal og 
moderniseringsdepartementet.

Rådmannens forslag til vedtak:

Rådmannen legger saken fram uten forslag til vedtak.

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



DET KONGELEGE KOMMUNAL-



OG MODERN1SERINGSDEPARTEMENT

Ifølgje liste

Dykkarref Vår ref Dato

14/3975-3 14.05.2014

Høyring av lovframlegg om statleg godkjenning av kommunale låneopptak og
leigeavtalar før iverksetjing av kommunereforma

Det skal gjennomførast ei kommunereform, sjå Prop. 95 S (2013-2014) Kommune-
proposisjonen 2015. Departementet har utarbeidd eit framlegg til lovendring som styrker den
statlege kontrollen med økonomien til kommunane. Framlegget går ut på at kommunale
vedtak om låneopptak og langsiktige leigeavtalar for budsjettåra 2015-2017 ikkje er gyldige
før dei er godkjende av fylkesmannen. Hø rin sfristen er 25. *uni2014.

Høyringsfråsegner kan sendast til ostmottak(åkmd.de .no eller til Kommunal- og
moderniseringsdepartementet, Postboks 8112, Dep 0032 Oslo, merka sak 14/3975. Vi ber
høyringsinstansane vurdere om saka bør leggjast fram for eller sendast vidare til under-
liggjande organ, organisasjonar osb. som ikkje står på høyringslista. Vi gjer merksam på at
alle kan sende inn sine synspunkt. Fråsegnene vil bli lagt ut på nettsida til departementet.

Med helsing

Sølve Monica Steffensen (e.f.)
ekspedisjonssjef

Siri Halvorsen
avdelingsdirektør

Vedlegg: Høyringsnotat

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og blir sendt utan signatur

Postadresse Telefon* Sakshandsamar
Postboks8112 Dep 22 24 90 90 Martin HillOppegaard
NO-0032Oslo Org no. 22 24 68 05
postmottak‘&kmd.dep.no http://www.kmd.dep.no/ 972 417 858 mop@kmd.dep.no



KOMMUNAL- OG
MODERNISERINGSDEPARTEMENTET

Dato: 14. mai 2014

Saksnr.: 14/3975

Høyring av loyframlegg om statleg godkjenning av kommunale låneopptak og
leigeavtalar før iverksetjing av kommunereforma

BAKGRUNN, SAMANDRAG OG HOVRINGSFRIST

Det skal gjennomførast ei kommunereform, sjå nærare Prop. 95 S (2013-2014)
Kommuneproposisjonen 2015. Kommunal- og moderniseringsdepartementet har utarbeidd eit
framlegg til lovendring som styrker den statlege kontrollen med økonomien til kommunane.
Føremålet med framlegget til lovendring er å sikre at kommunane ikkje gjennomfører
uheldige økonomiske disposisjonar og strategiske tilpassingar i forkant av kommunereforma.
Framlegget til lovendring går ut på at kommunale vedtak om låneopptak og langsiktige
leigeavtalar ikkje er gyldige før dei er godkjende av fylkesmannen. Departementet vil leggje
opp til ei effektiv og ubyråkratisk handsaming av søknader om godkjenning av låneopptak
osb.

Ei føresegn om statleg økonomisk kontroll gjaldt 6g i forkant av forvaltningsreforma i åra
2007 til 2009, sjå Ot.prp. nr. 14 (2006-2007) Om lov om endringer i kommuneloven (kontroll
med ifikeskommunenes okonomi fram tilforvaltningsreformens ikrafttredelse). Departementet
ber om synspunkt på framlegget til lovendring.

Høyringsfristen er 25. juni 2014. Høyringsfråsegner kan sendast til ostmottakkind.de .no
eller til Kommunal- og moderniseringsdepartementet, Postboks 8112 Dep, 0032 Oslo. Vi ber
om at høyringsinstansane vurderer om saka bør leggjast fram for eller sendast vidare til
underliggjande organ, organisasjonar osb. som ikkje står på høyringslista.

Framlegget til lovendring gjeld for budsjettåra 2015-2017. Departementet tek sikte på at lov-
endringa skal gjelde for vedtak om budsjettet for 2015 som blir gjort etter dagen då høyrings-
notatet blei sendt ut.

GJELDANDE RETT

2.1 Kontroll etter kommunelova
Medheimeli kommunelova fører departementet kontroll med enkelte økonomiske
disposisjonar i dei kommunane som er underlagde vilkårsbunden kontroll og godkjenning. I
tråd med prinsippa i kommunelova er slik kontroll først og fremst grunngjeven med omsynet
til den økonomiske balansen i den enkelte kommunen på kort og lang sikt, og ønsket om å
ivareta nasjonaløkonomiske omsyn og unngå press på staten om auka overføringar. Dei mest

Side1 Høyringsnotat med frist 25. juni 2014



sentrale kontrollområda er kontroll med den økonomiske balansen i årsbudsjetta og
godkjenning av lån og garantiar. Kontrollen kan vere generell og gjelde for alle kommunar
(på bokmål kalla "ubetinget kontroll") eller vere vilkårsbunden (på bokmål kalla "betinget
kontroll"). Den statlege kontrollen kan variere ut frå kva type vedtak det er tale om.

Lovlejkox

Kommunelova har ein generell regel om lovlegkontroll i § 59. Etter § 59 nr. 5 kan
departementet på eige initiativ ta ei avgjerd opp til lovlegkontroll. Departementet kan
lovlegkontrollere både vedtak om årsbudsjett, låneopptak og andre økonomiske disposisjonar.
Lovlegkontroll er ein etterfølgjande kontroll, som inneber at vedtaket kan bli kjent ugyldig av
statlege styresmakter dersom vedtaket strir mot lov. Dette inneber til dømes at eit budsjett-
vedtak kan setjast i verk før lovlegkontrollen er gjennomført.

Kommunelova har ein særregel om lovlegkontroll av vedtak om årsbudsjett for kommunane
som er registrert i Register om vilkårsbunden godkjenning og kontroll (ROBEK). 1§ 60 nr. 2
heiter det at departementet skal føre kontroll med at vedtaket i kommunestyret om årsbudsjett
er lovleg for kommunane som er registrert i ROBEK. Kommunelova § 46 slår fast at
årsbudsjettet skal vere i økonomisk balanse og at det skal vere realistisk. Ein lovlegkontroll
inneber at i dei tilfella der årsbudsjettet ikkje er i økonomisk balanse og/eller inntekts- og
utgiftssida ikkje kan seiast å vere realistisk budsjettert, skal departementet oppheve
budsjettvedtaket. Då er vedtaket ikkje lenger gyldig, og kommunestyret må gjere eit nytt
budsjettvedtak. Fullmakta til å føre kontroll med primærkommunane er delegert til
fylkesmannen.

Jdkjen ng

Statleg godkjenning av kommunale vedtak er eit sterkare verkemiddel enn lovlegkontroll.
Krav om statleg godkjenning inneber at eit vedtak i kommunestyret ikkje er gyldig før det har
blitt godkjent av statlege styresmakter. Ei godkjenning av eit vedtak inneber både ein lovleg-
kontroll og ein kontroll av realiteten i vedtaket, det vil seie om vedtaket er tenleg. Krav om
godkjenning inneber at to instansar må medverke for at det skal kunne gjerast eit gyldig
vedtak. Av omsyn til det kommunale sjølvstyret, er praksis at det skal mykje til før statleg
styresmakt prøver om kommunale vedtak er føremålstenlege.

Statleg godkjenning blir nytta i samband med to typar økonomiske disposisjonar: lån og
garantiar. Det følgjer av kommunelova § 60 at for dei kommunane som er registrerte i
ROBEK, skal vedtak om opptak av lån og langsiktig avtale om leige av bygningar, anlegg og
varige driftsmiddel som gjev utgifter utover dei fire neste budsjettåra, godkjennast av
departementet før vedtaket er gyldig. Den enkelte kommunen pliktar å orientere
kontraktsmotparten dei vil inngå avtale med, om kravet om godkjenning. Dette er ei
vilkårsbunden ordning som heng saman med den økonomiske situasjonen i kommunen.
ROBEK-registeret har både positiv og negativ truverde. Det vil seie at alle som konsulterer
registeret, skal vere sikre på at dei registrerte opplysningane er korrekte, og at dei kommunane
som ikkje er registrerte i registeret, ikkje er underlagde reglane om vilkårsbunden
godkjenning.

Det følgjer av kommunelova § 51 nr. 1 at alle vedtak om garantiar skal godkjennast av
departementet. Fullmakta til å gje godkjenning er delegert til fylkesmennene når det gjeld
primærkommunane. For garantiar eksisterer det altså ei generell, ikkje ei vilkårsbunden,
godkjenningsordning. Ein garanti blir først ei utgift for kommunen dersom garantiansvaret
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blir gjort effektivt, og garantiar inneber dermed ei større uvisse enn lån når det gjeld framtidig
økonomisk handlefridom og forpliktingar. Kommunereforma fører ikkje til auka behov for
kontroll med kommunale garantiar.

2.2 Kontroll etter inndelingslova når utgreiing om samanslaing er sett i gang
Når utgreiing om samanslåing eller deling (inndelingslova § 3 andre ledd bokstav b) er sett i
gang, kan departementet føre kontroll med om budsjettvedtaka i dei aktuelle kommunane er
lovlege. Lovlegkontrollen går ut på å vurdere om budsjettvedtaket er i samsvar med krava i
kommunelova § 46 om at budsjettet skal vere realistisk og i økonomisk balanse.

Ved handsaminga av Prop. 109 L (2012-2013) Endringar i inndelingslova blei den statlege
kontrollen med økonomien i forkant av inndelingsendringar ikkje lenger obligatorisk, men
opp til skjønet til fylkesmannen. Grunngjevinga var at det ikkje er naudsynt å føre kontroll i
kvart tilfelle eller i heile perioden mellom utgreiinga og gjennomføringa.

3. DEPARTEMENTETS VURDERINGAR

Per mai 2014 er 51 kommunar registrerte i ROBEK. Dei aller fleste kommunane er dermed
frie til å ta opp lån så lenge låneopptaket knyter seg til eit lovleg låneføremål. 1forkant av
samanslåingar kan lånegjelda auke fordi det sitjande kommunestyret kan investere og velte
kostnadane over på den nye, større kommunen. Departementet ser behov for sterkare statleg
kontroll med kva for økonomiske forpliktingar den enkelte kommunen tek på seg i forkant av
kommunereforma. Dette er bakgrunnen for at departementet vil vite kva høyringsinstansane
meiner om at alle kommunar frå og med budsjettåret 2015 til og med budsjettåret 2017, blir
underlagde krav om statleg godkjenning av låneopptak og enkelte langsiktige leigeavtalar, sjå
nærare om framdrifta i kommunereforma i Prop. 95 S (2013-2014) Kommuneproposisjonen
2015. Framlegget til lovendring gjeld ikkje fylkeskommunane.

Kravet om statleg godkjenning skal førebyggje at lån, investeringar eller lokaliseringar lokalt
skaper usemje mellom kommunar som kan vere aktuelle kandidatar for samanslåing. For å nå
måla i kommunereforma, kan det vise seg vesentleg å unngå at investeringar og lokaliseringar
dei komande åra snevrar inn kva for inndelingsendringar som lokalt blir oppfatta som
aktuelle. For at dei samanslåtte kommunane etter reforma ikkje skal få svekka handlefridomen
sin, er det vesentleg å unngå auka opplåning i forkant av reforma og å sørgje for at nye bygg
osb. ikkje får ei lokalisering som gjer drifta av den nye kommunen vanskelegare.

I dei tilfella der investeringane til dømes har karakter av strategiske tilpassingar i forkant av
kommunereforma, vil departementet kunne la vere å godkjenne, heilt eller delvis, at
kommunen tek opp lån eller inngår ein langsiktig leigeavtale, sjølv om føremålet isolert sett
skulle vere lovleg. Kravet om statleg godkjenning av lån osb. er meint å hindre reint
strategiske tilpassingar i forkant av kommunereforma. Det er ikkje tenleg å legge
avgrensingar på investeringsnivået i seg sjølv. Dersom ein kommune er i økonomisk balanse,
skal fylkesmannen ikkje nekte eit lån utifrå ei rein økonomisk vurdering.

Denne styrkinga av den statlege kontrollen krev ei endring i kommunelova. Endringane vil
innebere at også dei kommunane som ikkje er registrerte i ROBEK etter kommunelova § 60
nr. 1, vil bli underlagde lånegodkjenning. For kommunane vil dermed denne statlege,
økonomiske kontrollen gjelde utan vilkår for budsjettåra 2015-2017.
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ROBEK er eit register over dei kommunane som er underlagde vilkårsbunden kontroll etter
§ 60 nr. 1. Departementet tek sikte på å gje informasjon på nettstaden til ROBEK om eit
eventuelt nytt krav om statleg godkjenning i § 60 nr. 6. Informasjonen på nettstaden om
kravet om statleg godkjenning av låneopptak osb. etter framlegget til lovendring, vil ikkje ha
rettsverknader, i motsetning til den ordinære registreringa av kommunar i ROBEK, sjå § 60
nr. 4 andre punktum. Framlegget til lovendring vil innebere at enkelte vedtak ikkje vil vere
gyldige utan statleg godkjenning. Den enkelte kommunen pliktar etter framlegget å orientere
kontraktsmotparten dei vil inngå avtale med, om kravet om godkjenning.

Kravet om statleg godkjenning av låneopptak og langsiktige leigeavtalar vil vere knytt til
kommunestyret sine vedtak. Ved handsaminga av investeringsdelen i årsbudsjettet skal
kommunestyret vedta investeringane som skal gjennomførast og korleis investerings-
porteføljen skal flnansierast. I samband med dette gjer kommunestyret vedtak om eventuelle
låneopptak, det vil ofte seie ei endring av låneramma. Leigeavtalar der alt det vesentlege av
økonomisk risiko og kontroll med det underliggjande leigeobjektet er gått over på leigetakar
(flnansiell leasing), skal etter god kommunal rekneskapsskikk handsamast som ei låne-
fmansiert investering i budsjett og rekneskap. Det inneber at slike avtalar vil bli handsama av
kommunestyret og vil bli omfatta av eit krav om godkjenning. Leigeavtalar som er inngått på
administrativt nivå som ei disponering av budsjettet, vil ikkje vere omfatta av eit krav om
godkjenning. For dei fleste kommunane vil framlegget til lovendring i praksis innebere at eitt
vedtak per år må ha statleg godkjenning. I tillegg kjem eventuelle budsjettrevisjonar i løpet av
året der kommunen gjer vedtak om å ta opp nye lån.

Kompetansen til å godkjenne kommunale låneopptak osb. er i framlegget til lovendring lagt
til fylkesmannen. Fylkesmannen har inngåande kjennskap til alle kommunar i fylket og deira
økonomi og utfordringar. Fylkesmannen harôg kjennskap til kva for inndelingsendringar som
vil kunne vere aktuelle lokalt. Samla sett har fylkesmannen eit godt grunnlag for å føre den
naudsynte kontrollen med låneopptaka til kommunane i forkant av kommunereforma. Dersom
ei inndelingsendring har kome langt og det er etablert ei fellesnemnd etter inndelingslova
§ 26, kan det vere tenleg at fellesnemnda gjev fråsegn om budsjettet og økonomiplanen for
dei involverte kommunane, sjå rundskriv H-01/07.

Det vil vere tenleg om fylkesmannen fram til utgangen av 2017 også skal vurdere om låne-
opptak eller langsiktige leigeavtalar i kommunar registrerte i ROBEK etter kommunelova
§ 60 nr. 1, er strategiske tilpassingar i forkant av kommunereforma.

Fylkesmennene handsamar normalt søknader om lånegodkjenning raskt. Det er truleg ikkje
behov for å setje fristar for fylkesmannen si sakshandsaming av søknader om låne-
godkjenning. Departementet legg til grunn at kommunane bør kunne vente effektiv saks-
handsaming og svar innan rimeleg tid.

Når sentrale styresmakter vurderer å auke den statlege kontrollen retta mot kommunane, må
ein vege omsynet til det kommunale sjølvstyret mot det statlege behovet for kontroll.
Inndelingslova legg rammene for lokalt initierte prosessar fram mot inndelingsendringar. Ved
gjennomføring av ei nasjonal kommunereform blir inndelingsendringar eit tema for alle
kommunar. For å sikre samanslåtte kommunar etter kommunereforma dei best moglege
vilkåra for drifta og utviklinga vidare, kan det vere behov for styrka statleg kontroll i åra fram
mot reforma. Utover desse tiltaka vil det truleg ikkje vere behov for avgrensingar på dei
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økonomiske disposisjonane til kommunane eller deira forvaltning av eigendelane i forkant av
kommunereforma.

3.1 Når vil eit krav statleg lånegodkjenning gjelde frå?
Framlegget til lovendring gjeld vedtak om lån som skal takast opp i budsjettåra 2015, 2016 og
2017. Eit lån som er vedtatt som ledd i budsjettvedtaket for 2015 kan først takast opp i 2015.

Departementet tek sikte på at ein eventuell proposisjon til Stortinget blir fremja raskt etter
sommaren 2014 med sikte på vedtak hausten 2014. For å unngå tilpassingar for å kome rundt
kravet om statleg godkjenning, tek departementet sikte på at lovendringa etter vedtaket skal
gjelde frå og med dagen då høyringsnotatet blei sendt ut. Dette inneber at framlegget til
lovendring vil gjelde for vedtak om budsjettet for 2015 som blir gjort etter 14. mai 2014.
Fram til 1.januar 2015 vil eit vedtak om låneopptak som ledd i budsjettvedtaket for 2015,
vere av intern karakter og ein plan for komande aktivitet. Grunnlova § 97 er ikkje til hinder
for at ei lov i nokre høve kan gjelde for hendingar eller posisjonar før lova er handsama og
vedteken.

Dette høyringsnotatet blir sendt ut samtidig med at Prop. 95 S (2013-2014) Kommune-
proposisjonen 2015 blir fremja for Stortinget. Høyringa er omtalt i proposisjonen.
Kommuneproposisjonen gjev føringar for rammene for budsjettprosessen i kommunane for
2015 og departementet legg til grunn at framlegget til lovendring i høyringsnotatet i løpet av
kort tid er kjent for kommunane, også ved at dei er høyringsinstansar. Departementet
oppmodar kommunane til å leggje til grunn for arbeidet med budsjetta for 2015 at
fylkesmannen skal godkjenne vedtak om låneopptak og leigeavtalar i tråd med framlegget i
dette høyringsnotatet. Å leggje ein slik føresetnad til grunn er etter departementets vurdering
inga stor ulempe dersom det likevel ikkje skulle bli fremja ein lovproposisjon eller Stortinget
ikkje er samd i framlegget om å endre lova.

3.2 Avgrensingar i verkeområdet
Framlegget til lovendring gjeld ikkje fylkeskommunale vedtak. Framlegget gjeld heller ikkje
Longyearbyen lokalstyre som elles er bunde av kommunelova § 60, sjå framlegget til endring
i svalbardlova § 43. I samråd med Justis- og beredskapsdepartementet er utforminga av
føresegna i svalbardlova forenkla utan at ein tek sikte på realitetsendringar.

4. OKONOMISKE OG ADMINISTRATIVE KONSEKVENSAR

Handsaminga av søknader om lånegodkjenning vil bli handtert innanfor dei ordinære
rammene til Kommunal- og moderniseringsdepartementet. For kommunane vil dei
administrative konsekvensane vere svært avgrensa, men det vil måtte gjerast nytt vedtak i
kommunen dersom fylkesmannen ikkje godkjenner låneopptaket eller leigeavtalen.

Dersom ein kommune ikkje får godkjenning og forpliktingane i ein kontrakt blir broten, kan
kommunen få eit tap på kontraktsrettsleg grunnlag. Departementet viser til at kommunane kan
unngå slike tap ved å informere kontraktsmotpartane og søke om godkjenning før dei lèt seg
binde av avtalar. Ein legg til grunn at slike tap for kommunesektoren som heilskap vil vere
svært avgrensa.
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5. FRAMLEGG T1L LOVENDRINGAR

I lov 25. september 1992 nr. 107 om kommuner og fylkeskommuner (kommuneloven) skal
§ 60 nytt nr. 6 lyde:

6. Også for kommuner som ikke er underlagt statlig godkjenning etter nr. 1, er vedtak i
kommunestyret for budsjettårene 2015 til og med 2017 om opptak av lån eller om
langsiktig avtale om leie av bygninger, anlegg og varige driftsmidler som kan påføre
kommunen utgifter ut over fire budsjettår, ikke gyldig før det er godkjent av
fylkesmannen. Kommuner som inngår kontrakter som krever godkjenning, må orientere
sine medkontrahenter om kravet om godkjenning.

II

I lov 17.juli 1925 nr. 11 om Svalbard skal § 43 lyde:

Kommuneloven § 59, § 60 nr. 1 til 5 samt kapittel 10 A får tilsvarende anvendelse for
Longyearbyen lokalstyre.

III

Lova tek til å gjelde straks, med verknad frå og med 14. mai 2014.
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Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 212

Saksmappe: 2014/261

Saksbehandler: Viktor K. Olsen

Dato: 26.05.2014

Saksframlegg

Økonomirapport I - 2014

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 41/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Budsjettregulering drift - 1. tertial 2014
2 Budsjettregulering investering - 1. tertial 2014

Innledning

Legger med dette fram 1. rapportering pr 30. april 2014 med foreløpig status på den enkelte 
enhet. For noen enheter med flere ansvarsområder er forbruksrapportene gjort mer detaljerte, og 
summert med forbruk på hvert ansvar.

Det ble fra 1. januar innført nytt lønns- og regnskapssystem i kommunen. Dette har gitt 
utfordringer også for enhetene med hensyn til oppfølging av budsjett og regnskap. Det er av 
denne grunn en noe forenklet rapportering denne gang, men rapportering gir likevel et riktig 
bilde av utviklingen.

I budsjettet 2014 er ble de forutsatt å se om det er mulighet å omdisponere midler fra 
rammeområde 1 og 4 for å kunne gi flere barnehageplass. 

Etter hovedopptaket får alle plass i 2014/15.Det vil være behov for at to barn får plass i 7 mnd i 
2015. Reduksjon i antall barn fra august 2015 medfører en reduksjon fra 4 til 3 avdelinger. 3 
ansatte blir overtallige. Rådmannen har derfor besluttet ikke å utrede dette nå, men gjøre en 
nærmere vurdering av dette i forbindelse med budsjettarbeidet 2015. 

I tillegg ble det i budsjettdokumentet forutsatt følgende:
- ressurser til IKT. 
- kommunal prising av prosjekter, kommunale AS, KF, stiftelser osv. Krever utredning.
- sekretær/merkantile stillinger for hele organisasjonen. 
- skogsamarbeidet med Sørreisa kommune evalueres. 

Saken om evaluering av tjenesten i PLO (Rapport fra Telemarksforskning) ble behandlet i
kommunestyret og ble vedtatt utsatt. Dette medfører at en rekke budsjettforutsetninger og 
driftstiltak ikke er gjennomført som forutsatt.



Driftsbudsjettet:

Rammeområde 1 – Sentraladministrasjon og fellesdrift

Det ble i møte i kommunestyret 17.02.2014 sak 3/2014 vedtatt økning i satsen for godtgjørelse til
tillitsvalgte/ombudsvalgte fra 2014. Beregnet merkostnad i 2014 er 80 000 kroner.

Nye prognoser pr 30.04.2014 fra vår pensjonsleverandør KLP for pensjonskostnadene i 
inneværende år viser en reduksjon i det positive premieavviket på 46 000 kroner og økning på 
pensjonsutgiftene for alle ansvarene på 785 000 kroner. Dette betyr en total merkostnad på 
pensjonene på 831 000 kroner for 2014 i forhold til prognosen gitt til budsjettarbeidet høsten 
2013.

Dyrøy kommunestyret behandlet i sak 25/14 Dyrøy kirkelige fellesråd som egen sak. Det ble 
vedtatt justering av tjenesteytingsavtalen, innføring av festeavgift, økning av direkte tilskudd til 
menigheten med kr 205 000.

Ellers er det ikke vesentlige avvik på de andre ansvarene.

Rammeområde 2 – Barnehage, Undervisning og Kultur

Regnskapsrapportering Dyrøy barnehage. 1. tertial 2014 

Budsjett 2014 Regnskap 1. tertial
Sum inntekter - 1 637 000 - 570 609

Sum utgifter 7 175 000 2 594 316
Sum netto 5 538 000 2 023 707

I barnehagen har vi noe overforbruk på fastlønn.  Det kommer delvis av at vi har tilrettelagt for 
sykemeldt arbeidstaker og at vi har måttet ta inn vikar for å få tatt ut lovpålagt planleggingstid til 
pedagogisk leder på avdeling der de kun er 2 ansatte.  Det koster noe mer å gå bare 2 stk. på en 
avdeling.  Vi må se om vi klarer å ta inn noe i løpet av sommermånedene.
  
Vi har også et overforbruk når det gjelder vikarer og vikarer ved refusjon. Det kommer av et 
stort sykefravær i 1. kvartal. Vi må også her se om vi klarer å ta inn noe i løpet av 
sommermånedene. Vi har begrenset inntaket av vikarer til et minimum, men ser at den 
budsjetterte summen ikke står i forhold til behovet vi har hatt denne våren.

Ellers ser det greit ut.
  
Vi har tidligere avsatt midler på fond.  Midler som vi har fått som gave og som vi har samlet inn 
gjennom loppemarked, sommerfester o.l.  Vi har nå fått støtte fra Lions til kjøp av nytt 
utelekeapparat og vi ønsker i tillegg å legge i 15.000,- fra barnehagens gave og tilskuddsfond for 
kjøp av et større lekeapparat.    
Følgende regulering foreslås; kr. 15 000,- fra barnehagens gave- og tilskudds fond settes på 
1.110530. Leker og forbruksmateriell.  Brukes til innkjøp av utelekeapparat.

Økonomirapport Ansvar 231 Elvetun skole – 1. tertial 2014



Budsjett Forbruk Prosent  
forbruk

Rest

Inntekter -1 625 000 -169 453 10,5 % -1 455 547
Utgifter 12 921 000 4 801 319 37,16 % 8 119 681

Netto 11 296 000 4 631 866

Kommentar:
På inntektssida er det ikke skrevet refusjonskrav til andre kommuner. Kravene for perioden 1. 
januar til 1. august vil utgjøre 840 000, noe som på årsbasis utgjør ei inntekt på 1 400 000. Det er 
budsjettert med 1 000 000.
Inntekter på 170 000 er sykelønnsrefusjon og refusjon for foreldrepermisjon.
Det er et overforbruk på lønn, men en del av lønnsutgiftene er utgifter knytta til gjeste-elever. 
Disse utgiftene får vi refundert. Det er også ført lønnsutgifter på 231 som skal føres på 232, SFO.
Vi har et overforbruk på skoleskyss. Dette er på grunn av økte utgifter til midtskyss, etter at flere 
sa opp SFO-plassen etter jul.
Innkjøp av bøker og utstyr gjøres i neste kvartal, og vil komme fram på neste rapport.

Økonomirapport Ansvar 232 Skolefritidsordninga Elvetun skole – 1. tertial 2014

Budsjett Forbruk Prosent  
forbruk

Rest 

Inntekter -407 000 -144 162 35 % -262 838
Utgifter 814 000 231 341 28% 582 659

Netto 407 000 87 179

Kommentar:
Det er underforbruk på lønn og sosiale utgifter, men noe av det som skulle vært ført på 232 er 
ført på 231.
Det ikke gjort spesielle innkjøp hittil i år.
Det er mindre inntekter fordi mange som sa opp SFO-plassen etter jul. Brukerbetalinga i januar 
var 42 000 mot 25 000 i april.

Regnskapsrapportering enhet kultur og fritid. 1. tertial 2014 

251 Kulturskolen
Regnskap 2014 
April

Budsjett 2014 
April

Avvik 
April

Avvik April 
%

Sum inntekter -10 412 -40 668 30 256 -74 %

Sum utgifter 288 085 257 324 30 761 12 %

Sum netto 277 673 216 656 61 017 28 %

Kommentar: All brukerbetaling er ikke kommet inn/ført ennå.    

271 Kulturkontoret

Sum inntekter 774 -81 664 82 438 -101 %

Sum utgifter 242 274 264 516 -22 242 -8 %



Sum netto 243 048 182 852 60 196 33 %

Kommentar: Regnskapet for 2014 er belastet med timer fra 2013 (65.000,- til vikar for 
kulturleder/Mira). Skal omposteres til engasjement, den posten er da helt oppbrukt for 2014.

272 Bibliotek

Sum inntekter -12 304 0 -12 304 Avvik %

Sum utgifter 134 098 141 120 -7 022 -5 %

Sum netto 121 794 141 120 -19 326 -14 %

Kommentar: Posten (119515.370.0 U) Diverse avgifter og gebyrer er kraftig underbudsjettert, 
må tas opp ved neste budsjettbehandling. Gjelder datalisenser som ble flyttet vekk fra 
Sentral/IT-drift og ikke tatt høyde for i bibliotekets budsjett. Samtidig trengs ekstra midler til 
opplæring av ny biblioteksjef, hospitering/kurs. Kan bli nødv. å tilføre midler til biblioteket.

274 Ungdomsråd

Sum inntekter -3 286 -8 332 5 046 -61 %

Sum utgifter 68 513 129 852 -61 339 -47 %

Sum netto 65 227 121 520 -56 293 -46 %

Kommentar: Iflg. klubbleder er det ønskelig med møblement/lys til elevstua som ungdommene 
selv har pusset opp, foreslår ompostering av 20.000,- fra engasjement til innkjøp. Det er 
diskutert å bruke helsesøster til enkelte tiltak rettet mot ungdom til høsten - eksempelvis 
samtalegrupper for jenter/gutter. Foreslår kjøp av tjenester fra helsesøster fra 
engasjementspotten. Helsesøster arbeider med å tallfeste behovet.

275 Frivilligsentralen

Sum inntekter -215 -114 332 114 117 -100 %

Sum utgifter 176 855 202 812 -25 957 -13 %

Sum netto 176 640 88 480 88 160 100 %

Kommentar: Overføring fra Kulturdep er kommet, men vises ikke her. Sjekkes

276 Diverse kulturarbeid

Sum inntekter 0 0 0 0 %

Sum utgifter -6 35 000 -35 006 -100 %

Sum netto -6 35 000 -35 006 -100 %

281 Anlegg og lokaler

Sum inntekter 0 0 0 0 %

Sum utgifter 0 57 000 -49 500 -100 %

Sum netto 0 57 000 -49 500 -100 %



282 Museer og kulturvern

Sum inntekter 0 0 0 0 %

Sum utgifter 54 782 43 668 21 531 25 %

Sum netto 54 782 43 668 21 531 25 %

190 Drift Nordavindshagen

Sum inntekter -1 375 -30 000 28 625 -95 %

Sum utgifter 16 965 80 396 -63 431 -79 %

Sum netto 15 590 50 396 -34 806 -69 %

Kommentar: Enhetsleder arbeider med å få oversikt over hvor og hvordan inntektene knyttet til 
utleie/arrangement føres. 

Rammeområde 3 – Helse og sosial

Økonomirapport for NAV pr april 2014. 
Ansvar 301, NAV kontoret: Utgiftene er innenfor budsjett. Utgiftsfordelingen mellom NAV 
Troms og Dyrøy kommune gjøres opp etterskuddsvis, og er ikke kommet med på dette 
tidspunktet, verken inntekter eller utgifter. 

Ansvar 352, Økonomisk sosialhjelp og ansvar 353 Kvalifiseringsprogrammet er godt innenfor 
budsjett pr april. 

Fysioterapitjenesten og helsesøstertjenesten forventes ikke avvik. Stillingen innenfor bolig- og 
rus (psykiatri) overføres Pleie- og omsorgstjenesten avdeling Rehabilitering.

Legekontoret rapporteres det usikkerhet med hensyn til budsjettet grunnet endret arbeidsordning 
for legene. 

Barnevern rapporteres ingen avvik.

Økonomirapport Ansvar 371 - 395 Pleie- rehabilitering og omsorgssektoren – 1. tertial 2014

Kommentar fra Enhetsldere PLO:

371 Sykehjemmet: Ser ut for at det blir et overforbruk på 50 000 i lønn overtid., enn 
budsjettert.
Skyldes i hovedsak bakvakter.

372 Hjemmetjenesten: Her er et overforbruk i lønn på ca. 550 000,- mer enn budsjettert, 
grunnet høyere aktivitet på denne tjenesten.

375 Kjøkken og vaskeri: Ser greit ut.



391 Avd. Rehabilitering: Ser greit ut. 

395 Personlig assistent:
Ser greit ut. Skal søke midler fra Fylkeskommunen på BPA 
midler.

Generelt for tjenesten har sykefraværet gått mye ned, og det jobbes kontinuerlig 
med oppfølging, tilrettelegging osv.

Ansvar 371 
Sykehjemmet Budsjett 2014

Regnskap 
April 2014

Budsjett April 
2014 Avvik April

Sum inntekter: -3 850 000 -659 992 -1 283 336 623 344

Sum utgifter: 19 318 000 5 526 004 6 632 276 -1 106 272

Netto 15 468 000 4 866 012 5 348 940 -482 928

Ansvar 372 
Hjemmetjenesten Budsjett 2014

Regnskap 
April 2014

Budsjett April 
2014 Avvik April

Sum inntekter: -1 707 000 -202 981 -569 000 366 019

Sum utgifter: 12 004 000 4 357 638 4 144 032 213 606

Netto 10 297 000 4 154 657 3 575 032 579 625

Ansvar 375 Kjøkken og 
vaskeri Budsjett 2014

Regnskap 
April 2014

Budsjett April 
2014 Avvik April

Sum inntekter: -602 000 -233 183 -200 668 -32 515

Sum utgifter: 2 761 000 1 016 212 927 532 88 680

Netto 2 159 000 783 029 726 864 56 165

Ansvar 391 Avd. 
Rehabilitering Budsjett 2014

Regnskap 
April 2014

Budsjett April 
2014 Avvik April

Sum inntekter: -180 000 -67 123 0 -67 123

Sum utgifter: 3 920 000 1 098 716 1 356 900 -258 184

Netto 3 740 000 1 031 593 1 356 900 -325 307

Ansvar 395 Personlig 
assistent Budsjett 2014

Regnskap 
April 2014

Budsjett April 
2014 Avvik April

Sum inntekter: -200 000 0 -33 332 33 332

Sum utgifter: 548 000 243 272 194 980 48 292

Netto 348 000 243 272 161 648 81 624

Rammeområde 4 – Tekniske oppgaver

FORBRUKSRAPPORT PR APRIL 2014  ENHET TEKNISK

403 Renholdstjenesten
Renholdmidler budsjettert med kr. 200 000,-
Forbruk pr. ut april kr. 171 447,-  



Merforbruket skyldes overgang til annet renholdsystem levert fra Krisko. Denne leverandøren 
garanterte samme pris på renholdmidler som tidligere leverandør NorEngros hadde.  Det viste 
seg at elektriske dispensere gir et større forbruk i volum enn tidligere manuelle dispensere.
Leveranser fra Krisko bringes til opphør og vi returnerer til opprinnelig leverandør.  Merforbruk 
søkes dekket inn ved kommende budsjettregulering.

414 Utleieboliger
Husleieinntekter er budsjettert med kr. 960 000,-
Inntekt pr. ut april er kr. 224 000,- mot budsjettert kr. 320 000,- (avvik kr. 96 000,-)
Avviket skyldes at vi har boliger/leiligheter som ikke er utleid grunnet reparasjon, eller satt ledig 
i påvente av spes. Tildeling og redusert volum pga salg av kom. boliger.
Posten reguleres ved kommende budsjettregulering.

432 Vannanlegg
Manglende inntekt skyldes at vannavgifter foreløpig ikke er blitt fakturert grunnet innføring av 
nytt regnskap/faktureringssystem

433 Avløp
Manglende inntekt skyldes at avløpsavgifter foreløpig ikke er blitt fakturert grunnet innføring av 
nytt regnskap/faktureringssystem

437 Kommunale veier
Det skal inngås ny kontrakt for vintervedlikehold.  Konkurranseutsetting vil denne kontrakten 
føre til en prisøkning fra høsten 2014 og differansen må inntas i kommende budsjettregulering.

438 Veglys
Det har i 2013 blitt påbegynt et betydelig arbeid med oppretting av gatelysstolper som 
videreføres i 2014.  Arbeidet kunne ikke utsettes og merforbruk her må søkes dekket gjennom 
budsjettregulering.

Rammeområde 9 – Fellesfinansiering m.v.
Etter framlegging av Kommuneproposisjonen og Revidert Nasjonalbudsjett har vi mottatt nye 
prognoser på de frie inntektene (skatteanslag og rammetilskudd) for 2014. I sum viser dette en 
mindreinntekt for inneværende år på 460 000 kroner i forhold til beregninger gjort etter at 
tilleggsproposisjonen til statsbudsjettet ble framlagt av den nye regjeringen.

Det forventes ikke store endringer i rentenivået på vår låneportefølje i inneværende år.

Investeringsbudsjettet:

Ansvar 172 Tilfeldig utgifter/inntekter (Investeringsreserven)
I budsjettet for 2014 var det vedtatt 2 millioner kroner til investeringsreserve. Rådmannen har 
bedt alle enheter om å komme med innspill til investeringsbehov. Av innspillene er det allerede 
bevilget midler til utbedring av taklekkasje på omsorgssenteret ved hjelp av egen investering. 
Flere av innspillene er på områder som må tas over ordinær drift. Det kom også mange innspill 
på behov for bedre stoler/bord/møbler. Rådmannen har fått avsatt kr. 50 000 fra HMS-midlene til 
disse tiltakene, resten dekkes over ordinært budsjett.

Av de gjenstående innspill ønsker rådmannen å trekke fram følgende:

 Nytt telefonsystem



 Trådløs dekning omsorgssenter
 Tilpasning/nytt turnussystem
 Biler hjemmetjenesten
 Fornying av ute/inneområde Arvid Hanssen-huset

Telefonsystem:
Dagens telefonsystem er en lett blanding mellom analog, ISDN, IP-telefoni og mobiltelefoni. 
Selve telefonsentralen er fra 90-tallet og er svært sårbar for driftsstans. Sentralen har heller ingen 
funksjonalitet som tilbys av en moderne løsning. Administrasjonen har samarbeidet med Sørreisa 
kommune med tilbud på leveranse av telefonløsning basert på mobil teknologi. Tilbudet har vært 
lyst ut på Doffin. En slik løsning vil løse sårbarhet i forhold til driftsstans samtidig som 
sentralbordfunksjonen vil bli digitalisert. Dette vil høyne servicenivået.

Trådløst nett omsorgssenter:
Teknologisk utvikling gjør at infrastruktur blir hengende etter. Det er trådløs dekning i alle 
kommunale bygg i dag, men på omsorgssenteret er det behov for ei større utbygging for å dekke 
hele bygget. Selve bygget gjør dette utfordrende siden bygningsmassen består av fysiske 
branskiller som «bøyer av» trådløse signal. Ved befaring så man at det er behov for 13 trådløse 
punkter for å dekke hele bygget. Behovet dukket første gang opp ved utprøving av teknologiske 
hjelpemidler hvor pasienter kunne snakke med sine pårørende ved hjelp av et nettbrett. Det viser 
seg også at yngre besøkende på omsorgssenteret gjerne etterspør trådløst nett.

Turnussystem:
Etter innføring av nytt lønnssystem er det mulig å ta ut gevinst på rutiner som i dag gjøres 
manuelt. Timelister i pleie- og omsorgssektoren føres i dag manuelt og er ressurskrevende. Det 
nye lønnssystemet har funksjonalitet for å importere ferdige timelister fra et turnussystem. 
Dagens turnussystem krever oppgradering for å tilpasses dette. Et annet alternativ er skifte av 
turnussystem. Administrasjonen har innhentet tilbud fra en annen leverandør.

Biler hjemmetjeneste:
To av bilene som fortsatt er i bruk er eldre modeller. Ansatte som bruker disse bilene har meldt 
fra om vesentlige mangler på bilene. Rådmannen foreslår derfor at disse erstattes med innkjøp av 
to nye biler, hvor en av dem har 4-hjulstrekk. De to utfasede bilene søkes innbyttet i avtale med 
forhandler.

Nordavindshagen:
Arvid Hanssen huset er et bygg som brukes etter intensjonen og må sies å være mye brukt. Dette 
fører naturligvis til slitasje. Det bør vurderes vedlikehold av gulvene i bygget. Utearealene rundt 
bygget forslås også gjort noen utbedringer på. Det bør ses på  grøntareal, beplanting, legging av 
kantstein/brostein og event. reasfaltering. Det foreslås avsatt til sammen kr 100 000 til disse 
formålene.

Det er i tillegg kommet forslag til innkjøp av nytt lydanlegg i bygget. Dette må utredes nærmere, 
og er ikke med i denne omgang.

Mange områder i alle enheter har meldt inn behov for fornying. Det meste av dette må tas over 
ordinær drift. Taket ved omsorgssenteret er allerede vedtatt utbedret i sak 16/14 i 
kommunestyret.

De beskrevne tiltak kostnadsberegnes til følgende:

Nr. Tiltak Anslått beløp Sum



1a Implementering telefonsystem, opplæring m.m 100 000
1b Innkjøp mobiltelefoner, apparater 150 000 250 000
2 Trådløsnett omsorgssenter 150 000 150 000
3 Turnussystem 150 000 150 000
4 Biler hjemmetjenesten 500 000 500 000
5 Vedlikehold/Utvending forskjønnelse Nordavindshagen 100 000 100 000

Samlet	beløp	(alle	beløp	eks.mva) 1 150 000

Det var i budsjettvedtaket forutsatt bruk av lån til finansiering av disse tiltakene. Det innhentes 
tilbud/utlyses anbud før gjennomføring av foreslåtte tiltak.

Det vises i tillegg til vedtak i kommunestyret 08.04.2014 sak 16/2014 om behov for renovering 
av deler av kommunens bygningsmasse. Dette vedtaket følges opp her med regulering av 
budsjettet for inneværende år. 

Rapportering finansforvaltning 1. tertial: 

Bakgrunn for saken:
I henhold til finansforskrift fastsatt av KRD 9. juni 2009 skal kommunene ha et eget 
finansreglement. Dyrøy kommunestyre vedtok finansreglement 19.04 2010 sak 10/10, og 
reglementet trådte i kraft fra 01.07.2010. Reglementet skal behandles i hver kommunestyre-
periode og ble på nytt vedtatt i møte i kommunestyret 25.06.2012 sak 38/12.

Finansforvaltningen har som overordnet formål å sikre en rimelig avkastning samt stabile og lav 
netto finansieringskostnader for kommunens aktiviteter innenfor definerte risikorammer.

Det er også utarbeidet rutiner for rapportering av finansforvaltningen. I henhold til vedtatt 
reglement skal rådmannen i tillegg til rapporteringen ved årsavslutningen avgi 2 rapporter for 
finansforvaltningen pr år til kommunestyret. Rådmannen velger å avlegge denne sammen med 
ordinær økonomirapportering.

Fordeling av langsiktig gjeld etter rentebetingelser pr 30.04.2014:
Langsiktig gjeld med fast rente: 32 421 160 30,3 %
Langsiktig gjeld med flytende rente: 74 507 646 69,7 %

Oversikt over lån:
Type lån Fast/Flytende    Gjeld pr 30.04 Rente pr 30.04

Husbanken Formidlingslån Flytende   7 915 487 2,18
KLP Kreditt Investeringslån Flytende           25 176 813 3,20
Kommunalbanken Investeringslån Flytende 41 415 346 2,6 
Kommunalbanken Investeringslån Fast 32 421 160 3,20
Nibor 3 mnd 1,84

Det er i 2014 søkt nytt lån i Husbanken på kr 1 500 000 for videre utlån. På grunn av lavere 
rammer enn søkemassen ble det innvilget et lån på kr 1 200 000 til Dyrøy kommune. Dette er 
ikke utbetalt. Det er enda ikke tatt opp nye eller refinansiert lån til investeringer. Vedtatt 
låneopptak til investeringer i 2014 er kr 19 825 000. Det er ved regnskapsavslutningen 2013 vel
2,8 mill. kroner i ubrukte lånemidler. Når en ser bort fra lån fra Husbanken til videre utlån vil det 
være behov for nye låneopptak til investeringer på om lag 17,7 mill. kroner dersom alle vedtatte 
investeringsprosjekter blir gjennomført som budsjettert.



Kommunestyret vil etter nye vilkår for lån fra långivere få forelagt ny sak før låneopptak til 
investeringer kan opptas.

Kommunens ledige likviditet er plassert på foliokonto i Sparebanken Nord Norge i henhold til 
hovedbankavtalen.

Det er ikke gjort endringer i vilkårene for kommunens låneportefølje siden regnskapsavlegget pr 
31.12.2013.

Den flytende renten på kommunens låneportefølj er til enhver tid i samsvar med markedsrenten.

Rådmannens kommentarer knyttet til sammensetning, rentebetingelser, vesentlige 
markedsendringer og endring i risikoeksponering: Kommunen har i dag rentebinding på vel
30 % av låneporteføljen. Gjeldende bindingsavtale på 32,4 mill. utløper i desember 2017. 
Rådmannen vurderer fortløpende fordelingen på bakgrunn av prognoser fra Norges Bank og 
andre analytikere. Det forventes et fortsatt lavt rentenivå. Rådmannen vil vurdere rentebytte-
avtaler og en ytterligere binding ved låneopptak til årets investeringer.

Rådmannens beskrivelse og vurdering av avvik mellom faktisk forvaltning og risikorammene i 
finansreglementet: Kommunen har ikke vedtatt avdragsutsettelser. Et fortsatt gunstig rentenivå 
vil kunne nyttes til avsetning til fremtidige renteøkninger eller til ekstraordinære avdrag på 
løpende lån.

Vurdering av finansforvaltningen:
På bakgrunn av ovenstående analyse anser rådmannen at kommunen har holdt seg innenfor 
retningslinjene i finansreglementet. 

Administrasjonens vurdering

Budsjettet for 2014 ga oss betydelige driftsutfordringer, og det ble i budsjettbehandlingen 
skissert en del tiltak som ikke umiddelbart har resultert i forventet innsparinger. 

Økonomirapport I – 2014, viser regnskapsutviklingen for fire måneder (30.4.2013). Det viser seg 
allerede nå at det er en del forhold som vi ikke har full oversikt over, og som virker negativt på 
den økonomiske utviklingen, som økte pensjonskostnader og reduksjoner i de frie inntektene. I 
tillegg vil en del tiltak som var tenkt gjennomført ta noe tid før det får økonomisk virkning. Det 
vises for øvrig til innledningen i dette dokumentet.

Økonomirapporten I- 2014 gir oss et «bilde» av driften for fire måneder (30.4.2014), og hvordan 
denne utviklingen – prognosen vil bli på årsbasis. Dette er svært usikre prognoser. 

I økonomirapport II – 2014 vil en få et «bilde» av utviklingen etter åtte måneder (31.8.2014). 
Dette vil være en mer treffsikker prognose for utviklingen for hele året. Det vil også være mulig 
å se resultatene av eventuelle tiltak som iverksettes og oppfølging av vedtatte pålegg.

Uavhengig av rapporteringer er det viktig at nødvendige driftstiltak blir iverksett snarest mulig. 
Den enkelte enhetsleder er ansvarlig for å komme med nødvendig tiltak for å oppnå 
budsjettbalanse (omdisponering). Tiltak som er av ekstraordinær omfang, bør søkes løst gjennom 
en helhetlig budsjettregulering og/eller tilleggsbevilgning (økonomirapport).
Gjennomgangen av økonomirapporten viser hvor god vi har «truffet» på vårt budsjettarbeid og 
konsekvensjustert budsjett.



Innenfor en del områder ser vi tiltak/utgifter det ikke er tatt høyde for. Dette har vi prøvd å rette 
opp i økonomirapporten.

Det konstateres at det arbeides godt med oppfølging av sykefraværet på de enkelte områdene. 
Det forventes resultater av dette med reduksjon av vikarbruk og overtid. Det er særlig innenfor 
enhet PLO det er utfordringer med å holde budsjettrammen, og det forventes at igangsatte tiltak 
etter hver får effekt.

Oppsummert kan en si at merforbruket så langt i hovedsak gjelder endrede prognoser for 
pensjonskostnader og frie inntekter som beløper seg til om lag 1,5 mill. kroner. I tillegg viser 
prognosen et merforbruk på PLO-tjenesten på 600 000 tusen kroner.

Rådmannens forslag til vedtak: 

1. Økonomirapporten og rapporteringen om finansforvaltningen tas til orientering.

2. Framlagte forslag til regulering av driftsbudsjettet for 2014 vedtas, jf. vedlagt regneark –
vedlegg 1. Rådmannen bes iverksette nødvendige tiltak for inndekking av merforbruket –
stort kr 1 476 000,- innenfor vedtatte rammer.

3. Framlagte forslag til regulering av investeringsbudsjett for 2014 vedtas, jf. vedlagt 
regneark – vedlegg 2.

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



BUDSJETTREGULERING DRIFT  ØKONOMIRAPPORT I - 1. TERTIAL 2014.

Ansvar/ Funk Betegnelse art Gjeldende Regulering Regulering Budsjett etter Merknader
art budsjett utgift inntekt regulering

100 Kommunest./adm/hovedutvalg

108002 100 Godtgjørelse varaordfører 22 000 2 000 24 000 Oppfølging vedtak KS 17.02.2014 sak 3/2014

108010 100 Møtegodtgjørelse 40 000 70 000 110 000 Oppfølging vedtak KS 17.02.2014 sak 3/2014

113010 100 Telefongodtgjørelse 6 000 6 000 12 000 Oppfølging vedtak KS 17.02.2014 sak 3/2014

102 Eldreråd

108000 180 Godtgjørelse folkevalgte 3 000 1 000 4 000 Oppfølging vedtak KS 17.02.2014 sak 3/2014

109 Kontrollutvalg

108000 110 Godtgjørelse folkevalgte 10 000 1 000 11 000 Oppfølging vedtak KS 17.02.2014 sak 3/2014

122 Fellesutgifter

109051 170 Premieavvik KLP -5 149 000 46 000 -5 103 000 Ny prognose fra KLP

132 Næringsarbeid

325 Kontigenter 31 000 25 000 56 000 FS 03.04.2014 sak 24/14. Medl.skap Profilgr.



BUDSJETTREGULERING DRIFT  ØKONOMIRAPPORT I - 1. TERTIAL 2014.

151 Kirkelig administrasjon

147000 390 Overføring til andre 1 137 000 205 000 1 342 000 KS 08.04.014 sak 25/14

171 Tilleggs- og nye bevilgninger

149000 190 Reserverte bevilgninger/avsetninger 154 000 -25 000 129 000 FS 03.04.2014 sak 24/14. Medl.skap Profilgr.

211 Barnehagen

110530 201 Leker og forbruksmateriell 30 000 15 000 45 000

194000 201 Bruk av disposisjonfond 0 -15 000 -15 000 Barnehagens gavefond

371 Sykehjemmet

104000 253 Lønn Overtid 150 000 50 000 200 000

372 Hjemmetjenesten

101000 254 Fast lønn 5 912 000 550 000 6 462 000

1* -  4* Alle ansvar med lønnsforplikelser

109020 Arbeidsgivers andel KLP 12 479 000 785 000 13 264 000 Fordeles på alle ansvar med lønnsberegning

911 Skatt på inntekt/formue

187000 800 Skatt på inntekt og formue -20 600 000 660 000 -19 940 000 Red. skatteanslag Komm.prop/Rev. Statbudsbud



BUDSJETTREGULERING DRIFT  ØKONOMIRAPPORT I - 1. TERTIAL 2014.

921 Statlige rammetilskudd

180000 840 Rammetilskudd -67 880 000 -200 000 -68 080 000 200 000 ekstra skjønnsmidler tildelt fra FM

922 Andre gen. Statstilskudd

187000 840 Refusjon ressurskrevende brukere -2 500 000 -200 000 -2 700 000

  

931 Renter m.v.

150030 283 Renter/omkostn. Løpende lån 4 000 000 -500 000

-1 476 000 Ikke inndekket merforbruk

1 231 000 -1 231 000
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BUDSJETTREGULERING INVESTERING  ØKONOMIRAPPORT I - 1. TERTIAL 2014.

Ansvar/ Funk Betegnelse art Gjeldende Regulering Regulering Budsjett etter Merknader
art budsjett utgift inntekt regulering

172 Tilfeldige utg./inntekter

02000 180 Inventar og utstyr 2 000 000 -1 150 000 850 000 Investeringsreserven

091000 180 Bruk av lån -2 000 000 1 150 000 -850 000

123 EDB-drift

02000 180 Inventar og utstyr 0 550 000 550 000 Bruk av invest.res. pkt 1 a og b, 2 og 3

091000 180 Bruk av lån 0 -550 000 -550 000

372 Hjemmetjenesten

017000 254 Kjøp av egne transportmidler 0 500 000 500 000 Bruk av invest.res. pkt 4

091000 180 Bruk av lån 0 -500 000 -500 000

413 Omsorgssenteret/TPU

023000 261 Vedl.hold, byggetj. og nybygg 800 000 1 100 000 1 900 000 Vedtak KS 08.04.2014 sak 16/14

027000 261 Konsulenttjenester 0 500 000 500 000 Planlegging utbygging/ombygging

091000 261 Bruk av lån -800 000 0 -800 000 Vedtak KS 08.04.2014 sak 16/14

094000 261 Bruk av disposisjonfond 0 -1 600 000 -1 600 000 Vedtak KS 08.04.2014 sak 16/14

Side 1 av 2 sider



BUDSJETTREGULERING INVESTERING  ØKONOMIRAPPORT I - 1. TERTIAL 2014.

414 Utleieboliger

023000 265 Vedl.hold, byggetj. og nybygg 400 000 1 135 000 1 535 000 Vedtak KS 08.04.2014 sak 16/14

054000 265 Avsetning til disposisjonfond 265 000 Vedtak KS 08.04.2014 sak 16/14

067000 265 Salg av fast eiendom 0 -1 400 000 -1 400 000 Salg av to boliger 

424 Nordavindshagen

023000 325 Vedlikehold, byggetjenester og nybygg 0 100 000 100 000 Bruk av invest.res. pkt 5

091000 180 Bruk av lån 0 -100 000 -100 000

3 000 000 -3 000 000

Side 2 av 2 sider



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 120

Saksmappe: 2012/698

Saksbehandler: Frank Moldvik

Dato: 28.05.2014

Saksframlegg

Søknad om tilskudd - Rovdyrskolen Polar Park

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 42/14 06.06.2014

Vedlegg
1 Søknad om tilskudd fra regionale utviklingsmidler.

Saksopplysninger

Det vises til vedlagte søknad, der Polar Park A/S søker Dyrøy kommune om tilskudd stort kr. 
20.000,- i forbindelse med Rovdyrskolen Polar Park. Nærmere prosjektbeskrivelse fremgår av 
vedlegg. 

Prosjektet kan finansieres gjennom regional andel av næringsfondet. 

Administrasjonens vurdering

Søknaden er tidligere oversendt enhetsleder ved Elvetun skole, som uttaler at de pga. liten 
kapasitet ikke ønsker å delta i prosjektet.

Rådmannens forslag til vedtak:

«På bakgrunn av liten kapasitet ved Elvetun skole til å gjennomføre omsøkte prosjekt, takker 
Dyrøy kommune nei til å delta i prosjekt «Rovdyrskolen Polar Park»

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann
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1. MÅL OG RAMMER 
 

1.1 Bakgrunn 
Polar Park (Tidligere Polar Zoo) ble i 2013 autorisert som et av tre nasjonale rovdyrsenter. 
I målsetningen for sentrene heter det blant annet at de skal formidle kunnskap om de norske 
rovviltartene, tilpasse informasjonen til målgruppene og ha aktivitet rettet mot skolene. 
Som en del av dette formidlingsansvaret ønsker Polar Park å utvikle undervisningsopplegg 
som skal tilbys gratis til skolene i regionen. Interesserte skoler kan kontakte bedriften og en 
dedikert person vil dra ut til skolen og gjennomføre undervisningsopplegget. 
Tiltaket skal være et fast tilbud til skolene, men skal evalueres etter første prøveår 
Samtidig jobber parken med en teaterforestilling som i tillegg til å være underholdene skal 
engasjere barn og unge gjennom direkte deltagelse. Forestillingen skal gjennom form, 
tematikk og virkemiddel spre kunnskap og skape positive holdninger til dyr og natur. 

1.2 Effektmål 
Å ha utviklet et spennende og annerledes undervisningsopplegg som tilbys skolene i forhold 
til læreplaner og målene i kunnskapsløftet. 

 

1.3 Resultatmål 
 Å ha tilbydd undervisningsopplegget til minimum 8 kommuner i regionen 
 Ha utviklet en spennende og lærerik teaterforestilling som tilbys skoler som besøker 

parken. 
 

1.4 Rammer 
Prosjektet har en kostnadsramme på kr 173.500,- 
Prosjektet skal gjennomføres i henhold til oppsatte tidsplan og tilbys skolene innen 
skoleferien. 
 
 

2.  OMFANG OG AVGRENSNING 
Prosjektet skal gjennomføres innafor de tids- og kostnadsrammer som beskrevet i denne 
prosjektplan. 
 

3.  ORGANISERING 

3.1 prosjektledelse 
Prosjektansvarlig: Heinz Strathmann, Polar Park AS 
Prosjektleder:  Sigbjørn Sørensen, Visit Bardu SA 
 

3.2 Øvrige roller  
Prosjekteier:  Polar Park AS 
Prosjektgruppe:  Heinz Strathmann Stig Sletten, Polar Park AS 

Alexander Martinsen Kristine Myhre Tunheim, Rimfrost   
Styringsgruppe: Det skal ikke være styringsgruppe i prosjektet. 
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4. BESLUTNINGSPUNKTER, OPPFØLGING OG MILEPÆLER 

4.1 beslutningspunkter 
 

Nr Fase Tidspunkt Beslutningsgrunnlag 
BP 1 Oppstart 01.03.14 Tilsagn om støtte fra kommunenes midler til 

regionale prosjekter. 
BP 2 Avslutning 20.08.14 Evaluering av erfaringer knyttet 

tilgjennomføring av skolebesøk 
 

 

5.   RISIKOANALYSE OG KVALITETSSIKRING5.1 Kritiske risikofaktorer 
 

Kritisk risikofaktor Konsekvens Mottiltak 
Manglende finansiering Planlagte aktiviteter kan 

ikke gjennomføres innen 
oppsatte frister 

Søke andre finansieringskilder 

 
 
 

6.   GJENNOMFØRING 

6.1 Hovedaktiviteter 
 

Nr Aktivitet Hensikt Resursbruk 
HA 1 Utvikle mal for 

undervisningsopplegget ut fra 
skolens læreplaner 

Kvalitetssikre at 
undervisningsopplegget er tilpasset 
målene i kunnskapsløftet 

 
90 tv 

HA 2 Utarbeide og fremskaffe 
nødvendig 
undervisningsmateriell  

Gjøre undervisningsopplegget 
interessant og spennende for 
elevene 

 
60 tv 

HA 3 Lage oppgaver til bruk for 
skolen 

Lette skolens arbeid i forhold til 
for- og etterarbeid 

 
40 tv 

HA 4 Utviklingsarbeid 
teaterforestilling 

Kunne tilby besøkende skoler en 
teaterforestilling som sprer 
kunnskap og positive verdier 

 
 

120 tv 
HA 5 Skolebesøk Gjennomføre 

undervisningsopplegget i 
klassesituasjon 

 
 

40 tv 
HA 6 Evaluering Evaluere erfaringene fra 

skolebesøkene som grunnlag for 
justeringer og endringer. 

 
 

25 tv 
Totalt   375 tv 
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6.2 Aktivitetsplan 
Aktivitet jan. feb. mars april mai juni juli aug. sept. okt. nov. des. Res. 

HA 1              
HA 2               
HA 3              
HA 4              
HA 5                
HA 6              
 
 
7. ØKONOMI 
7.1 Kostnader 
 

Aktivitet Kostnadstype Kostnad 
HA 1 Arbeid prosjektgruppe 90 timeverk Kr 40.500,- 
HA 2 Arbeid prosjektgruppe 60 timeverk 

Materiellkostnader 
Kr 27.000,- 
Kr   5.000,- 

HA 3 Arbeid prosjektgruppe 40 timeverk Kr 18.000,- 
HA 4 Arbeid prosjektgruppe 120 timeverk Kr 54.000,- 
HA 5 Arbeid prosjektgruppe 40 timeverk Kr 18.000,- 
HA 6 Arbeid prosjektgruppe 25 timeverk Kr 11.250,- 

Totalt  Kr 173.750,- 
 
Beregnet timepris kr 450,- 

 

7.2 Finansieringsplan 
 

Finansiering % Beløp  

Regionale utviklingsmidler 8 kommuner 
Kr 20.000,- pr kommune 

 
92 % 

 
Kr 160.000,- 

Egeninnsats/kronebeløp Polar Park 8 % Kr   13.750,- 
Totalt 100 % Kr 173.750,- 
 
 
 

 



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv:

Saksmappe: 2014/266

Saksbehandler: Frank Moldvik

Dato: 23.05.2014

Saksframlegg

Finnlandsmoan Industriområde - erverv av arealer

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 43/14 06.06.2014

Saksopplysninger

I k-63/13 ble det fattet slikt vedtak: 

«Dyrøy kommune forutsetter drøftinger med Senja Avfall A/S for å få flyttet grovavfallsmottaket 
til industriområdet»

Administrasjonens vurdering

I etterfølgende forhandlinger er Senja Avfall A/S positiv til å flytte grovavfallsmottaket til 
industriområdet. Utover ordinær skilting av mottaksanlegget har de ikke midler å bidra med i 
forbindelse med fysisk opparbeidelse. 

Senja Avfall har oversendt planskisse etter ønsket modell 
benyttet i Sørreisa kommune, som de uttaler fungerer 
effektivt. Her kan publikum kjøre i bakkant og langsmed 
containere i plan 2 i (ca. 1-5 - 2 meter over bakkenivå) og 
deponere avfallet i dertil egnet container. Senja Avfall kan 
hente og bringe containerne i front i plan 1 (bakkenivå). 

Etter rådmannens oppfatning er det et område ved 
Finnlandsmoan Industriområde som er formålstjenlig til dette 
formålet. Topografisk er området godt egnet, og for publikum 
ligger dette området gunstig til ihht. annen aktivitet på området. 

I tidligere mulighetsanalyse for Dyrøy Vekst A/S er det be-
skrevet at vekstbedriften var tiltenkt betjeningen av mottaks-
anlegget. Ved at de også var tiltenkt øvrige roller i samarbeid 
med Dyrøy Energi A/S, var det også muligheter for utvidet 
åpningstid

Ved slik organisering fikk befolkningen et forbedret tilbud for levering av restavfall, i tillegg til 
at Dyrøy kommune får flyttet grovavfallsplassen bort fra sentrumsområdet.

Benevnte areal eies i dag av Harald Killi Hansen. I møte med Dyrøy kommune tilbyr han 
følgende: 



Utgangspunkt areal: 5530m2 (eksakt areal beregnes ved oppmåling/fradeling)
År 2004: grunnerverv kr. 21,- pr. m2
Indeksregulert 2014 – kr. 25,03 pr. m2

Av totalt areal er ca. 4 da flat mark, som han tilbyr kommunen å kjøpe for kr. 25,- pr. m2. 
Resterende areal (skråninger) selges for kr. 12,- pr. m2. 

I tillegg tilbyr han skogen (plantefelt) for kr. 20.000,-

Tilbud Dyrøy kommune:
Areal a kr. totalt

4 000 25 100 000

1 530 12 18 360 Dette arealet justeres ved eksakt oppmåling

5 530 118 360

Skog 20 000

Totalt 138 360   

Rådmannen tilrår at framlagte forslag til avtale bifalles. 

Utgifter i forbindelse med opparbeidelse av området er pr. dd. ikke kostnadsberegnet. 

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Dyrøy kommune erverver inntil 5,5 da av 3/1 – eier: Harald Killi Hansen til formål: 

Miljøstasjon. 

2. Dyrøy kommune dekker alle omkostninger i forbindelse med kjøpet. 

3. Tiltaket finansieres ved bruk av ubundet investeringsfond.

4. Ihht. pkt. 3 vedtas følgende budsjettregulering

D: 028000.445.325 – Kr. 140.000,-

K: 094800.445.325 – kr. 140.000,-

Ordførers innstilling:  

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 242

Saksmappe: 2012/430

Saksbehandler: Frank Moldvik

Dato: 13.05.2014

Saksframlegg

Tromspotet A/S - søknad om tilskudd

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 44/14 06.06.2014

Vedlegg
1 Prosjektbeskrivelse vedlegg til søknad Dyrøy kommune

Saksopplysninger

Det vises til søknad datert april 14, der Tromspotet A/S søker Dyrøy kommunes næringsfond i 
forbindelse med investering i utstyr til direktesåing av grønnsaker. Nærmere redegjørelse 
fremgår av søknad.  

Administrasjonens vurdering

Fagleder landbruk uttaler: 

«Satsingen som gjøres på Tromspotet AS for å få i gang volumproduksjon av grønnsaker er 
spennende. Det er ikke noen konkrete gårdbrukere fra Dyrøy som er med på dette prosjektet nå, 
så vidt meg bekjent. Men Dyrøy kommune har arealer som er meget godt egnet til grønnsaks-
produksjon både med tanke på jordkvalitet og ikke minst med tanke på tidlighet. At Dyrøy 
kommune er med å bidrar i prosjektet vil gjøre det lettere å starte med grønnsaker for folk fra 
kommunen. Jeg stiller med derfor positiv til søknaden.»

Finansieringsplan fremgår ikke av søknad, men på forespørsel opplyses det at Innovasjon Norge 
har gitt tilsagn på inntil 150.000,-. Omkringliggende kommuner er omsøkt kr. 30.000,-. 

Rådmannen tilråder at søknaden bifalles, og dekkes over regional andel av næringsfondet. 

Rådmannens forslag til vedtak:

Tromspotet A/S innvilges inntil kr. 30.000,- i forbindelse med prosjekt: Regional satsing på 
volumproduksjon av arktiske grønnsaker. 

Tilskuddet utbetales etter dokumenterte utgifter ihht. søknad, å belastes regional andel av 
næringsfondet. 

Det forutsettes oppslutning fra øvrige omsøkte kommuner



Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



Prosjektbeskrivelse 

Vedlegg til søknad om støtte fra kommunal utviklingsfond, Dyrøy kommune, april 2014 

Prosjektnavn  
Utstyr til grønnsaksproduksjon – direktesåing 

Kort beskrivelse 
Tromspotet AS ønsker sammen med gårdbrukere i regionen å bygge opp en volumproduksjon av 
arktiske grønnsaker til industri og konsum. Dette innebærer blant annet direktesåing av kålrot, gulrot 
og nepe kombinert med bruk av klimaforbedrende tiltak i stor skala, noe som representerer en ny 
metode i vår region. Tromspotet ønsker å anskaffe en bedfres og en pneumatisk enkeltsåfrømaskin 
til utlån til nye grønnsaksprodusenter for å muliggjøre prøveproduksjon uten investering i 
spesialutstyr. 
 

Kontaktopplysninger 
Søker /Prosjekteier 
Tromspotet AS 
Org.nr:971 588 780 
Naustveien 17 
9303 SILSAND 
90533488 
 
Kontaktperson 
Halgeir Jakobsen, tlf. 90533488, daglig leder 
 
Prosjektleder 
Ulrike Naumann, tlf. 99302840 

Tidligere mottatt offentlig støtte (siste 3 år):  
 Designprosjekt - ny emballasje midnattsolpotet, Innovasjon Norge. Søkt i 2010 og 2011, 

tilskudd kr. 288000. Innvilget og utbetalt.  

 Besøksordning, Innovasjon Norge, via Kompetansenettverk for lokalmat i nord. Samme 
prosjekt som om over, 2011. Kr. 30000. Innvilget, regnskapsført hos Kompetansenettverk for 
lokalmat i nord.  

 Investering i nytt utstyr i pakkeri. Tilskudd på kr. 1.100 000 fordelt på to tilsagn på hhv. 
500000 og 600000, Innovasjon Norge (Troms). Søkt og innvilget, men ikke utbetalt. 

Spesifikasjon 
Bakgrunn 
Tromspotet AS lagrer, pakker og selger potet til konsum og industri, og er leverandør til 
nabobedriften ArtNor AS, som produserer sousvide ferdigprodukter. Tromspotet AS importerer også 
grønnsaker fra Midt- og Sør-Norge (kålrot og gulrot) til industrien hos ArtNor AS. Tromspotet AS eies i 



majoritet av bønder i regionen. I tillegg er Bama, Olav Aakre og Lenvik kommune aksjeeiere. 
Bedriften har i dag 6 ansatte, derav 3 kvinner.  
 
Grønnsaker produsert i nordlige strøk har særegne kvaliteter når det gjelder innholdsstoffer og smak. 
Blant annet smaker kålrot og gulrot søtere, og når Artnor på Silsand produserer kålrotstappe, kan 
sukkermengden halveres om kålrota er produsert i nord, sammenlignet med importert rot. Lokalmat 
er i skuddet, og Tromspotet AS ønsker å kunne levere lokalt produserte, arktiske grønnsaker til 
konsum og industri hele året. Pr i dag har vi imidlertid kun en leverandør av Målselvnepe, i en region 
som tidligere har vært relativt stor på grønnsaksproduksjon. Det er et stort, uutnyttet potensial på 
dette feltet, og dette ønsker vi å gjøre noe med! Lykkes vi, vil dette bety økt verdiskaping både i 
landbruket i hele regionen, hos Tromspotet og vår nabobedrift Artnor AS. 
 
Vi vil derfor, sammen med produsentene, gå nye veier for å bygge opp en stabil volumproduksjon av 
grønnsaker med leveranse til Tromspotet, som i sin tur forsyner både konsummarkedet og 
industrien. Siden gode utplantingsplanter er dyre og vanskelig å få tak i i nord, vil vi nå prøve en 
driftsmetode som kombinerer direktesåing og klimaforbedring (plast og duk). Dette er et større 
utviklingsprosjekt som nå utarbeides hos Tromspotet.  
 
For å sette i gang med en prøveproduksjon av grønnsaker, har bonden variable kostnader på om lag 
8 – 10000 kr pr daa, før høsting og salg. Ved en helt ny produksjon, vil man ikke kunne regne med 
inntekter av dette første året, kanskje ikke andre året heller. Arealet som brukes til dette tas ut av 
annen produksjon som for eksempel potet. Flere større potetprodusenter har nå signalisert sin 
interesse for grønnsaksproduksjon. Dette gjør at vi har tro på å lykkes med vår satsning.  
 
For at de interesserte skal få et godt såresultat, men slippe å investere i dyrt utstyr i tillegg til risikoen 
de tar fra før, ønsker Tromspotet å anskaffe en bedfres og såmaskin som bøndene kan bruke. Dette 
er utenfor kjernevirksomheten til Tromspotet, men vi anser dette som helt nødvendig for å hjelpe 
produsenter om å komme i gang med en stabil produksjon av den størrelsen vi ønsker.  Anskaffelse 
av dette utstyret er et første, men avgjørende steg på veien. De som velger å fortsette etter en 
prøveperiode, forventes å ordne utstyr selv.  
 
Vi håper at Dyrøy kommune vil være med på denne satsningen. Såutstyret vil kunne 
brukes av flere produsenter i hele regionen, som ønsker å satse i stor skala på grønnsaker. Vi vil 
derfor også søke samarbeid og støtte hos flere kommuner i Troms.  
 
Tromspotet AS har som mål å omsette 400 – 500 tonn lokalprodusert kålrot, 50 tonn gulrot og 100 
tonn Målselvnepe i fremtiden. Pr i dag produseres produkter av ca. 160 tonn kålrot, herav ingen 
lokalprodusert de siste to år. Det etterspørres mer Målselvnepe i markedet, og et volum på 60 tonn 
mener vi kan omsettes uten ekstra markedsføring. Klarer man å strekke sesongen ved å levere 
allerede i juli, er potensialet enda større. Her er tidlige arealer i Dyrøy kommune meget aktuelle!  
 
Det jobbes parallelt hos Produsentorganisasjonen Ottar med et kompetanseprosjekt innen 
grønnsaker, hos Tromspotet AS med utredning av et serviceanlegg for grønnsaker (lager, vasking, 
pakking) og hos Artnor AS med et prosjekt med produktutvikling under merket Arktisk Mat. Flere 
gårdbrukere er interessert i å prøvedyrke kålrot, gulrot og nepe i større skala. Det gjør at vi har tro på 
å lykkes med vår satsing.  
 



Prosjektmål 
Å starte opp en volumproduksjon av grønnsaker i regionen for leveranse til Tromspotet AS, basert på 
direktesåing og klimaforbedrende tiltak (plast og duk) eller planting.  
 
Konkret skal det investeres i utstyr til laging av bed og såing av grønnsaker på friland, i 
kunnskapsbygging rundt bruk og drift av slikt utstyr samt klimaforbedrende tiltak. Hold av slikt utstyr 
er ikke i kjernevirksomheten til Tromspotet AS, og Tromspotet sin rolle i dette prosjektet er å 
igangsette grønnsaksproduksjon i større skala. Dersom man lykkes, vil Tromspotet avslutte denne 
rollen i dette etter 2-4 år, og overlate innkjøp, drift og vedlikehold samt kunnskap rundt utstyr for 
grønnsaksproduksjon til produsentene.  

Forankring 
Forankring hos gårdbrukere som ønsker å satse på grønnsaksproduksjon, blant annet gjennom 
Produsentorganisasjonen Ottar og felles tiltak. Flere produsenter har signalisert interesse.  
 
Forankring i Matstrategi for Troms (2013 - 2016), utarbeidet av Fylkesmannen i Troms (hovedansvar) 
i en sektorovergripende gruppe, sammen med Troms fylkeskommune, Råfisklaget, Innovasjon Norge 
Troms, Norges Sjømatråd og Bioforsk Nord Holt. Matstrategiens hovedmål er å styrke matbedriftene 
i Troms, blant annet gjennom satsing på Nord-Norge som en arktisk matregion.  
 
Forankring i planprogram regional landbruksplan i Troms: Kap. 4.1.2 - Lokal mat og matspesialiteter: 
Den regionale landbruksplanen skal legge vekt på økt utnyttelse av våre naturgitte forhold for blant 
annet potet og grønnsaker.  
 
Forankring i Stort.meld. 9 (2011 - 2012), kap. 1.4: "Som et ledd i Regjeringens arbeid for utvikling av 
fjellområdene og nordområdene, vil Landbruks- og matdepartementet styrke satsingen (...) på arktisk 
landbruk." Videre heter det at arktisk landbruk produserer råvarer av unike kvaliteter som utgjør et 
potensial for matproduksjon samt utvikling av andre tjenester, for eksempel reiseliv. I kapittel 2  
følger meldingen opp med et ønske om å sikre en helhetlig utvikling og utnyttelse av regionale 
fortrinn og lokale konkurransefortrinn.  

Prosjektorganisering 
Prosjekteier: Tromspotet AS (daglig leder: Halgeir Jakobsen) 
Prosjektleder: Ulrike Naumann, Tromspotet AS 
 
Samarbeidspartnere:  
Gårdbrukere i Midt-Troms og Troms 
Produsentorganisasjonen Ottar 
Lenvik kommune 
Andre Midt-Troms kommuner med nærings- og landbruksansvarlig 

Aktiviteter 
1. Innkjøp av utstyr til direktesåing av grønnsaker 
2. Innkjøp av bedfres 
3. Opplæring og kurs i bruk av utstyr, jordbearbeiding, såing, klimaforbedring 
4. Utlån av såutstyr til gårdbrukere 
5. Prosjektledelse: Planlegging, administrasjon, evaluering, rapportering 
6. Vedlikehold av utstyr 



Målgrupper 
Gårdbrukere i Midt-Troms (Troms) som ønsker å prøve grønnsaksproduksjon. De som ønsker å satse 
på grønnsaker etter 2-3 års prøvedrift forventes å investere i eget utstyr selv. Senja videregående 
skole med sin naturbrukslinje, som vil kunne bruke utstyret og gi opplæring til kommende generasjon 
nordnorske gårdbrukere innen grønnsaksproduksjon.  

Resultat 
Tilgang til moderne utstyr for og kunnskap rundt direktesåing av grønnsaker. Flere gårdbrukere i 
Midt-Troms prøver ut produksjon av grønnsaker (kålrot, nepe, gulrot).  

Effekter 
 Stabil leveranse av kvalitetsgrønnsaker fra lokal produksjon til konsum og industri på sikt.  

 Verdiskaping i landbruket i Midt-Troms øker, det samme gjør sysselsettingen innen 
grønnsaksproduksjon både i primær og sekundær ledd.  

 Forbrukere i Nord-Norge kan velge grønnsaker og ferdigprodukter basert på nordnorske 
potet og grønnsaker i butikken.  

 Fokus på dyrking av grønnsaker og verdiskapingen dette representerer, blant annet for 
elever ved naturbrukslinja og kokkelinjene ved Senja videregående skole. 

Tids- og kostnadsplan 
Tidsplan 

 Mai 2014: Innkjøp av bedfres, såmaskin, tilhenger. 

 Mai 2014: Utarbeiding av retningslinjer for bruk, opplæring 

 Mai - juni 2014: Såing av grønnsaker på friland 

 Oktober – desember 2014: Evaluering, vedlikehold, endringer i retningslinjer, nye avtaler for 
2015. 

 Rapportering. 

 Hele perioden: Prosjektledelse/administrasjon 

Kostnadsplan 
Bedfres 100000 

Såmaskin 100000 

Tilleggsutstyr til såmaskin 25000 

Henger til frakt av utstyr 40000 

Kurs og opplæring 30000 

Prosjektledelse 82500 

Forsikring  5000 

Frakt 30000 

SUM KOSTNAD 412500 

Geografi 
1900-Troms, 1920-Lavangen, 1922-Bardu, 1923-Salangen, 1924-Målselv, 1925-Sørreisa, 1926-Dyrøy, 
1927-Tranøy, 1931-Lenvik, 1933-Balsfjord 



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 212

Saksmappe: 2013/295

Saksbehandler: Viktor K. Olsen

Dato: 22.05.2014

Saksframlegg

Regnskap 2013 - Dyrøy kommune

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 45/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Regnskapsdokument 2013
2 Sør-Troms kommunerevisjon - Uttalelse til Dyrøy kommunes regnskap 2013
3 Dyrøy kontrollutvalg - melding om vedtak
4 Dyrøy kontrollutvalg - uttalelse til Dyrøy kommunes regnskap 2013

Saksopplysninger

Det vises til vedlagte regnskapsdokumenter for 2013. Dokumentet inneholder regnskapsavlegg 
med noter, samt detaljerte tilleggsoppstillinger av investerings- og driftsregnskapet og detaljert 
balanseoppstilling.

Vedlagt følger revisjonsberetningen fra Sør-Troms Kommunerevisjon IKS og utskrift av 
møteprotokoll fra kontrollutvalgets behandling av Dyrøy kommunes regnskap 2013 samt
kontrollutvalgets uttalelse til Dyrøy kommunes regnskap for 2013.

Etter at regnskapet var avsluttet og oversendt revisjon for kontroll mottok kommunen tre 
fakturaer gjeldende for 2013:
Lenvik kommune – interkommunal legevakt 2013 kr   21 603
Sørreisa kommune  - restoppgjør 2013 felles legetjeneste kr 377 955
Troms fylkeskommune – refusjonskrav lønn miljøarb. V.g. skole kr 107 144

Sum kr 506 702

Det foreslås at deler av mindreforbruk for 2013 nyttes til inndekning av nente kostnader i 
regnskapet for 2014.

Administrasjonens vurdering

For utfyllende informasjon om kommunens drift i 2013 vises for øvrig til rådmannens 
årsberetning for 2013 som er lagt fram som egen sak.

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Dyrøy kommunestyre fastsetter det reviderte årsregnskapet som kommunens 
regnskap for 2013.



2. Kommunestyret viser til revisjonsberetningen og kontrollutvalgets merknader som 
forutsettes fulgt opp.

3. Årets regnskapsmessige mindreforbruk, kr 797.102,98, foreslås avsatt til 
disposisjonsfond. 

4. I henhold til pkt. 3 foreslås følgende budsjettregulering for 2014:
154000.945.880 Avs. til disp.fond   797.102,98
193000.945.880 Disponering av tidl. års ikke disp. netto - 797.102,98

5. For inndekning av påløpte utgifter fra 2013 foreslås følgende budsjettregulering for 
2014:
135033.321.241 Interkomm. legevakt     21 603
135037.321.241 Legekontor andel   377 955
133000.395.254 Kjøp fra fylkeskommuner   107 144
194000.321.241 Bruk av disposisjonsfond - 399 558
194000.395.254 Bruk av disposisjonsfond - 107 144

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



























































































































































































































































































Sor-Troms kommunerevisjon IKS 1 av 2
Skånland/Gratangenilbestad/Lavangen/Salangen/Bardu/Dyrøy Var dato Vår referanse
Kontorsted Evenskjer 13.05.2014 1926/14/0093
Saksbehandler Deres dato Deres referanse

Til
Kommunestyret i Dyrøy kommune

REVISORS BERETNING

Uttalelse om årsregnskapet

Kopi: Kontrollutvalget
.Fortmannskapet
Rådmannen

Vi har revidert årsregnskapet for Dyrøy kommune, som viser kr 78.214.135,04 til fordeling drift og et
regnskapsmessig mindreforbruk på kr 797.102,98. Årsregnskapet består av balanse per 31. desember
2013, driftsregnskap, investeringsregnskap og økonomiske oversikter for regnskapsåret avsluttet per
denne datoen, og en beskrivelse av vesentlige anvendte regnskapsprinsipper og andre
noteopplysninger.

Administrasjonssjefens ansvarfor årsregnskapet

Administrasjonssjefen er ansvarlig for å utarbeide årsregnskapet og for at det gir en dekkende
fremstilling i samsvar med lov, forskrift og god kommunal regnskapsskikk i Norge, og for
slik intern kontroll som administrasjonssjefen finner nødvendig for å muliggjøre utarbeidelsen
av et årsregnskap som ikke inneholder vesentlig feilinformasjon, verken som følge av
misligheter eller feil.

Revisors oppgaver og plikter

Vår oppgave er å gi uttrykk for en mening om dette årsregnskapet på bakgrunn av vår
revisjon. Vi har gjennomført revisjonen i samsvar med lov, forskrift og god kommunal
revisjonsskikk i Norge, herunder International Standards on Auditing. Revisjonsstandardene
krever at vi etterlever etiske krav og planlegger og gjennomfører revisjonen for å oppnå
betryggende sikkerhet for at årsregnskapet ikke inneholder vesentlig feilinformasjon.

En revisjon innebærer utførelse av handlinger for å innhente revisjonsbevis for beløpene og
opplysningene i årsregnskapet. De valgte handlingene avhenger av revisors skjønn, herunder
vurderingen av risikoene for at årsregnskapet inneholder vesentlig feilinformasjon, enten det
skyldes misligheter eller feil. Ved en slik risikovurdering tar revisor hensyn til den interne
kontrollen som er relevant for kommunens utarbeidelse av et årsregnskap som gir en
dekkende fremstilling. Formålet er å utforme revisjonshandlinger som er hensiktsmessige
etter omstendighetene, men ikke for å gi uttrykk for en mening om effektiviteten av
kommunens interne kontroll. En revisjon omfatter også en vurdering av om de anvendte
regnskapsprinsippene er hensiktsmessige og om regnskapsestimatene utarbeidet av ledelsen er
rimelige, samt en vurdering av den samlede presentasjonen av årsregnskapet.

Etter vår oppfatning er innhentet revisjonsbevis tilstrekkelig og hensiktsmessig som grunnlag
for vår konklusjon.

Postadresse Besoksadresse Telefon Telefaks Foretaksregisteret
Sør-Troms kommunerevisjon 1KS Rådhuset, 9440 Evenskjer 77 08 95 30 77 08 95 32 886 767 862
Postboks 139 E-postadresse Mobil Bankkonto Kontoradresse Sjøvegan
9439 Evenskjer tkd2'dskanland.kommune.no 913 18 153 4760 16 52184 Po.boks 77. 9355 Sjøvegan



Sør-Troms kommunerevisjon IKS 2 av 2
Skånland/Gratangen/Ibestad/Lavangen/Salangen/Bardu/Dyrøy Vår dato Vår referanse

Kontorsted Evenskjer 13.05.2014 1926/14/0093

Konklusjon

Etter vår mening er årsregnskapet avgitt i samsvar med lov og forskrifter og gir i det alt
vesentlige en dekkende fremstilling av den finansielle stillingen til Dyrøy kommune per 31.
desember 2013, og av resultatet for regnskapsåret som ble avsluttet per denne datoen i
samsvar med lov, forskrifter og god kommunal regnskapsskikk i Norge.

Uttalelser om øvrige forhold

Konklusjon medforbehold om budsjettet

Det vises til årsoppgjørets regnskapsskjema. I skjemaene fremkommer relativt store budsjett
avvik. Avvikene er i noen grad omtalt i punkt 8 i rådmannens årsberetning.

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, mener vi, med unntak av
forholdet som er omtalt i avsnittene ovenfor, at de disposisjoner som ligger til grunn for
regnskapet i det alt vesentlige er i samsvar med budsjettvedtak, og at budsjettbeløpene i
årsregnskapet stemmer med regulert budsjett.

Konklusjon om årsberetningen

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, mener vi at opplysningene i
årsberetningen om årsregnskapet er konsistente med årsregnskapet og er i samsvar med lov og
forskrifter.

Konklusjon medforbehold om registrering og dokumentasjon

Vi savner en sammenhengende, fullstendig og tilgjengelig dokumentasjon av balansen.
Dokumentasjonen skal oppbevares ordnet og betryggende sikret mot tap og endringer på lik
linje med øvrige regnskapsdokumenter. Dette i henhold til bokføringsloven.

Basert på vår revisjon av årsregnskapet som beskrevet ovenfor, og kontrollhandlinger vi har
funnet nødvendig i henhold til internasjonal standard for attestasjonsoppdrag (ISAE) 3000
"Attestasjonsoppdrag som ikke er revisjon eller forenklet revisorkontroll av historisk
finansiell informasjon", mener vi at ledelsen, med unntak avforholdet som er omtalt i
avsnittet ovenfor, har oppfylt sin plikt til å sørge for ordentlig og oversiktlig registrering og
dokumentasjon av kommunens regnskapsopplysninger i samsvar med lov og god
bokføringsskikk i Norge.

Finn Roar Sørensen
revisjonssjef









Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 212

Saksmappe: 2013/295

Saksbehandler: Viktor K. Olsen

Dato: 22.05.2014

Saksframlegg

Årsmelding 2013 - Dyrøy kommune

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 46/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Årsmelding 2013 - Dyrøy kommune

Saksopplysninger

Rådmannen legger med dette fram årsmeldingen for 2013.

Rådmannens forslag til vedtak:

Dyrøy kommunestyre tar framlagte årsmeldingen for Dyrøy kommune til orientering.

Ordførers innstilling:

Som rådmannens forslag.

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



































































































Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 242

Saksmappe: 2012/430

Saksbehandler: Frank Moldvik

Dato: 16.05.2014

Saksframlegg

Kommunalt næringsfond - rapport 2014

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 47/14 06.06.2014

Saksopplysninger

Retningslinjer for praktisering av «kommunalt utviklingsfond i Dyrøy kommune» ble vedtatt i 
kommunestyremøte 05.10.04. Retningslinjene er utarbeidet på bakgrunn av retningslinjer for
kommunale utviklingsfond i Troms, vedtatt i fylkeskommunens plan- og næringsutvalg
7.4 2003.

All bruk av næringsfondsmidler registreres i eget dataprogram, og rapporteres til kommunal- og
regionaldepartementet innen utgangen av februar hver mnd. De fører dermed tilsyn for at bruk av
fondet skjer ihht. vedtekter.

Administrasjonens vurdering
Ihht. næringsfondsvedtektenes § 10 skal det fremlegges en årlig oversikt til Dyrøy formannskap
over disponeringen av midlene.

I 2013 fikk Dyrøy kommune 1.2 mill. i tilskudd til kommunalt næringsfond. Følgende bevilg-
ninger er vedtatt i 2013. Totalt kr. 1.060.850,- .

Tittel Søker Budsjettområde Innvilget Utbetalt

Sam.avtale Dyrøy k. - Senja N.hage Senja Næringshage Regionalt n.fond 150 000 100 000

Tømmestasjon Moan Auto og Kjøl. Ordinært n.fond 35 000 35 000

Etablering av frisørsalong Din Frisør A/S Ordinært n.fond 24 000 24 000

Næringsarbeid Dyrøy kommune Ordinært n.fond 30 000 31 055

Newtonrommet Lenvik kommune Regionalt n.fond 8 850 0

Algeseminar - forskningsdagene Dyrøy kommune Regionalt n.fond 50 000 50 000

Kommunalt tiltaksarbeid Dyrøy kommune Ordinært n.fond 100 000 0

Dyrøyaprosjektet Bioforsk Ordinært n.fond 19 000 19 000

Investeringer - kafe og pub Cindys kafe og pub Ordinært n.fond 60 000 28 013

Næringsrettet høyere utdanning Studiesenteret Regionalt n.fond 5 000 5 000

Investeringstilskudd/bedriftsutvikling Chipservice A/S Ordinært n.fond 49 000 35 717

Kommunalt tiltaksarbeid Dyrøy kommune Ordinært n.fond 30 000 8 308

Tilrettelegging for nyetablering Dyrøy kommune Ordinært n.fond 500 000 500 000

1 060 850 836 093



Fondsbeholdning
IB bank var pr. 01.01 14 kr. 2.889.824,-.  Imidlertid føres tilskudd løpende ihht. framdrift i 
prosjektene. Av innvilgede tilskudd i 2013 var kun kr. 249.000,- utgiftsført i 2013. Resterende, 
kr. 587.000,- er utgiftsført i 2014. Kr. 89.000,- er utbetalt tilsagn innvilget tidligere år.        

Kr. 224.757 er bevilget i 2013 men ikke utbetalt pr. dd. 

For år 2012 står til rest kr. 125.627,- som ikke er utbetalt. Disponibelt pr. dd. er etter dette kr. 
1.953.000,-. Beløpet fremkommer slik: 

Disponibelt pr. dd. (hele 1000 kr.)
Saldo bank 1.1 14 2 889 000

Utgiftsført 2014 587 000

Saldo bank pr. dd 2 302 000

Bevilget 2013 ikke utbetalt 224 000

Bevilget 2012 ikke utbetalt 125 000

Disponibelt på fond 1 953 000

Nytt fom. 2012 er at kommunene har fått innvilget en regional tilleggsbevilgning på kr.
200.000,- til næringsfondet. Disse midlene er øremerket regionale prosjekter.
Noen kommuner har valgt å kunngjøre midler over næringsfondet med frister for å fremme
søknader, og der vedtak skjer 1 – 2 ganger pr. år. Dyrøy kommune har valgt en fortløpende
behandling av næringsfondssøknadene uten søknadsfrister. Med dette oppnår vi en rask
behandling i tråd med næringslivets behov for raske avklaringer.

Krd. bevilger midler til kommunalt næringsfond hvert år. Siste 5 år har bevilgningene vært:
2009 kr. 900.000,-
2010 kr. 900.000,-
2011 kr. 1.000.000,-
2012 kr. 1.200.000,- (inkl. regional andel)
2013 kr. 1.200.000,- (inkl. regional andel)
Bevilgning for 2014 skjer i tidsrommet mai/juni.

Tiltakskonsulentens brukskonto:
I f-sak 29/13 ble det bevilget kr. 30.000,- for tiltaksarbeid 2013,- Dokumenterte utgifter var kr.
31.055,- I f-sak 103/13 ble det bevilget ytterligere kr. 20.000,-.

Bruk av tiltakskonsulentens brukskonto 2013
1 Juridisk bistand, innkjøpsavtaler 15 529

2 Datautstyr 4 256

3 Div. møteutgifter, reg. næringssamling 2 870

4 Rast i Kunst, innkjøpte tjenester 8 400

5 Utgifter - julegate, lys, tre etc. 8 308

Sum utgiftsført 39 363

Ubenyttede midler, totalt kr. 10.637,- tilbakeføres fondet.

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Formannskapet tar redegjørelsen til etterretning.

2.   For 2014 bevilges kr. 40.000,- til kommunalt tiltaksarbeid for div. løpende utgifter i
     kommunens arbeid med næringssaker.



Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 037

Saksmappe: 2014/10

Saksbehandler: Ørjan Higraff

Dato: 30.05.2014

Saksframlegg

Ny vekstbedrift i Dyrøy kommune - valg av driftsmodell

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 48/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Vedlegg
1 Kommunestyrets møte 08.04.14 Sak 17/14: Ny vekstbedrift i Dyrøy kommune - valg av 

driftsmodell
2 Protokoll siste møte mellom Astafjord Vekst as og Arbeidsgruppe Dyrøy kommune
3 Protokoll sist møte mellom Mitra as og Arbeidsgruppe Dyrøy kommune

Saksopplysninger

Viser til kommunestyrets vedtak i møte den 8.4.2014, sak 17/14.

Kommunestyret nedsatte følgende arbeidsgruppe;
 Rådmann Ørjan Higraff
 Fagperson Kjell Sverre Myrvoll
 Politiker Knut Arne Johansen
 Politiker Leif – Hermod Jensen

Mandatet til arbeidsgruppa har vært å avklare medlems og eierskap, økonomiske forhold, 
lokalisering, konkretisering av arbeidsoppgaver mv. og antall VTA plasser, APS eller 
andre plasser, eventuelt andre forhold som vil være aktuelle. 

Rådmannen har sendt følgende e-post til arbeidsgruppa sine medlemmer;
Arbeidsgruppa sitt forslag om valg av vekstbedrift skal behandles i formannskapet den 6.6.2014 
og kommunestyret den 16.6.2014. Møtene med de to aktuelle regionale vekstbedriftene må 
derfor være gjennomført i løpet av mai 2014. Kommunestyrets vedtak om en idedugnad 
angående lokal aktivitet i et videre veksttilbud må også avklares i den videre prosessen.

Den 15. april 2014 sendte rådmannen en e-post til alle aktuelle medlemmer i arbeidsgruppa og 
vekstbedriftene om mulige aktuelle møtedatoer. Med bakgrunn i tilbakemeldinger og direkte 
telefonsamtaler med MITRA og Astafjord Vekst i dag, fastsettes følgende møtedatoer, 
klokkeslett og sted.

Vekstbedrift Dato Klokkeslett Sted Merknader
MITRA 14. mai 12.00 Finnsnes Administrasjon 

Finnsnes
MITRA 19. mai 12.00 Brøstadbotn Kommunehuset



MITRA 30. mai 09.00 Brøstadbotn Kommunehuset

ASTAFJORD 
VEKST

7. mai 10.00 Tennevoll Administrasjon 
Tennevoll

ASTAFJORD 
VEKST

23. mai 12.00 Brøstadbotn Kommunehuset

ASTAFJORD 
VEKST

28.mai 10.00 Brøstadbotn Kommunehuset

Møteplanen ble gjennomført som planlagt. I tillegg hadde arbeidsgruppa arbeidsmøter i forkant 
av selve forhandlingene med aktuell Vekstbedrift.

Administrasjonens vurdering

Det har i forhandlingene vært lagt vekt på det som beskrives i vedlagte protokoll. Dette kan kort 
oppsummeres slik;

- Eierskap
- Medfinansiering
- Lokalisering og tjenester
- Videre fremdrift

I forhandlingene har eierforhold vært et sentralt forhold. Dette kan oppsummeres slik;

- MITRA: 20 % eierskap som utgjør ca. 5 millioner kroner
- Astafjord Vekst: 25 % eierskap som utgjør 125 000 i aksjekapital. 

I forhandlingene ble medfinansiering oppsummert slik;

- MITRA: 32 %, 362 189 (8 VTA plasser)
- Astafjord Vekst. 33 %, 373 507 (8 VTA plasser). I tillegg legges det opp til en ekstra sosial 

fordeling som utgjør ¼ av de totale VTA plassene. Denne ekstra kostnaden ligger inne som en 
sikkerhet for fleksibilitet i bedriften, og skal ta hensyn til de svakeste brukerne. Pr i dag utgjør 
denne medfinansiering for 11,5 deltakere som utgjør 513 000 inklusiv medfinansiering. 

I forhandlingene har mulige lokaler vært diskutert. Vi har også vært på befaring. Aktuelle lokaler 
har vært Grønnhuset, Dyrøy utleiebygg i sentrum og Finnlandsmoen industriområde. I 
forhandlingene er det følgende to lokaliteter som er aktuelle;

- Dyrøy utleiebygg
- Finnlandsmoen

Partene er enige om følgende lokalisering og tjenester.
- Det skal sikres en avdeling i Dyrøy med minimum 8 VTA-plasser.

- Dyrøy kommune skal gjennom direkte, eller indirekte eierskap sikre lokaler i sentrum. 

- Det legges opp til ved oppstart at det skal være 2 ordinær ansatte, herav 1 avdelingsleder.

- Det legges opp til fleksibilitet slik at man sikret en forutsigbar økonomi og drift i vekstbedriftene.

- Den vekstbedriften som blir valgt som foretak skal holde god dialog mellom kommunen og 

selskapet, for å sikre et godt tilbud til våre deltakere i fremtiden.

Partene legger til grunn at følgende tjenester skal være grunnpilarene ved oppstart:

- Vaskeritjenester

- Hjelpemiddelsentral



- Avfallshandtering på Finnlandsmoen/dagens lokaliteter.

- Servicetjenester for Dyrøy kommune.

Dette er tjenester som Dyrøy kommune har kontroll over.  (Rolleavklaring). Andre tjenester vil 
Vekstbedriften vurdere nærmere selv. 

Videre fremdrift
Partene er enige om følgende videre fremdrift.

- Det skal snarest etter vedtak i kommunestyret tas opp som sak i Generalforsamlingen i den valgte 

vekstbedriften. 

- Det skal ansettes avdelingsleder så raskt som mulig etter dette vedtaket er fattet og det formelle 

med tanke på eierskap er på plass.

- Det skal oppstartes tilpassinger av bygningsmassen for Vekstbedriften.

- Det tas en kafe dialog med innbyggere/næringsliv for å markedsføre den valgte vekstbedriften og 

som kan brukes som et innspills møte for avdelingen i Dyrøy. Denne kafedialogen avholdes 

medio august.

- Utføring av vaskeritjenester har vært en sentral del i forhandlingene med vekstbedriftene. 
- Derfor har rådmannen gjort avklaringer vedrørende gjeldende regelverk;

Vaskeritjenester - begrensninger
Rådmannen har hatt kontakt med ekstern konsulent i forhold til lov om offentlig anskaffelse. 
Han skriver sli i e-post av 30.mai 2014;

Dette må konkurranseutsetters og følgende begrensninger for hvem som kan delta i konkurransen er som 
følgende. 

"Konkurransen skal gjennomføres som en reservert kontrakt, noe som betyr at konkurransen er begrenset 
til virksomheter som faller inn under anskaffelsesforskriften § 3-12, jfr. ovenfor. Tilbyder må 
dokumentere at kravet er oppfylt, jfr. mer nedenfor."

Anskaffelsesforskriften § 3-12 har følgende ordlyd:

"Reserverte kontrakter
Oppdragsgiver kan begrense konkurransen til virksomheter hvor flertallet av de berørte ansatte er 
funksjonshemmede, og arten eller omfanget av deres handikap innebærer at de ansatte ikke kan 
utøve arbeid på ordinære vilkår. Dersom oppdragsgiver benytter denne muligheten, må det opplyses 
om dette i kunngjøringen." 

Konkurransen skal gjennomføres som en reservert kontrakt, noe som betyr at konkurransen er 
begrenset til virksomheter som faller inn under anskaffelsesforskriften § 3-12, jfr. ovenfor. Tilbyder 
må dokumentere at kravet er oppfylt, jfr. mer nedenfor.

Konklusjon/anbefaling fra arbeidsgruppa:
Arbeidsgruppa har hatt god og grundige drøftinger med begge Vekstbedriftene. Mye av struktur 
og tilbud har vært ganske likt mellom Vekstbedriftene. 

Arbeidsgruppen har vektlagt følgende i sin anbefaling;
- Økonomi
- Eierskap
- Tjenester til brukerne

Oversikten viser at det er stor forskjell på inngangsbilletten. I Mitra blir vi 20 % medeier, men 
må betale en inngangsbillett på rundt 5 millioner kroner. I Astafjord Vekst blir vi likeverdige 
medeiere på 25 %, og må inn med en aksjekapital på kr 125 000. 



Medfinansieringen er forskjellig i Vekstbedriftene. I Mitra er den på 32 % av statstilskuddet (362 189 for 
8 VTA plasser). I Astafjord Vekst er den på 33 % av statstilskuddet, I tillegg legges det opp til en ekstra 
sosial fordeling som utgjør ¼ av de totale VTA plassene. Denne ekstra kostnaden ligger inne som en 
sikkerhet for fleksibilitet i bedriften, og skal ta hensyn til de svakeste brukerne. Pr i dag utgjør denne 
medfinansiering for 11,5 deltakere som utgjør 513 000 inklusiv medfinansiering. 

Tjenestene for brukerne er i utgangspunktet noenlunde likt. Astafjord Vekst var noe mer konkret på 
oppstart og tjenester. 

Konklusjon fra arbeidsgruppa er;
På bakgrunn av forskjellene i innskudd kapital og ei total vurdering, anbefaler arbeidsgruppa at 
Dyrøy kommune går inn som medeier i Astafjord Vekst AS snarest mulig. 

I tillegg kan rådmannen presisere følgende;
Inngangsbilletten for å bli medeier i Vekstbedriften viser stor forskjell mellom Vekstbedriftene. 
Dette må finansieres gjennom bruk av fond eller driftsmidler. Dette kan ikke lånefinansieres.

Størrelsen på medlemskapet er av en størrelsesorden at Dyrøy kommune ikke har tilgjengelige 
fondsmidler til å bli medlem i MITRA AS (vel 5 millioner kroner).

Å bli medeier i Astafjord Vekst AS gjennom kjøp av aksjer på kr 125 000 kan bli finansiert 
gjennom bruk av ledige driftsmidler.

Rådmannens forslag til vedtak:

1. Dyrøy kommune går inn som medeier i Astafjord Vekst AS med 25 % aksjekapital som utgjør 
125 000 kroner. 

2. Dyrøy kommune slutter seg til medfinansierings løsning i Astafjord Vekst AS.

3. Kostnadene til aksjekjøp og medfinansiering dekkes over driftsbudsjett 2014. Innarbeides i 
økonomimelding II/2014.

4. Kommunestyret bes om å velge en representant med vara til styret i Astafjord Vekst:
o Styremedlem:
o Varamedlem:

5. Kjøp av vaskeritjenester settes ut på anbud snarest mulig, etter anskaffelsesforskriften § 3-12, 
reserverte kontrakter. Det lages egen sak på andre tjenester som omfattes av reservert kontrakt. 

Ordførers innstilling:

Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann



 

Dyrøy kommune 

   Den lærende kommune 

Arkiv: 037 

Saksmappe: 2014/10 

Saksbehandler: Ørjan Higraff 

Dato: 26.03.2014 

 

 
 

Saksframlegg 
 

Ny vekstbedrift i Dyrøy kommune - valg av driftsmodell 

 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 

Formannskapet 23/14 03.04.2014 

Kommunestyret 17/14 08.04.2014 
 

Vedlegg 

1 Forretningsplan og mulig reetablering av en lokal 

vekstbedrift 

2 Samarbeid - MITRA 

3 Samarbeid - Astafjord Vekst 

 

Saksopplysninger 

Som kjent måtte Dyrøy Vekst melde oppbud november 2013. Konkursprosessen pågår, og 

forventes avsluttet våren 2014. 

Samtidig med dette har det pågått en prosess med et sterkt ønske om at en snarest mulig måtte 

etablere en Ny vekstbedrift i Dyrøy kommune.  

Kommunestyret har i møte 17.12.2013, sak 63/13 fattet slikt vedtak; 

1. Dyrøy kommunestyre tilrår at det etableres en ny vekstbedrift i kommunen. Det 

forutsettes at det foreligger en detaljert driftsmodell som synliggjør et positivt 

driftsresultat. 

2. Rådmannen får i mandat å utrede en detaljerte driftsmodeller jf. pkt 1. Rådmannen 

foreslår at følgende driftsmodeller utredes: 

 Ny vekstbedrift lokalt 

 Flytte vaskeritjenesten til regional vekstbedrift 

 Drive vaskeri i egenregi 

 Inngå samarbeid med Mitra eller Astafjord Vekst 

 Inngå samarbeid med aktører på Finnlandsmoen Industriområde.(Dyrøy energi as), 

Senja Avfall, Dyrøy kommune, evt. andre aktører. 

 Evt. bistand som medfører økonomiske kostnader, fremlegges formannskapet som 

egen sak, og finansieres over næringsfondet. 

 Frist for fremleggelse av driftsmodell settes til 17.2.2014. 

 Kommunen inviterer innbyggerne og næringsliv i kommunen til idedialog ang. lokal 

aktivitet i et videre vekst-tilbud 

 

Vi har nå fått tilbud fra Mitra og Astafjord vekst. Etter avtale har Senja Næringshage utredet 

punktene Ny vekstbedrift lokalt og Drive vaskeri i egenregi. Tilbud og presentasjon vedlegges i 

sin helhet. 

 



Astafjord Vekst, Mitra og Senja Næringshage orienterte formannskapet i møte den 25.2.2014, 

sak 14/14, om etablering av Vekstbedrift i Dyrøy kommune.  

Orienteringen ble tatt til etterretning. Rådmannen jobber videre med saken med sikte på politisk 

behandling snarest mulig. 

 

Administrasjonens vurdering 

Tilbudene gir et godt bilde på de utfordringer og krav som stilles for etablering av ny 

Vekstbedrift i Dyrøy kommune. Vi får ikke alle detaljerte svar i dag. Dette vil uansett måtte 

jobbes videre med i den videre etableringsprosess, inklusiv inngåelse av samarbeidsavtaler m.v. 

 

Rådmannen registrerer følgende; 

 

Lokal vekstbedrift (Senja Næringshage) 

 Vaskeri i kommunal regi er ikke lønnsomt for kommunen, og kjøpte vaskeritjenester 

fra regionale aktører vil neppe bli billigere basert på kommunens behov og priser i 

markedet. 

 Uten vaskeri vil dessuten en lokal vekstbedrift ha et dårlig driftsgrunnlag i fht 

inndekning av faste kostnader 

 Ny vaskeribedrift bør lokaliseres i sentrum. Gjelder også vaskeri. 

 En lokal vaskeribedrift kan bli økonomisk bærekraftig, under forutsetning av 8 VTA 

plasser og vaskeri 

 Kritiske forutsetninger vil være; 

- God ledelse og administrasjon 

- Ryddige avtaler med samarbeidspartnerne 

- Tydelig adskilt fra kommunal virksomhet 

- Sikre likviditet fra starten 

 

Rådmannen viser for øvrig det som står beskrevet i tilbudet/dokumentet. 

 

Mitra 

 Etablert i 1996, og har i dag ca. 110 medarbeidere/deltakere. Hovedkontoret ligger på 

Finnsnes. Har avdelinger også i kommunene Sørreisa, Tranøy.  

 Har god økonomi, og scorer høyt på ulike økonomiske rangeringer 

 Forretningsområdene er mange. Gir knoppskytinger mot Dyrøy kommune 

 Etablere eget produksjonslokale i Dyrøy kommune. Produksjon i hver kommune. 

 Ikke mulig å drive videre vaskerivirksomhet med produksjonssted i Dyrøy kommune. 

Overføres til Mitra sitt nåværende og moderne vaskeri på Finnsnes. Kjøp av 

vaskeritjenester er grovt angitt til ca. 630.000. 

 Har egen administrasjon og kompetanse. Styre og organisasjonsstrukturen er på plass. 

Regnskap, revisjon, generalforsamling i hht aksjeloven. 

 Dyrøy kommune blir medeier. Aksjekapital ca. 280.000(må forhandles om). Med 

finansiering kr 362.188. Emisjonen er usikker. 

 Flytte aktiviteter og tjenester til Dyrøy kommune. Skape/beholde 

kvinnearbeidsplasser i produksjonen. 

 Skisserte mulighetsområder og avtaler må avklares i den videre prosess (Dyrøy 

Energi, Senja Avfall, Dyrøy kommune og andre). 

 

Rådmannen viser for øvrig til det som står beskrevet i tilbudet/dokumentet. 

 

 

Astafjord Vekst 



 Ca. 90 personer sysselsatt. 17,5 årsverk (18 ansatte). 

 Ingen vaskeridrift i Dyrøy kommune. Har topp moderne vaskeri med god kapasitet. 

Vaskeritjenester vil bli samordnet på Tennevoll (Lavangen kommune) 

 Ønsker et samarbeid med Dyrøy kommune 

 Tilfredsstiller kravene om en fremtidig vekstbedrift (omstillingsprosess). Det må 

være annen kompetanse en tidligere. Trenger færre interne arbeidsplasser.  

 Har god attførings- og sosialfaglig kompetanse 

 Aksjekapital på 125.000. 25 % medeier i selskapet. Med finansiering, 33 %, på 

513.000. 

 Har egen administrasjon og kompetanse. Styre og organisasjonsstrukturen er på plass. 

Regnskap, revisjon, generalforsamling i hht aksjeloven. 

 Konkrete tanker om produksjon i Dyrøy kommune. 

 Skisserte mulighetsområder og avtaler må avklares i den videre prosess. (Dyrøy 

Energi, Senja Avfall, Dyrøy kommune og andre). 

 

Astafjord skriver videre følgende; 

Uavhengig av hvilken bedrift Dyrøy kommune velger å samarbeide med anbefaler vi kommunen 

om gå sammen med en regional vekstbedrift.  

 

Dette med bakgrunn i flere forhold: 

- det er enklere å vinne anbud på ulike arbeidsrettede tiltak når en er større. 

- det gir en større fleksibilitet i forhold til oppfylling av plasser. Vi opplever ofte at selv om det i   

   en periode er vanskelig å rekruttere i en kommune kan en fylle opp plassene med deltakere fra   

   Andre kommuner. 

- deltakerne får et større utvalg av ulike arbeidsplasser både internt i bedriften men også i det  

  Ordinære arbeidsliv. Deltakere fra Dyrøy kan f.eks. arbeide ved mekanisk avdeling i Salangen. 

- en får et større og mer utviklende fagmiljø. 

- en er mindre utsatt ved sykefravær. 

- en er mer robust i forhold til dårlig økonomi i enkelte avdelinger. 

 

Rådmannen viser for øvrig til det som står beskrevet i tilbudet/dokumentet. 

 

Konklusjon 

Rådmannen er god fornøyd med innkomne tilbud. Alle de tre ulike mulighetene viser at det er 

mulig å etablere ny vekstbedrift i Dyrøy kommune.  

 

Slik rådmannen ser det er det følgende KRAV som må legges til grunn for ny vekstbedrift i 

Dyrøy kommune; 

 Må lokaliseres i sentrum og industriområde. 

 God ledelse og administrasjon er kritiske faktorer. Tilstrekkelig 

veiledningskompetanse m/sosial og helsefaglig kompetanse(attføringskompetanse) 

 Gi muligheter for varierte arbeidsplasser internt og eksternt (kommune/næringsliv) 

 Robust og sunn økonomi som tåler svingninger i markedet 

 Trygghet og forutsigbarhet 

 Må kunne etableres snarest mulig.  

 Vaskeridriften må være basis i vekstbedriften.  

 Gi varierte arbeidsmuligheter både for menn og kvinner. Et dagsentertilbud må 

etableres. 

 

 

 

 



Kritiske og usikre forhold til etablering av en regional vekstbedrift: 

 Hvilken virksomhet/tilbud blir det for brukerne i Dyrøy kommune 

 Reiseavstand 

 Vil NAV godkjenne 8 VTA plasser? 

 Hvordan blir eierskapet - styringsform? 

 Hva koser eierskapet Dyrøy kommune?(gjelder Mitra). 

 Eierskapet flyttes ut av Dyrøy kommune 

 

Kritiske og usikre forhold til etablering av en lokal vekstbedrift; 

 Fremtidens vaskeridrift gjør det nødvendig å foreta store investeringer. Dette samtidig 

at bemanning og drift vil være veldig sårbar og usikker. Vaskeridriften forutsetter 

betydelig driftssikkerhet hele året. Skissert bemanning/budsjett vil ikke kunne ivareta 

dette kravet. All erfaring tilsier også at volumet for en liten vaskeribedrift ikke vil 

være økonomisk forsvarlig. 

 Vaskeridriften vil gi betydelige større kostnader (både investeringer og drift) i forhold 

til regionale vaskeribedrifter. Investeringskostnadene er underestimert. Usikkerhet 

vedrørende fremtidige husleieutgifter. 

 En lokal vaskeribedrift vil ha begrensede muligheter for å gi varierte arbeidsplasser 

for menn og kvinner. Begrenser mulighetene til å gi brukerne tilbud i regionen.  

 Ledelse, bemanning og kompetanse. Fagmiljø og robusthet vil være viktige faktorer. 

 Økonomisk robusthet vil bli vanskelig å få etablert. Driften blir for små. 

 Forutsigbarhet og trygghet.  

 

 

Rådmannen registrerer at vi ikke får svar på alle spørsmål, jf den utredning som vi har mottatt. 

Dette vurderer rådmannen som naturlig i den prosessen vi er inne i nå.  

 

Rådmannens saksbehandling og håndtering av saken tar derfor utgangspunkt i at vi må gjøre 

noen veivalg (avklare prinsipper), for deretter å jobbe videre med saken vedrørende de spørsmål 

som stilles ovenfor. 

 

Vi må nå avklare om vi skal jobbe videre med etablering av lokal vekstbedrift eller om vi skal 

satse på å gå inn i et samarbeid med en regional vekstbedrift. 

 

For rådmannen vil følgende spørsmål være avgjørende i valg av fremtidig modell; 

Hvilken modell/vekstbedrift gir det beste faglige tilbudet for brukerne i Dyrøy kommune? 

 

Rådmannens konklusjon baserer seg på de erfaringer vi har med driften av Dyrøy Vekst og andre 

små vekstbedrifter, samt de tilbud/presentasjoner vi har vedlagt denne saken. 

 

Ut i fra en total vurdering, både økonomisk, faglig, fleksibelt tilbud til brukerne, og de 

utfordringer som knyttes til fremtidens vekstbedrift, bør Dyrøy kommune ikke påta seg den store 

økonomiske usikkerheten det er å etablere en ny lokal vekstbedrift, men heller søke samarbeid 

med en regional vekstbedrift. 

 

Valg av fremtidig samarbeidspartner og regional vekstbedrift avklares gjennom forhandlinger. 

 



 

Rådmannens forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar at det ikke etableres en lokal vekstbedrift i Dyrøy kommune (jf 

utredning fra Senja Næringshage) 

2. Kommunestyret vedtar at det nedsettes en arbeidsgruppe på tre medlemmer (rådmann, en 

fra formannskapet og en «fagperson» som utvelges særskilt) som snarlig går i 

forhandlinger med de to aktuelle regionale vekstbedrifter for å avklare medlems og 

eierskap, økonomiske forhold, lokalisering, konkretisering av arbeidsoppgaver mv., og 

antall VTA, APS eller andre plasser, eventuelt andre forhold som vil være aktuelle. 

3. Forslag fra arbeidsgruppa om hvilken regional vekstbedrift Dyrøy kommune skal knytte 

seg til avklares snarest mulig og senest i kommunestyrets møte i juni 2014. 

 

Ordførers innstilling: 

 

 

Saksprotokoll i Formannskapet - 03.04.2014  

Enst. vedtatt som rådmannens forslag til vedtak med følgende endringer: 

 

 Pkt 2 endres til fire personer hvor to medlemmer velges fra Formannskapet 

 Tidligere vedtak vedrørende idedugnad kommunestyrevedtak pkt 63/13. 

Vedtak i Formannskapet - 03.04.2014 

4. Kommunestyret vedtar at det ikke etableres en lokal vekstbedrift i Dyrøy kommune (jf 

utredning fra Senja Næringshage) 

5. Kommunestyret vedtar at det nedsettes en arbeidsgruppe på fire medlemmer (rådmann, to 

fra formannskapet og en «fagperson» som utvelges særskilt) som snarlig går i 

forhandlinger med de to aktuelle regionale vekstbedrifter for å avklare medlems og 

eierskap, økonomiske forhold, lokalisering, konkretisering av arbeidsoppgaver mv., og 

antall VTA, APS eller andre plasser, eventuelt andre forhold som vil være aktuelle. 

6. Forslag fra arbeidsgruppa om hvilken regional vekstbedrift Dyrøy kommune skal knytte 

seg til avklares snarest mulig og senest i kommunestyrets møte i juni 2014. 

7. Kommunen inviterer innbyggere og næringsliv i kommunen til idedugnad ang. lokal 

aktivitet i et videre vekst-tilbud. 

 

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 08.04.2014  

Forslag lagt fram i møtet fra AP/SV/SP: Til pkt. 2 foreslås Leif Hermod Jenssen. 

 

Forslag lagt fram i møtet fra FLD/H: Til pkt. 2 foreslås Knut Arne Johansen. 

 

Som fagperson foreslås Kjell Sverre Myrvoll. 

 

Enst. vedtatt som formannskapets innstilling med de endringer som kom fra i møtet til pkt. 2. 



Vedtak i Kommunestyret - 08.04.2014 

8. Kommunestyret vedtar at det ikke etableres en lokal vekstbedrift i Dyrøy kommune (jf 

utredning fra Senja Næringshage) 

9. Det nedsettes en arbeidsgruppe på fire medlemmer (rådmann, Leif Hermod Jenssen og 

Knut Arne Johansen fra formannskapet og Kjell Sverre Myrvoll) som snarlig går i 

forhandlinger med de to aktuelle regionale vekstbedrifter for å avklare medlems og 

eierskap, økonomiske forhold, lokalisering, konkretisering av arbeidsoppgaver mv., og 

antall VTA, APS eller andre plasser, eventuelt andre forhold som vil være aktuelle. 

10. Forslag fra arbeidsgruppa om hvilken regional vekstbedrift Dyrøy kommune skal knytte 

seg til avklares snarest mulig og senest i kommunestyrets møte i juni 2014. 

11. Kommunen inviterer innbyggere og næringsliv i kommunen til idedugnad ang. lokal 

aktivitet i et videre vekst-tilbud. 

 

 

 

 

  

  

Randi Lillegård Ørjan Higraff 

ordfører rådmann 

 











Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv:

Saksmappe: 2012/637

Saksbehandler: Ragnvald Tollefsen

Dato: 30.04.2014

Saksframlegg

Vil Dyrøy kommune slutte seg til dagens interkommunale skadefellingslag i 
Bardu/Salangen?

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 49/14 06.06.2014

Vedlegg
1 Vil Dyrøy kommune slutte seg til dagens interkommunale skadefellingslaget i Salangen/B 

ardu?
2 Interkommunalt skadefellingslag i Bardu og Salangen - revidering av satser
3 Interkommunalt skadefellingslag - Salangen sin tilslutning
4 Etablering av interkommunale skadefellingslag i Troms - invitasjon til seminar for 

vertskommunene

Saksopplysninger

I mail fra Bardu kommune datert 21.02.2014 spør Bardu kommune om Dyrøy kommune om de 
ønsker å slutte seg til skadefellingslaget i Bardu og Salangen. Mailen med vedlegg ligger ved 
denne saken. 

Rovviltnemnda i region 8 Troms og Finnmark foreslår at det lages fire interkommunale 
skadefellingslag. I forslaget ligger Dyrøy i område Midt-Troms sør, med kommunene Bardu,
Salangen, og Dyrøy (ev deler av Sørreisa) med Bardu som vertskommune. 

Administrasjonens vurdering

Hva er skadefelling:
Skadefelling av gaupe, jerv, bjørn og ulv er et virkemiddel for å avhjelpe akutte skadesituasjoner 
som kan oppstå, mens regulering av bestandsstørrelsen skal skje gjennom lisensfelling eller 
kvotejakt. Fellingstillatelse kan bare gis innenfor den kvote og den områdeavgrensning som en 
rovviltnemnd eller Miljødirektoratet har satt. Vedtak om skadefelling er frikoblet fra 
grunneierretten. 
Skadefelling av kongeørn kan gis for å stoppe en pågående skadesituasjon, men det tillates ikke 
felling utelukkende for å forhindre fremtidige skader som for de andre artene.

Hvorfor interkommunale skadefellingslag:
Gjennom et år har det vært et fåtall skadefellinger i regionen. For at deltagerne i 
skadefellingslaget skal kunne bygge erfaring er det derfor fornuftig at et skadefellingslag dekker 
et større geografisk område slik Rovviltnemda har foreslått. Det er også viktig å ta med seg at 
mange av erfaringene som gjøres på jakt etter annet vilt ikke er direkte overførbare til 
skadefelling av rovvilt.



Ut fra dette mener administrasjonen at det er fornuftig at Dyrøy kommune slutter seg til 
skadefellingslaget i Bardu og Salangen i tråd med invitasjonen fra Bardu kommune.

Rådmannens forslag til vedtak:

 Dyrøy kommune slutter seg til Bardu og Salangen sitt interkommunale skadefellingslag.
 Formannskapet i Dyrøy slutter seg til, og gjør samme vedtak med tanke på de praktiske 

og formelle sider ved skadefellingslaget som Bardu kommune.
 Det avsettes inntil kr 50.00 av næringsfondet til formålet.

Ordførers/Utvalgsleders innstilling:

Ørjan Higraff
ordfører/utvalgsleder rådmann



Gjeldende satser skadefellingsoppdrag, siste vedtak i Formannskapet.
 
Sender og vedtaket fra Salangen kommune da de satte av kr 50.000 fra Næringsfondet, kanskje greit at 
Dyrøy kunne gjort det samme i første omgang om dere vil være med?. Det er jo faste utgifter på kr 20.000 
per år (4 ansatte skadefellingsledere men delt på 3 kommuner eventuelt) så kommer  ekstra lønnsutgifter til 
skadefellingsleder dersom oppdrag i Dyrøy kommune, og reiseutgifter utover de 15.000 som en får 
refundert fra FM. Det er vel ved oppdrag på jerv/gaupe og med skuterkjøring som koster mest. Legg merke 
til at vi i tillegg til kjøregodtgj. gir kr 300/ dag til de som bruker skuter, samt til hund. 
 
Om Dyrøy vil være med så vil det fortsatt være med de 4 skadefellingslederne, Ole Petter Melhus, Tore 
Helberg, Erling Reingjerdskog, Vidar larsen. Men ved behov vil de knytte til seg øvrig personell på 
oppdragsbasis, og Bardu kommune vil skrive oppdragsavtaler med de det eventuelt gjelder. 
 
 
Ingeborg
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Møtebok 
 
Saksbehandler:  Ingeborg Nina Nygaard Arkiv: K40  
Arkivsaksnr.: 11/889-12      

 

Interkommunalt skadefellingslag i Bardu og Salangen - revidering av satser  

 

 
Innstilling: 
Satsene for avlønning av skadefellingsledere og øvrige oppdragstakere i det interkommunale 
skadefellingslaget administrert av avdeling landbruk i Bardu kommune, endres som følgende:  
 

Ved skadefellingsoppdrag: 
 
Fellingsleder: kr 235 per time 
Tillegg utbetales som fastsatt i hovedtariffavtalens § 5. 
 
Øvrige oppdragstakere for skadefellingslaget: Etter de satser Miljøverndepartementet til enhver tid 
fastsetter. 
 
I tillegg kommer sosiale utgifter. 
 
Ved bruk av godkjent hund under fellingsoppdrag gis en godtgjøring på kr 300,-/dagsverk. 
 
Ved bruk av scooter/ ATV gis en godtgjøring utover kilometersats på kr 300,-/dagsverk. 
 
Ellers gjelder statens reiseregulativ. 
 

Fast godtgjøring til hver skadefellingsleder er kr 5.000,- per år. 
 
Ved kurs/skytetrening utbetales kjøregodtgjørelse men ikke godtgjøring/ timelønn. 
Utgifter til kurs og kostnader til reise/ opphold kan og dekkes ved behov, men dette må avklares i 
hvert tilfelle.  
 
Det gis anledning til å innlemme andre kommuner/deler av kommuner i det interkommunale 
skadefellingslaget som administreres fra Bardu kommune.  Kostnadene skal da fordeles 
forholdsmessig.  
 
Rådmannen får delegert ansvaret for den videre oppfølgingen. 
 
 

Vedlegg: 
FOR 2005-03-18 nr 242: Forskrift om forvaltning av rovvilt 
 

Saksgang: 
Formannskap 
Kommunestyre 
 
Vedtaket sendes som en orientering til Salangen kommune. 



 

Saksopplysninger: 
Det interkommunale skadefellingslaget ble etablert i forkant av beitesesongen for sau i 2011 
(vedtak i sak 42/11 i Kommunestyret), her ble det og vedtatt egne satser for avlønning, da de 
satser som ble diskutert fra MD ikke dekket de faktiske utgiftene deltakere på skadefellingslag 
ville ha. 
 
Det er gjort endringer i rovviltforskriften som gir rett til godtgjørelser til kommunale og 
interkommunale oppnevnte skadefellingslag. Forskriften trådte i kraft 1. oktober 2011. 
 
Rovviltnemnda i region 8 (Troms og Finnmark) har i 2012 og i etterkant av at vi etablerte et 
skadefellingslag bedt alle kommunene i regionen etablere skadefellingslag. Regelverket sier at 
kommunene skal være regnskapsførende enhet for skadefellingslaget.  
 
Lovgrunnlag: 

 

FOR 2005-03-18 nr 242: Forskrift om forvaltning av rovvilt 

 

Kommentarer til forskriften: 

§ 9 Fylkesmannens myndighet til iverksetting av betinget skadefelling  

Første ledd:  

       Skadefelling er et virkemiddel for å avhjelpe akutte skadesituasjoner som kan oppstå, mens 
regulering av bestandsstørrelsen skal skje gjennom lisensfelling eller kvotejakt, jf. forskriften § 10 
og § 11. Fellingstillatelse kan bare gis innenfor den kvote og den områdeavgrensning som en 
rovviltnemnd, jf. forskriften § 8, eller Direktoratet for naturforvaltning, jf. forskriften § 13, har satt. 
Fylkesmannen kan i særskilte tilfeller delegere sin myndighet til iverksetting av slik felling til 
kommunen.  

  Midler til administrasjon og organisering av fellingslag ved førstegangs iverksetting av 
skadefellingstillatelse på gaupe, jerv, bjørn og ulv kan belastes den årlige bevilgning til 
forebyggende og konfliktdempende tiltak. Rovviltnemnden vurderer hvilket beløp som årlig skal 
avsettes til iverksetting av fellingsforsøk i lokal regi. På denne måten kan lokale fellingslag søke 
om dekning for direkte og dokumenterte kostnader ved oppdraget, begrenset oppad til kr 15 000,-. 
Det er ikke anledning til å benytte bevilgningen til lønnskostnader, dekning av administrative 
utgifter for kommunen mv. i tilknytning til lokalt organiserte jegere i forbindelse med iverksetting av 
fellingstillatelser. Det kan imidlertid ytes godtgjøring til kommunale og interkommunale fellingslag 
ved fellingsforsøk iht. § 9a.  

§ 9a Godtgjøring ved fellingsforsøk  

       Ordningen innebærer at en kommune kan utbetale godtgjøring til fellingslag ved forsøk på 
skadefelling. Miljøverndepartementet har fastsatt en døgnsats på kr 1400,- pr. døgn pr. deltaker. 
Kommunen kan betale ut godtgjøring inntil døgnsatsen pr. deltaker etter rapport (timelister) fra 
fellingsleder.  

       Ordningen gjelder kommunalt og interkommunalt oppnevnte fellingslag. Privatpersoner eller 
lag som ikke er tilknyttet kommune eller fylke faller ikke inn under ordningen. I de tilfeller der en 
kommune benytter seg av et regionalt fellingslag og dette er spesifikt nevnt i Fylkesmannens 
vedtak om skadefelling, vil fellingslaget omfattes av godtgjøringsordningen.  



       Kommunen skal fungere som regnskapsførende enhet for fellingslaget i forbindelse med 
utbetalingene. For de interkommunale fellingslagene er det den kommunen som får tildelt 
skadefellingstillatelsen som betaler ut godtgjøringen.  

       Utbetalingen må ikke overskride den økonomiske rammen som fremgår av fylkesmannens 
vedtak om felling. Fylkesmannen fastsetter en slik ramme for hver skadefellingstillatelse, ut fra et 
hensiktsmessig antall deltakere og lengde på skadefellingsforsøket, samt den fastsatte 
døgnsatsen. Rammen angis i fellingsvedtaket. Dersom det f.eks. vil være hensiktsmessig å bruke 
inntil 5 deltakere pr. døgn, og at skadefellingsforsøket pågår i 7 dager, vil rammen for 
skadefellingsforsøket være kr 49 000,-. Det bør normalt gis en økning i rammen dersom tillatelsen 
forlenges. Rammen inkluderer ikke dekning av direkte og dokumenterte kostnader, da dette skal 
dekkes av § 9.  

       Budsjettrammen skal sikre at deltakerne kan få godtgjøring i den perioden det er sannsynlig 
at skadefellingsforsøket kan føre til felling av riktig individ. Fellingsleder har fortsatt ansvaret for å 
avslutte fellingsforsøket når skadefellingsperioden er over eller det ikke lenger er sannsynlig at 
skadefellingsforsøket kan effektueres.  

       Døgnsatsen er den samme for fellingsledere og øvrige deltakere i fellingslaget. Kommunen 
kan om ønskelig likevel differensiere utbetalingene og legge seg på en noe høyere sats ved 
utbetaling til fellingsleder enn ved utbetaling til de øvrige deltakere, så lenge summen av 
utbetalingene blir den samme.  

       På samme måte kan kommunen/fellingslaget velge å bruke flere deltakere enn det 
Fylkesmannen har lagt til grunn i sitt vedtak, men må da dele beløpet som er til rådighet på flere 
slik at den enkelte får mindre.  

       Godtgjøring skal kun gis for de dager av skadefellingsperioden der forsøk på skadefelling har 
pågått aktivt. For deltakere som har deltatt kun kort tid av et døgn og/eller færre timer enn de 
øvrige bør kommunen betale ut et mindre beløp enn hele døgnsatsen, med mindre dette fremstår 
som urimelig.  

       Godtgjøring for eventuell beredskapsvakt og beredskapsmidler faller utenfor 
godtgjøringsordningen. Ordningen kan heller ikke brukes til kompensasjon til kommunene for 
utgifter i forbindelse med administrasjon av skadefellingslagene. Likeledes faller godtgjøring for 
bruk av hund, innkjøp, forsikring og utgifter ved hundehold utenfor ordningen.  

       Fylkesmannen gir tilskudd til kommunen til utbetaling av godtgjøring i overensstemmelse med 
§ 9a. Utbetalingen til kommunen skjer etter at Fylkesmannen har mottatt dokumentasjon fra 
kommunen, i første rekke rapport fra fellingsleder om fellingsforsøket der det fremgår hvor lang tid 
som er benyttet og hvor mange deltakere som har vært involvert. Utbetalingen til kommunen 
belastes den årlige bevilgningen til forebyggende og konfliktdempende tiltak.  
 

Økonomiske konsekvenser: 
Til rammen for å avlønne skadefellingslederne benyttes, i tillegg til refusjon fra Fylkesmannen i 
Troms, konto 25700725- Disposisjonsfond Landbruk (pt om lag kr 130.000) samt midler Salangen 
kommune innvilget i sak 19/11 14.6.2011 fra Næringsfondet (pt om lag kr 20.000).  
 
Rovviltnemnda i Troms og Finnmark har og vedtatt at de kommunene som har påtatt seg ansvaret 
for etableringen av interkommunale skadefellingslag skal innvilges kr 50.000 i tilskudd i 2013.  
 
Det er behov for midler til kompetanseheving og sikkerhetstiltak. Dersom / når ramma er brukt opp 
vil en ikke kunne utbetale annet enn tilsvarende avlønning som godtgjøringen fra Fylkesmannen 
tilsier. Men det kan bli aktuelt å søke næringsfond/utviklingsfond om midler. 
 

Vurdering: 



Skadefelling og godt organiserte skadefellingslag er et viktig virkemiddel i forvaltingen av rovvilt 
når skadevoldere (individ av bjørn, ulv, gaupe eller kongeørn) på beitedyr i utmarka (først og 
fremst sau og rein) må tas ut.  
 
Vi ønsker nå å revidere avlønningen til skadefellingslederne og øvrige oppdragstakere for det 
interkommunale skadefellingslaget i tråd med det som har vist seg å være hensiktsmessig opp 
mot de ressursene som brukes ved et skadefellingsforsøk, der skadefellingsleder har et særlig 
ansvar og bør avlønnes deretter.  
 
Foreløpig er ikke satsene som er satt av MD tilstrekkelig til å sørge for et mest mulige effektivt 
skadefellingsforsøk, derfor bør satsene for avlønning av skadefellingsleder(e) være høyere.  
 

Rådmannens innstilling: 
Satsene for avlønning av skadefellingsledere og øvrige oppdragstakere i det interkommunale 
skadefellingslaget administrert av avdeling landbruk i Bardu kommune, endres som følgende:  
 

Ved skadefellingsoppdrag: 
 
Fellingsleder: kr 235 per time 
Tillegg utbetales som fastsatt i hovedtariffavtalens § 5. 
 
Øvrige oppdragstakere for skadefellingslaget: Etter de satser Miljøverndepartementet til enhver tid 
fastsetter. 
 
I tillegg kommer sosiale utgifter. 
 
Ved bruk av godkjent hund under fellingsoppdrag gis en godtgjøring på kr 300,-/dagsverk. 
 
Ved bruk av scooter/ ATV gis en godtgjøring utover kilometersats på kr 300,-/dagsverk. 
 
Ellers gjelder statens reiseregulativ. 
 

Fast godtgjøring til hver skadefellingsleder er kr 5.000,- per år. 
 
Ved kurs/skytetrening utbetales kjøregodtgjørelse men ikke godtgjøring/ timelønn. 
Utgifter til kurs og kostnader til reise/ opphold kan og dekkes ved behov, men dette må avklares i 
hvert tilfelle.  
 
Det gis anledning til å innlemme andre kommuner/deler av kommuner i det interkommunale 
skadefellingslaget som administreres fra Bardu kommune.  Kostnadene skal da fordeles 
forholdsmessig.  
 
Rådmannen får delegert ansvaret for den videre oppfølgingen. 
 
 
Bardu kommune, den 
 
 
Hege Walør Fagertun 
rådmann 





Til: Gratangen kommune, Bardu kommune, Målselv _

Etablering av interkommunale skadefellingslag i Troms —invitasjon til
seminar for vertskommunene

Vi viser til vårt brev av 08. 03. 2012 der vi orienterte om nytt regelverk for godtgjøring av
kommunale og interkommunale fellingslag. I brevet ba vi om innspill på relevante erfaringer
fra kommunene, og hvilke kommuner som ønsker å samarbeide/ta administrativt ansvar for
interkommunale fellingslag. På grunnlag av tilbakemeldinger og erfaringer med
skadefellinger i fylket foreslår vi at det etableres fire interkommunale skadefellingslag (ISL) i
Troms:

Sør-Troms: Kommunene Lavangen, Gratangen, Skånland, Evenes, Tjeldsund og
Narvik (til Rombaken). Vertskommune: Gratangen.
Midt-Troms sør: Kommunene Bardu, Salangen og Dyrøy (ev. deler av Sørreisa).
Vertskommune: Bardu.
Midt-Troms nord: Kommunene Målselv, Balsfjord, Lenvik og Sørreisa.
Vertskommune: Målselv.
Nord-Troms: Kommunene Storfjord, Lyngen, Kåfjord, Nordreisa og Skjervøy.
Kvænangen kan bli delt mellom dette laget og ev. et Finnmarks-lag. Vertskommune:
Kåfjord.

Deres kommune har formelt bekreftet til Fylkesmannen at dere tar ansvaret for administrasjon
av interkommunalt skadefellingslag i deres område.

Det er et mål at skadefellingslagene skal kunne fungere fra neste skadefellingssesong og
ambisjonen er at de skal være etablert til månedsskifte januar/februar i 2013.

Vi har følgende betraktninger omkring behov frem til etableringen er formelt gjennomført.

Kompetanseheving av ansvarlige personer i vertskommunene (hva er kommunenes
rolle, hva går oppgaven ut på og hvordan løses den, ansettelse av
skadefellingspersonell, økonomi m.m.)
Forankring av vertsrollen i egen kommune
Ansette, ev. å engasjere skadefellingspersonell (avtaler). Viktigst i første omgang er
skadefellingsledere.
Opplæring av skadefellingsledere (rolle, krav, vintersikkerhetskurs m.m.)
Opplæring øvrig skadefellingspersonell

På tlere av disse områdene, ikke minst når det gjelder avtaler, instrukser rn.m. i forbindelse
med ansettelse av personell, er det fra kommunene ytret ønske om bistand. Det er også
fremmet ønske om at Fylkesmannen eller prosjektet Leve i Naturen (LIN) må fungere som
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koordinerende ledd i prosessen. Vi tar derfor nå et initiativ for å gi kommunene nødvendig
informasjon om regelverk og rovviltforvaltning så dere kan få en god prosess omkring
etablering av skadefellingslagene. Men vi understreker at kommunene må ha stor
medvirkning i prosessen, både forløpet og innholdet. Det er viktig å underbygge at det er
kommunene som må stå i førersetet lokalt/regionalt, ikke jegergrupperinger eller andre.

Vi inviterer derfor til et dagsseminar for de kommunene som har påtatt seg administrasjon av
et Interkommunalt skadefellingslag. Seminaret holdes på F Ikeshuset i Tromsø 7. november
kl. 10.00.


Hensikten med seminaret er kompetanseheving og utveksling av meninger og erfaringer.
Basert på egne erfaringer samt tilbakemeldinger fra kommunene har vi satt opp følgende
program for samlingen.

Program

10.00 Forvaltning av rovvilt med vekt på skadefellingsregimet. Willy Ornebakk
(Rovviltnemnda) og Andreas Vikan Røsæg (Fylkesmannen i Troms)

11.00 Erfaringer med skadefellingslag i Troms. Ingeborg Nygaard (Bardu kommune) og
Jolm Ivar Larsen (LIN)

12.00 Lunsj
12:30 Forskrift for godtgjøring ved forsøk på skadefelling. Andreas Vikan Røsæg

(Fylkesmannen i Troms)
13.00 Kommunens rolle og ansvar

- Skadefellingspersonellets tilknytning til kommunen —erfaringer og utfordringer. KS
- Utvelgelse av skadefellingspersonell, drift av laget m.m. Erlend Winje (Leve i
Naturen)

14:00 Tilskudd til drift og kompetanseheving. Hva forventer kommunene? Innledning av
Willy ørnebakk (Rovviltnemnda). Gruppearbeid.

15:00 Om prosessen videre. Willy ørnebakk (Rovviltnenmda).
15:30 Heimreis

Fylkesmannen dekker kostnader for inntil 3 personer fra hver kommune for deltagelse på
seminaret. Det er svært ønskelig at kommunens ledelse også er representert på seminaret. Vi
ber om tilbakemelding til Servicesenteret fmtr.no innen 25. oktober på hvem som kommer
fra deres kommune.

Med hilsen
—

Willy ømebakk
Ck"(lederfor rovviltnenmda

Kopi: Øvrige kommuner i Troms
Direktoratet for naturforvaltning, postboks 5672 Sluppen, 7485 Trondheim
KS, Haakon VHs gate 9, 0161 Oslo
Statens naturoppsyn, Postboks 5672 Sluppen, 7485 Trondheim



Dyrøy kommune

  Den lærende kommune

Arkiv: 145

Saksmappe: 2012/600

Saksbehandler: Håkon Einar Haug

Dato: 04.06.2014

Saksframlegg

Vurdering av stimuleringstiltak for boligbygging

Utvalg Utvalgssak Møtedato
Formannskapet 53/14 06.06.2014
Kommunestyret 16.06.2014

Saksopplysninger

Formannskapet vedtok 30.01.14 i sak 2/14 «Vurdering av stimuleringstiltak for boligbygging» 
følgende: 

1. Rådmannen bes å utrede endringer i reglementet/ satser som tar hensyn til: 

- Dagens økonomiske situasjon

- Uklarheter med hensyn til utøvelse av reglementet

2. Fra formannskapet deltar ordfører. 

Administrasjonens vurdering

Ordfører og NAV leder har gjennomgått kommunestyrets vedtak av 24.06.13 opp mot de 
bevilgninger som er gjort i budsjettet for 2014, og vil foreslå endringer i følgende punkter i de 
vedtatte stimuleringstiltakene: 

Pkt 7: Kommunen viderefører ordningen med byggetilskudd til de som bygger nytt bolighus i 
Dyrøy. Som en forsøksordning dobles tilskuddet til kr 200.000 i en tidsbegrenset periode 
begrenset til 2014 – 2016 endres til: Kommunen viderefører ordningen med byggetilskudd til 
de som bygger nytt bolighus i Dyrøy.

Punktene 8: Ombyggingstilskuddet økes tilsvarende- dvs inntil halvt byggetilskudd, og 9: Det 
ytes tilskudd til kjøp av bolig/leilighet med inntil halvt byggetilskudd, strykes. 

I pkt 11: «Selvbyggere som ikke benytter seg av kommunal tomt gis et engangstilskudd på inntil 
kr 50.000 – mot dokumentasjon – som skal dekke kostnader ved opparbeidelse av egen tomt. 
Regler for tilskott ved etablering av privat vann- og avløpsløsning videreføres» strykes hele 
første setning.  



Rådmannens forslag til vedtak:

Dyrøy kommunestyre vedtar følgende mål for boligpolitikken i Dyrøy:
1. Som et ledd i å opprettholde et livskraftig Dyrøy-samfunn vil kommunen stimulere til å 

opprettholde og styrke bosettingen i kommunen.
2. Dyrøy kommune skal være en god bokommune for både heltids- og deltidsinnbyggere.
3. Dyrøy kommune skal spesielt legge til rette for unge nyetablerere.
4. Dyrøy kommune skal ha et velfungerende boligmarked med blanding av private og 

offentlige boliger for hver livsfase, det vil si boliger av ulike type og størrelse.
5. Dyrøy kommune skal oppfylle kravet om tilrettelegging for de grupper som har krav på 

kommunal bolig.
6. Det private markedet i Dyrøy kommune skal stimuleres til å bygge, eie og leie ut boliger.

For å oppnå målsettingene vedtas følgende stimuleringstiltak:

1. Salg: Kommunen selger eneboliger som ikke er definert som boliger til spesielle formål.
2. Ombygging: Ombygging av den såkalte ”Demasleiligheten” gjennomføres som planlagt, 

noe som vil gi flere mindre boenheter for de som har periodevise behov.
3. Øremerking: Som et ledd i rekrutteringspolitikken øremerkes enkelte boliger/leiligheter, 

slik at en viss reserve kan stå udisponert periodevis.
4. Kommunal og privat bygging av leiligheter: Kommunen skal kunne bruke gevinst fra salg 

av eneboliger som egenandel og stå som utbygger av flere nye, små leiligheter, samt 
stimulere private aktører til å gjøre dette gjennom tilskottsordninger.

5. Utleiereglement/botid: Utleiereglement med fastsatt maks. botid på 3 år 
utarbeides/praktiseres. 

6. Prispolitikk ved utleie: Samtlige utleieboliger sees under ett – eldre og nye – slik at nyere 
boliger kan subsidieres for å holde prisnivået nede, jfr. mål om lavterskeltilbud.
Regler og premisser for byggetilskudd:

7. Kommunen viderefører ordning med byggetilskudd til de som bygger nytt bolighus i 
Dyrøy. Som en forsøksordning dobles tilskuddet til kr 200.000 i en tidsbegrenset periode 
begrenset til 2014-2016 endres til: Kommunen viderefører ordningen med 
byggetilskudd til de som bygger nytt bolighus i Dyrøy..

8. Ombyggingstilskuddet økes tilsvarende – dvs. inntil halvt byggetilskudd.
9. Det ytes tilskott til kjøp av bolig/leilighet med inntil halvt byggetilskott.Strykes
10. Kommunale tometer i utbygde boligfelt stilles gratis til rådighet for byggeinteresserte.
11. Selvbyggere som ikke benytter seg av kommunal tomt gis et engangstilskudd på inntil kr 

50.000 – mot dokumentasjon - som skal dekke kostnader ved opparbeiding av egen tomt. 
Regler for tilskott ved etablering av privat vann- og avløpsløsning videreføres. Strykes
hele første setning.

12. Startlån: Ordningen med at kommunen opptar lån i Husbanken for videre utlån (topplån) 
videreføres.
Andre tiltak:

13. For å oppnå ønsket effekt utarbeides det målrettet informasjon om kommunale 
virkemiddelordninger. Kommunens boligadministrasjon tilrettelegges slik at 
boligbyggere får relevant informasjon og veiledning på ett sted.

14. Dyrøy kommune må være positiv til å finne muligheter til bygging av boliger i LNF-
området.

Ordførers innstilling:



Randi Lillegård Ørjan Higraff
ordfører rådmann
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